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SPOMLADANSKI SEJEM KMETIJSKE, GOZDARSKE IN GRADBENE MEHANIZACIJE V KOMENDI OD 26. DO 28. MARCA.
Bogat spremljevalni program  z radiem Veseljak, predavanja, parkirni  prostori zagotovljeni, vstop prost!

DISKONT NEÆIVIL MOJ DOM
Domæale, Karantanska 6, tel.: 01/72 11 255

60% POPUST
- GARNITURE KROÆNIKOV 30 DELNE
 19 DELNE

PONUDBA V MESECU MARCU

 1 1
50% POPUST
- VSA POSTELJNINA (ODEJE, VZGLAVNIKI, 
POSTELJNE GARNITURE, RJUHE - VSE VELIKOSTI)

Ekotrend inženiring d.o.o.
Škrjančevo 8, 1235 Radomlje

Telefon:   +386 1 7294 296
Faks:   +366 1 7294 297
e-mail: ekotrend@siol.net

Načrtovanje in montaža 
toplotnih črpalk

in solarne tehnike

 Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo kar 
dvakrat prazniËno obarvana, saj bo v znamenju obËinskega 
praznika in velikonoËnih praznikih. Med vami bo v petek, 26. 
marca. Rok za oddajo Ëlankov je v petek, 19. marca; oglasov 
in zahval pa v ponedeljek, 22. marca, v uredniπtvu v Kamniku, 
Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83 91 
311, 041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Minulo soboto, 6. marca, je bilo na osrednjem kamniπkem trgu 
Ëutiti prav poseben utrip. Vsepovsod polno lesenih smuËi, lesenih 
palic in v starodobna oblaËila odetih ljubiteljev smuËanja po starem. 
V Kamniku so se zbrali na æe 9. sreËanju in tekmovanju za pokal ©in-
kel, ki ga vsako leto pripravijo ≈Kamniπke GrËe«, sekcija kamniπkega 
Druπtva uËiteljev, trenerjev in sodnikov smuËanja. 

SmuËarsko opremo Ëastitljive starosti, uniforme, oblaËila in za-

IZ VSEBINE
AKTUALNO na straneh 2 - 4
Dræava priznala napako, nepredvideno zakloniπËe pa bo po 
æepu udarilo obËino
O otroπkem varstvu in naËrtovanih ukrepih 
Civilna iniciativa starπev bo ≈razpadla« v trenutku, ko bo v 
vrtec sprejet zadnji otrok
Podeljena dræavna priznanja Civilne zaπËite
Æupan Anton Tone Smolnikar ponovno izvoljen v Ëlanstvo 
Odbora regij 
Publicus: nadzor nad vsebino Ërnih posod za odpadke 

TURIZEM, GOSPODARSTVO na strani 5
Promocijske predstavitve Kamnika v Sloveniji in tujini 
V Mengπu proizvajajo tehnoloπko zahtevne biofarmacevtske 
uËinkovine
PoroËilo o kakovosti pitne vode v letu 2009

POGLEDI  na strani 6 in 7
PO POTEH NA©E DEDI©»INE na strani 11
Lepote Slovenskega Krasa

MED MLADIMI  na strani 12
Informativni dan v ©CRM
ObËinski otroπki parlament
Mladi nogometaπi pokazali nogometno znanje in vztrajnost
Tekmovanje gasilske mladine v namiznem tenisu

©PORT - PLANINSTVO  na straneh 13 in 14
Freeride Battle: Najuspeπnejπa Slovenca na Kaninu PogaËar 
in Loboda
Lokostrelstvo, odbojka, vaterpolo, kegljanje, planinstvo

Minulo nedeljo, 7. marca, so zvonovi v zvoniku znamenite cerkve 
sv. Primoæa in Felicijana pri Sv. Primoæu ponovno zadoneli in povabili 
k ≈primoπkim« svetim maπam. Æe po tradiciji boæja pot sv. Primoæa in 
Felicijana vodi mnogo romarjev in pohodnikov k maπam tretjo, Ëetrto 
in peto nedeljo v postu, drugo nedeljo po veliki noËi, 1. maja po name-
nu MekinjËanov, v nedeljo ob godu sv. Primoæa in Felicijana, v nedeljo 
ob godu sv. Petra in Pavla ter na Slomπkovo nedeljo.

SmuËarji po starem so se predstavili na 
Glavnem trgu in smuËali na Veliki planini 

nimive dodatke k popolni smuËarski opravi je razkazovalo veË kot 
60 tekmovalcev z vseh koncev Slovenije. Najstarejπe smuËi so nosile 
Ëastitljivo letnico 1932. Na Veliki planini so se pomerili v vijuganju 
med lesenimi koliËki, kjer Ëas ni bil pomemben, paË je komisija oce-
njevala skladnost tehnike smuËanja z opremo in obdobjem, ki ga je 
smuËar predstavljal.

VeË na 9. strani.  SA©A MEJA»

NA©A POGOVORA 
OB PRAZNIKU ÆENSK

Z izgradnjo pet oddelËnega vrtca pri 
O© 27. julij in s koncesijskim vrtcem 
zagotoviti nova mesta v vrtcih

Na vËerajπnji seji ObËinskega sveta ObËine Kamnik so se svetniki in svet-
nice kar od 12. do 18. ure ukvarjali s prvimi πtirimi toËkami dnevnega reda, 
zato smo morali sejo predËasno zapustiti zaradi zakljuËevanja redakcije 
danaπnje πtevilke Ëasopisa. Kot je bilo priËakovati, se je najbolj vroËa raz-
prava razvila pri podajanju informacije o ukrepih na podroËju predπolske 
vzgoje. Na seji sta bila zaradi problematike nezadostnega πtevila prostih 
mest v kamniπkem vrtcu prisotna tudi Renata Hojs, ravnateljica VVZ Anto-
na Medveda Kamnik, in Miha Pregl, predstavnik Civilne iniciative starπev 
otrok, ki v letu 2009 niso dobili mesta v vrtcu. VeË na 2. strani

Z Ireno Vidic, umetnico, 
glasbenico, vokalistko, pedagoginjo 

Glasba je njen talent, dar, æivljenje, du-
hovna rast in njeno darilo za nas. Zdi se, 
da njeno celotno æivljenje vibrira v sozvo-
Ëju glasbe, ki jo izvaja.  Na 10. strani.

S kamniπkimi policistkami
Ob Dnevu æena smo se spomnili tudi 

na æenske, ki ne opravljajo ≈tipiËnih 
æenskih« poklicev. Prav na ≈prazniËni« 
dan smo obiskali kamniπke policistke, 
ki predstavljajo velik del ekipe Policij-
ske postaje Kamnik. Kar sedem æensk 
policistk - Mateja LavriË, Barbara Oblak, 
Mirjam V. Hakl, Vesna KavËiË, Alenka 
Markovc, Maja Pesjak in Karmen Ferme, 
ki prihajajo z vseh koncev Slovenije, 
prinaπa v kolektiv pozitivno energijo in 
sproπËenost. In v prijetnem razpoloæe-
nju smo se zapletle v zanimiv pogovor, 
ki so se mu kmalu z radovednostjo in 
z nasmeπkom na obrazu pridruæili tudi 
moπki kolegi. Na 8. strani. 

Zvonovi vabijo k Sv. Primoæu

Maπe so πe 14. in 21. marca, 18. aprila, 1. maja, 6. junija, 20. 
junija (maπa bo v zgornji cerkvici sv. Petra) in 26. septembra, 
vselej ob 11. uri.

Lansko leto pa je bilo po dolgih letih obujeno romanje po 
stari poti skozi Mekinje, Zduπo, Podjelπe, GodiË in Stahovico. 
Letos se bomo po stari romarski poti, po kateri so stoletja ho-
dili naπi predniki, podali to nedeljo, 14. marca. Odhod bo ob 
8. uri izpred cerkve na ©utni, povratek okoli 15. ure, romanje bo ob 
vsakem vremenu.

Sv. Primoæ, ki je mnogim priljubljena pohodniπka toËka na nadmor-
ski viπini 850 metrov, je privlaËen tudi zaradi bogate kulturno-zgodo-
vinske dediπËine. Tu mogoËno domujejo cerkvi, zvonika, od katerih 
je eden prosto stojeË, osmerokotna kapela in meænarija. 

VERA MEJA» 

OB»INA KAMNIK

PRAZNUJE
Druga polovica marca bo tako
kot vsako leto v znamenju obËinskega praznika. 

V petek, 26. marca,
bo ob 17. uri 
potekala vsakoletna slovesnost pred spomenikom Rudolfa 
Maistra. 
Pred tem, ob 16.30
bo na Glavnem trgu promenadni koncert Mestne godbe Kamnik. 
Ob 18. uri
bo v Domu kulture Kamnik slavnostna seja obËinskega sveta s 
podelitvijo priznanj ObËine Kamnik
Program ostalih slovesnosti in prireditev v sklopu obËinskega 
praznika bomo objavili v naslednji πtevilki Kamniπkega obËana, ki 
bo izπla v petek, 26. marca.



NaËrtovani ukrepi  
na podroËju otroπkega varstva 

V skladu z naËrti bo ObËina Kamnik jeseni zagotovila 15 novih oddelkov 
predπolske vzgoje, kar pomeni okoli 260 novih mest v vrtcu. S temi ukrepi bi 
jeseni lahko v kamniπke vrtce (javne in koncesijske) na novo (skupaj z mesti, 
ki se bodo sprostila) sprejeli okoli 460 otrok. Tako bi v πtirih letih zagotovili 
kar okoli 580 novih mest v kamniπkih vrtcih, saj je bilo leta 2006 v kamniπke 
vrtce vkljuËenih 665 otrok, danes jih je 986, jeseni 2010 pa se priËakuje æe 
okoli 1240 vkljuËenih otrok v kamniπke vrtce.

ObËinski svet ObËine Kamnik je v sredo na 31. redni seji seznanil obËinske 
svetnike z informacijo o naËrtovanih ukrepih na podroËju otroπkega varstva. 
Svetniki so tako sprejeli predlaganih pet sklepov ter dodatni πesti sklep s strani 
obËinske uprave:

1. ObËinski svet ObËine Kamnik se seznani z informacijo o naËrtovanih ukre-
pih na podroËju otroπkega varstva.

2. ObËina Kamnik bo v letu 2010 in 2011 koncesionarjem, izbranim na jav-
nem razpisu za podelitev koncesije za izvajaje programa predπolske vzgoje in 
varstva, namenila nepovratna sredstva v viπini 50.000 evrov na oddelek, vendar 
najveË polovico v letu 2010. Koncesija se podeli za 10 let. 

3. ObËinski svet ObËine Kamnik zadolæi æupana, da do 19.03.2010 objavi 
javni razpis za podelitev koncesije za 15 oddelkov v ObËini Kamnik.

4. ObËinski svet ObËine Kamnik zadolæi æupana, da do 19.03.2010 objavi 
javno povabilo za podelitev stavbne pravice za izgradnjo pet oddelËnega vrtca 
pri O© 27. julij v Kamniku.

5. ObËinska uprava bo na seji v aprilu mesecu 2010 predlagala rebalans 
proraËuna, ki bo vkljuËeval vsa potrebna investicijska sredstva za pet oddelËni 
vrtec, najem teh oddelkov v letu 2010, sofinanciranje oddelkov koncesijskega 
vrtca ter sredstva za sofinanciranje dejavnosti v novo zgrajenih vrtcih.

6. ObËina Kamnik naj skuπa najti (na osnovi nove zakonodaje) pogoje za 
dodatne 4 oddelke 1. starostne skupine in zagotovi tudi potrebna finanËna 
sredstva.

Informacija o naËrtovanih ukrepih na podroËju otroπkega varstva

5 ODDEL»NI VRTEC − PRIZIDEK K O© 27. JULIJ V KAMNIKU
ObËina Kamnik je obËina, kjer se za razliko od veËino drugih, potrebe po 

predπolskem varstvu poveËujejo. Zaradi navedenega ter zaradi precejπnjega 
πtevila zavrnjenih vlog za vpis otrok v vrtec, kot tudi zaradi pomanjkanja 
finanËnih sredstev, ki bi zagotovile zadostno koliËino prostih mest v vrtcih, 
pristopamo k reπitvi, ki odstopa od ustaljenih naËinov zagotovitve kapacitet 
na naËin, da je ObËina investitor izgradnje objektov. Ob iskanju ustrezne mo-
ænosti reπitve problemov se je v tem trenutku, kot najbolj optimalna glede 
finanËne in Ëasovne izvedbe, pokazala ustanovitev stavbne pravice na zem-
ljiπËih v lasti ObËine Kamnik, kjer bi v nadaljevanju imetnik stavbne pravice 
zgradil ustrezno zgradbo — vrtec. 

Glede na to, da se stavbna pravica podeljuje zaradi reπitve problema pred-
πolskega varstva, se v pogodbi natanËno doloËi, da se stavbna pravica usta-
navlja za izgradnjo pet oddelËnega vrtca s kuhinjo, ki jo bo uporabljala tudi 
O© 27. julij v Kamniku in za urejeno okolico. Imetnik stavbne pravice mora 
zgraditi vrtec po toËno doloËenem projektu, ki ustreza vsem zahtevam in 
potrebam ObËine Kamnik.

Za izgradnjo novega nizko energetskega objekta, ki bo prizidan k obsto-
jeËemu objektu O© 27. julij v Kamniku, bo potrebno pridobiti gradbeno do-
voljenje. dejni arhitekturni projekt za izgradnjo otroπkega vrtca je æe izdelan 
in obravnava vse posege, ki so potrebni za izgradnjo vrtca in sluæi kot podlaga 
za izvedbo projektov PGD IN PZI, ki so v fazi izdelave in bodo izdelani do 
konca marca 2010. 

Prav tako smo na podlagi idejnega arhitekturnega projekta izvedli pred-
hodno povpraπevanje za izvajalca del (Trimo Trebnje, Riko d.o.o., Jelovica Hiπe 
d.o.o., Lumar d.o.o.; Marles Hiπe d.o.o. se ni odzval). 

Na podlagi idejne reπitve je s strani VVZ Antona Medveda narejena simu-
lacija, koliko oz. katere skupine otrok bi vkljuËili v novo enoto 5 oddelËnega 
vrtca. S πolskim letom 2010/2011 bi sprejeli 80 otrok, in sicer dva oddelka prve 
starostne skupine (1-2 leta starosti; 28 otrok), oddelek 2-3 leta starosti (14 
otrok) ter dva oddelka 3-4 leta starosti (38 otrok). V marcu bomo objavili javno 
povabilo za podelitev stavbne pravice za izgradnjo nizko-energetskega vrtca 
pri O© 27. julij ter na naslednji marËevski seji obËinskim svetnikom predlagali 
predlog sklepa, ki dovoljuje æupanu podelitev stavbne pravice izbranemu iz-
vajalcu. Na aprilsko sejo bomo posredovali gradivo vezano na novi 5 oddelËni 
vrtec ≈KamenËek« (spremembe Odloka o ustanovitvi javnega zavoda s podroË- 
ja varstva predπolskih otrok — vzgojno varstvenega zavoda Antona Medveda 
in Pravilnik o sistemizaciji), ki bo kot dodatna enota VVZ A. Medveda svoja 
vrata odprl jeseni 2010.

V MARCU OBJAVLJEN RAZPIS ZA 15 ODDEL»NI  
KONCESIJSKI VRTEC

V okviru reπevanja problematike zagotavljanja zadostnih prostih mest v vrtcu 
bo ObËina Kamnik v mesecu marcu 2010 ponovno objavila razpis za podelitev 
koncesije za izvajanje programa predπolske vzgoje v obËini.

ObËinska uprava je sklenila, da æeli v ta namen na razpisu izbranemu koncesi-
onarju, ki bo zagotavljal javno sluæbo na podroËju predπolske vzgoje, prispevati 
50.000 evrov nepovratnih sredstev na oddelek.

V jesenskem Ëasu (september ali oktober 2010) se naËrtuje odprtje 10 od-
delËnega koncesijskega vrtca na Perovem, v katerega se bo lahko vkljuËilo do 
200 otrok. Vsa potrebna dokumentacija za pridobitev gradbenega dovoljenja 
je æe vloæena na UE Kamnik. Po zakljuËenem razpisu bomo pripravili rebalans, 
v katerem bomo, s prerazporeditvijo æe zagotovljenih sredstev v proraËunu za 
leto 2010, zagotovili potrebna sredstva za realizacijo naËrtovanih ukrepov na 
podroËju otroπkega varstva.

Po razpravi je obËinski svet sprejel tudi nekatere dodatne sklepe, katerih 
vsebina je v najveËji meri æe zajeta v osnovnih sklepih predlagatelja. 

OB»INA KAMNIK

Na vËerajπnji seji ObËinskega sveta ObËine Kamnik so se svet-
niki in svetnice kar od 12. do 18. ure ukvarjali s prvimi πtirimi 
toËkami dnevnega reda, zato smo morali sejo predËasno zapustiti 
zaradi zakljuËevanja redakcije danaπnje πtevilke Ëasopisa. Kot je 
bilo priËakovati, se je najbolj vroËa razprava razvila pri podajanju 
informacije o ukrepih na podroËju predπolske vzgoje. Na seji sta 
bila zaradi problematike nezadostnega πtevila prostih mest v kam-
niπkem vrtcu prisotna tudi Renata Hojs, ravnateljica VVZ Antona 
Medveda Kamnik, in Miha Pregl, predstavnik Civilne iniciative 
starπev otrok, ki v letu 2009 niso dobili mesta v vrtcu.

Æupan Anton Smolnikar je prisotne seznanil z naËrtovanimi ukrepi 
otroπkega varstva (veË o njih v posebnem Ëlanku na tej strani). Poudaril 
je, da je ObËina Kamnik posebnost na slovenskem nivoju, kjer se potrebe 
po predπolskem varstvu poveËujejo zaradi visokega pozitivnega naravne-
ga prirasta v zadnjih letih. Zato so v tem mandatu sistematiËno in z vso 
resnostjo in odgovornostjo ter prioritetno pristopili k poveËanju prostih 
mest v kamniπkih vrtcih ter æe zagotovili πe druge ugodnosti na podro-
Ëju predπolske vzgoje (popust na ceno programov, poletne rezervacije, 
sofinanciranje cene varstva pri varuhih predπolskih otrok, brezplaËne 
Cicibanove urice in Montessori program).

Navedel je, da so bili naËrti ObËine Kamnik, da poleg novih 19 oddel-
kov v kamniπkih vrtcih, ki so jih skupaj zagotovili v obdobju od 2007 do 
2009, odprejo πe tri vrtce, ki bi imeli skupaj 21 oddelkov, s Ëimer bi lahko 
v kamniπke vrtce sprejeli vse otroke. Razloæil je, da je za projekt ≈Vrtec 
— ©marca« po vseh pozitivnih dogovorih pogodbenik in lastnik nepremiË- 
nine v ©marci enostransko prekinil dogovore brez ustreznih razlag. 

Tako ostajata varianti: oddelËni Vrtec ≈KamenËek«— prizidek k 
O© 27. julij in koncesijski vrtec. 

Vrtec ≈KamenËek«— prizidek k O© 27. julij
Æupan je povedal, da je potrebno pristopiti k reπitvi, ki odstopa od 

ustaljenih naËinov zagotovitve kapacitet na naËin, da je obËina investi-
tor izgradnje objektov. Kot najbolj optimalna moænost glede finanËne in 
Ëasovne izvedbe se je pokazala ustanovitev stavbne pravice na zemljiπËih 
v lasti ObËine Kamnik, kjer bi imetnik stavbne pravice zgradil ustrezno 
zgradbo - vrtec, ki bo ustrezal zahtevam in potrebam obËine na obmoËju, 
kjer se bo nahajal. 

Tako bo za izgradnjo nizko energetskega objekta oz. vrtca in delno pre-
delavo obstojeËe πole — kuhinje, jedilnice (povezava med objektoma na 
skrajnem SV delu osnovne πole) potrebno pridobiti gradbeno dovoljenje. 
Idejni arhitekturni projekt za ta prizidek je æe izdelan in obravnava vse 
posege, ki so potrebni za izgradnjo vrtca. Od novembra skuπa ObËina 
Kamnik od dræave pridobiti odloËbo o prenosu javnega dobra — v tem 
primeru vodotoka (ki meji na zemljiπËe, kjer bo zgrajen nov prizidek oz. 
vrtec) in bo ObËina Kamnik to zemljiπËe dobila v obËinsko last. V nasled-
njem tednu bodo skuπali pridobiti Sklep Ministrstva za okolje in prostor, 
da to ni veË vodni svet. Potem se bodo po vladnih procedurah odvile πe 
druge procedure, potrebne za realizacijo tega projekta. 

≈Vsi cilji in prizadevanja so usmerjeni proti temu, da bomo skupaj to zgod-
bo pripeljali k uspeπnemu koncu, da vrtec bo — in to ne v povezavi z bliæajo-
Ëimi lokalnimi volitvami, kot oËitajo nekateri!« je πe poudaril æupan. 

Koncesijski vrtec
Æupan je povedal, da imajo na ObËini Kamnik vlogo za koncesionarja æe 

14 dni. Kot je razloæil, realnost odstopa od dræavne zahteve in zakonodaje, 
da koncesionar najprej zgradi vrtec brez kakrπnegakoli zagotovila, da bo 
koncesijo tudi dobil. Zato se pod temi pogoji nihËe ne prijavi za obliko 
izvedbe takπnega projekta.

Odgovor æupana na pismo CI starπev zavrnjenih otrok
Civilni inciativi starπev zavrnjenih otrok je podal v razmislek, naj dobro 

premislijo, Ëe sploh obstajajo vsi elementi za kazensko ovadbo zoper nje-
ga in ostale ukrepe, ki so jih posredovali njemu in obËinskim svetnikom. 
Ocenjuje, da pogovori preko medijev ne bodo olajπali situacije.

≈Ob prejetem pismu sem se naravnost zgrozil, kako enostavno si neka-
teri starπi predstavljajo izgradnjo takπnega objekta, kot je vrtec!« je pojas-
nil svoje reakcije na pismo. OdloËno je zavrnil sprejetje s strani CI starπev 
predlaganega 3. amandmaja, ker le-ta ni v skladu z veljavno zakonodajo in 
ne more in ne sme naloæiti ravnateljici vrtca Renati Hojs, da naj sprejme 
v vrtec vse otroke, saj bi bila tako ravnateljica avtomatsko v prekrπku. Po-
udaril je, da bo v primeru, da ga bodo obËinski svetniki vseeno sprejeli, 
ta sklep - zaradi nezakonitosti le-tega - prisiljen zadræati. 

Liljana Juhart Mastikosa je potrdila æupanove besede in dodala, da 
so opravili predhodno povpraπevanje za oceno investicije. Zatrdila je, da 
so v proraËunu 2010 æe zagotovili sredstva za projekt ≈Vrtec — ©marca« 
predvsem za opremo in najemnino vrtca ter oskrbne stroπke, zato ObËina 
Kamnik ima sredstva za prizidek k Osnovni πoli 27. julija. V proraËunu 
ObËine Kamnik za leto 2010 je tako na proraËunski postavki — poveËanje 
kapacitet za predπolsko vzgojo zagotovljenih 300.000 EUR, na postavki 
—najemnina je zagotovljenih 80.000 EUR in na postavki doplaËilo oskrb-
nih stroπkov 240.000 EUR (5.000 EUR na oddelek). Zato je realizacija 
projekta v jeseni 2010 povsem realna. 

Po simulaciji, ki so jo opravili v VVZ Antona Medveda, tako lahko ta 
5-oddelËni vrtec sprejme 80 otrok, ob upoπtevanju normativa za prvo 
starostno skupino, ki doloËa maksimalni obseg skupine do 14 otrok na od-
delek. Povedala je, da pripravljajo gradivo s Pravilnikom o sistematizaciji 
za naslednjo sejo obËinskega sveta, ki bo 21. aprila, da bo vodstvo vrtca 
lahko kadrovalo novo zaposlene kadre.

ObËinska uprava bo po zgledu koncesijskega vrtca Peter Pan prido-
bila potrebno pravno podlago, da bo v javnem razpisu za koncesionarja 
navedeno, da se mu v skladu z zakonodajo zagotovijo nepovratna in-
vesticijska sredstva za oddelke predπolske vzgoje v viπini 50.000 EUR 
na oddelek.

ObËina Kamnik je na podlagi idejnega arhitekturnega projekta æe iz-
vedla predhodno povpraπevanje za izvajalca del (Trimo Trebnje, Riko, 
Jelovica Hiπe, Lumar, Marles hiπe — se ni odzval). V celostni ponudbi je 
Jelovica Hiπe d.o.o. cenovno ovrednotila projekt izgradnje vrtca z zunanjo 
ureditvijo za 1.134.100 EUR. Ta vrtec bi bil nizko energetski vrtec z 
leseno konstrukcijo, z dobrimi toplotnimi karakteristikami, z ugodnimi 
bio-klimatskimi pogoji (ni kondenza oz. vlage) in z dobro energetsko 
uËinkovitostjo. Trimo Trebnje je podal ponudbo za kontejnerski vr-
tec z jekleno konstrukcijo — brez zunanje ureditve - za 998.000 EUR, 
vendar kljub prednosti hitre postavitve njihove konstrukcije ne dosegajo 
normativov za povrπine igralnic, prav tako zaradi jeklene konstrukcije 
obstaja moænost kondenza v prostorih, zato je potrebno veË energije za 
ogrevanje. 

Liljana Juhart Mastikosa je podala tudi πtevilsko razËlenjeno predstavi-
tev prostih mest v VVZ Antona Medveda v jeseni 2010 in sicer: 277 pro-
stih mest bo imel vrtec sam s sprostitvijo mest otrok, ki odidejo 
v πolo, 80 prostih mest bo omogoËil prizidek k O© 27. julij, na 200 
— 220 prostih mest raËunajo v koncesijskem vrtcu na Perovem in v 
skupnem bi to pomenilo pridobitev 440 do 460 vseh prostih mest 
v VVZ Antona Medveda. Realna πtevilka potreb oz. zainteresiranih star- 
πev za sprejem njihovih otrok v vrtec pa se bo pokazala ob koncu meseca 
aprila, ko bo komisija dokonËno odloËila o sprejemu vlog v vrtec. 

Svetniki o zagotalvjanju mest v vrtcih
Matej Tonin, NSi, priznava, da je bilo res æe veliko narejenega za 

razreπitev te situacije, vendar je to dolænost obËine in tega ni potrebno 
izpostavljati kot poseben uspeh. Vsi ukrepi pa kljub temu niso bili zado-
stni iz razliËnih vzrokov, kot to kaæe danaπnja situacija. Poudaril je, da je 

podæupan Brane GoluboviË v prejπnji πtevilki Kamniπkega ObËana prviË 
javno spregovoril o tem, da dolgoletna kritiËna situacija pomanjkanja pro-
stih mest v kamniπkih vrtcih, ni le posledica naravnega prirasta, temveË 
tudi posledica demografskega gibanja oz. priseljevanja. Spraπuje, kaj bo 
z denarjem, ki je æe bil vloæen v projekt ≈©marca« (27.000 EUR), glede na 
to, da so oznaËili, da ta projekt za zdaj miruje. Podal je opozorilo svetnika 
Janeza Straæarja, da je kljub temu, da ima æupan gradbeno dovoljenje 
za koncesijski vrtec, zadeva niËna, Ëe za to ni zagotovljeno ustrezno zem-
ljiπËe. Poleg tega je izpostavil naËelo ≈dobrega gospodarja«, ki ga mora 
obËina upoπtevati in mora koncesionarja obvezati, da bo po podpisu po-
godbe glede na vloæenih 500.000 EUR svojo dejavnost opravljal πe vrsto 
let in ne bo objekta po npr. petih letih spremenil v poslovne prostore.

Æupana je pozval, da poda konkretne odgovore, zakaj so z njihove strani 
predlagani objekti neprimerni za vrtec — πe posebno mekinjski samostan 
in zakaj se ne zgledujemo po ObËini Komenda, ki je postavila kontejnerski 
vrtec. ≈»e ni problem v denarju, kot nam zagotavlja æupan, potem moramo 
imeti le voljo, da bomo zadostili zakonu in zahtevam obupanih starπev 
zavrnjenih otrok!« je zakljuËil svoje misli.

Mateja Poljanπek, LDS, poudarja, da morajo ne glede na vpliv narav-
nega prirasta bodisi demografskih prilivov poskrbeti za prav vse otroke v 
kamniπki obËini. Postregla je s podatki, da je bilo v kamniπkih vrtcih l. 2006 
vkljuËenih 665 otrok, v l. 2009 æe 986 otrok in po predvidevanjih jih bo 
lahko jeseni leta 2010 sprejetih do 1240. Tako so v tem mandatu zagotovili 
kar 580 prostih mest, kar ni zanemarljiva πtevilka. Pravi, da so zato oËitki, 
da ni bilo na tem podroËju prav niË storjenega, popolnoma odveË.

Rudi Verπnik, SDS, je povzel, da so vsi svetniki in æupan obupanim 
starπem otrok dolæni dati zavezujoËe sklepe za pridobivanje prostih mest 
v vrtcih. V stranki podpirajo predloge CI starπev in se zavzemajo za do-
delitev subvencije v viπini 150 EUR kot nadomestilo tistim otrokom, ki 
so zavrnjeni zaradi pomanjkanja kapacitet. 

Robin Majnik, SDS, je pozval æupana, naj se zgleduje po sosednjih 
obËinah — npr. Domæale, in v primeru nezadostnih finanËnih sredstev 
za zagotovitev ustreznih kapacitet obËina najame ustrezne kredite oz. se 
po potrebi tudi zadolæi, da bo do 1.9.2010 dokonËno reπila problemati-
ko kamniπkih vrtcev. Poudaril je tudi, da bo javno πe naprej podpiral CI 
starπev pri njihovih prizadevanjih za 100% vkljuËitev otrok v vrtce — tudi 
z drastiËnimi ukrepi.

Demitrij PerËiË, LDS, je zbrane spomnil, da se v primeru vrtca tudi 
v zadnjih letih niso opredeljevali kot koalicija na eni strani ali kot opo-
zicija na drugi strani in da si na tem podroËju vsi skupaj prizadevajo, da se 
Ëimbolj pribliæajo zahtevam 1. amandmaja CI starπev, saj obupane starπe 
razume. Podal je neuradne ocene, da bo letos na Ëakalni listi 500 do 
600 otrok, torej bo po doloËenih projekcijah manjkalo od 70 do 
120 mest. Pozval je, da so potrebne skupne politiËne odloËitve — ne glede 
na pripadnost strankam — z veliko mero fleksibilnosti æupana in obËinske 
uprave za reπitev problematike v dveh fazah: 1. faza kratkoroËne reπitve 
vsaj za πtiri leta in 2. faza: gradnja vrtca vsaj za 10 dodatnih oddelkov.

Joæe Zagorc, LTS, je opoziciji podal podrobna pojasnila zakaj se do-
loËeni predlogi za njihove predlagane alternative, niso mogli realizirati.

Daniel KovaËiË, samostojni svetnik, ugotavlja, da je najveËja napaka 
storjena, ker poleg novih stanovanj niso zgradili dovolj vrtcev in ustrezno 
infrastrukturo. Pozdravlja CI mladih starπev v prizadevanju, da bi bili tudi 
njihovi otroci deleæni moænosti za kakovosten razvoj, druæbo sovrstnic 
in sovrstnikov ter institucionalizirano javno varstvo. Tretjega amandmaja 
CI starπev ne more sprejeti, ker bi v danih okvirih vse posledice nosile 
vzgojiteljice, ki za otroke v primeru nezgode tudi kazensko odgovarjajo, 
ter otroci sami, saj je æe normativ za skupino 14 otrok presegel prvi nor-
mativ z 10 otroci na skupino. 

Janez Ivo Straæar, NSi, je svetnike in æupana spomnil, da je kot arhi-
tekt in urbanist v preteklih letih opozarjal na pomanjkanje vrtcev in s tem 
poslediËno πol ter ustreznega zdravstva v prihodnosti Kamnika. Poziva, da 
mora obËina πe bolj pametno planirati in predvidevati moæne scenarije 
razvoja kamniπke obËine. Opozoril je, da vsa stanovanja πe niso prodana 
in da naj se priËakuje, da bo problem πe veËji. 

Robert Kokotec, SDS, poziva, da se projekt - mekinjski samostan pri-
pravi kot rezervna moænost, Ëe bi sluËajno πe priπlo do kakπnih nepri-
jetnih preseneËenj v stilu projekt — ©marca. 

Ravnateljica vrtca in Civilna iniciativa enotna:  
Vsi otroci — enake moænosti

Ravnateljica VVZ Antona Medveda Renata Hojs je povedala, da 
je na veË obËinskih sejah sliπala veliko moænosti, kako reπiti situacijo. 
Ne more se strinjati, da ni bilo veliko storjenega na podroËju predπolske 
vzgoje, vendar opozarja, da kratkoroËne reπitve niso vedno najboljπe. Po-
ziva k strateπkemu planiranju na tem podroËju. Poudarila pa je, da prav 
noben pravilnik ne bo reπil problematike predπolske vzgoje. Povedala je, 
da se zavzema za naËelo: ≈Vsi otroci — enake moænosti!« in sporoËa, da se 
druæbi, ki vlaga v predπolsko obdobje, vlaganja povrnejo. Ocenjuje, da je 
predlog za projekt O© 27. julij uresniËljiv in da bodo pripravili sistematiza-
cijo. Podala je, da je optimistiËna in pozvala h konstruktivnemu pristopu 
reπevanja problematike. 

Miha Pregl, predstavnik Civilne iniciative starπev zavrnjenih 
otrok, je bil jedrnat. Ponovno je pojasnil predlagane amandmaje in 
povedal, da so pol leta zelo optimistiËno Ëakali na reπitve, vendar so iz-
gubili zaupanje v realizacijo danim jim obljub, ko so dobili informacijo, 
da je projekt ©marca propadel. Ker nobena aktivnost ObËine Kamnik 
ni zavezujoËa in ne garantira, da bodo preostale reπitve realizirane, so 
se odloËili ter æupanu in obËinskim svetnikom poslali tri amandmaje, 
od katerih je predvsem tretji dejansko zavezujoË. Pozval je svetnike, da 
ga potrdijo, ker bodo samo tako zaupali πe naprej, da bodo do 1.9.2010 
realizirali 100 % vkljuËitev otrok v vrtec.

Po njegovem imajo æupani v dræavnem zboru (24 æupanov, 6 podæupa-
nov, 6 svetnikov) moË in vpliv, da veË v zvezi s to problematiko naredijo 
tudi na ravni dræave. Opozoril je, da bo po aprilu, ko bo obravnavana 
zadnja vloga in bodo doloËene vloge zavrnjene z odloËbo, situacija v Kam-
niku dosegla svoj negativni vrhunec zaradi stiske teh starπev. Opozoril je, 
da so civilne toæbe moæne in realne.

Brane GoluboviË, podæupan, LDS, je povedal, da prva dva amand-
maja CI starπev po njegovem mnenju nista sporna, saj prvi sklep o 100% 
vkljuËenosti otrok v vrtce nalaga obËinskemu svetu dejanja, ki jih mora 
realizirati. Za tretji amandma je poudaril, da obËinski svet lahko zahteva 
od æupana in æupan lahko zahteva od ravnateljice vrtca, vendar po vseh 
pravilnikih — dræavnih oz. zakonodajnih, otroci, ki jim niso mogli zago-
toviti prostih mest, pristanejo na Ëakalni listi, saj je odloËba brez razpo- 
loæljivih prostih mest niËna. Poudaril je, da ostaja optimist in upa, da jim 
bo zastavljene cilje uspelo v danem roku izpolniti.

Po veËurni razpravi æupana, obËinskih svetnikov, ravnatelji-
ce VVZ Kamnik Renate Hojs in predstavnika starπev Civilne ini-
ciative Miha Pregla o problematiki kamniπkega vrtca, so bili z 
obrazloæitvami s strani nekaterih svetnikov sprejeti naslednji 
dopolnjeni sklepi:

1. ObËinski svet ObËine Kamnik se seznani z informacijo o naËrtovanih 
ukrepih na podroËju otroπkega varstva. 

2. ObËina Kamnik bo v letu 2010 in 2011 koncesionarjem, izbranim 
na javnem razpisu za podelitev koncesije za izvajanje programa predπol-
ske vzgoje in varstva, namenila nepovratna sredstva v viπini 50.000 EUR 
na oddelek, vendar najveË polovico v letu 2010. Koncesija se podeli za  
10 let. ..... (sklep dopolnil Matej Tonin, NSi)

3. ObËinski svet ObËine Kamnik zadolæi æupana, da do 19.03.2010 obja-
vi javni razpis za podelitev koncesije za 15 oddelkov v ObËini Kamnik.

4. ObËinski svet ObËine Kamnik zadolæi æupana, da do 19.03.2010 ob-

javi javno povabilo za podelitev stavbne pravice za izgradnjo pet oddelË-
nega vrtca pri O© 27. julij v Kamniku.

5. ObËinska uprava bo na seji v aprilu mesecu 2010 predlagala reba-
lans proraËuna, ki bo vkljuËeval vsa potrebna investicijska sredstva za 
pet oddelËni vrtec, najem teh oddelkov v letu 2010, sofinanciranje od-
delkov koncesijskega vrtca ter sredstva za sofinanciranje dejavnosti v 
novo zgrajenih vrtcih.

6. ObËina Kamnik naj skuπa najti (na osnovi nove zakonodaje) pogoje 
za otroπko varstvo πe v πtirih oddelkih prve starostne skupine in zago-
toviti potrebna finanËna sredstva. ..... (dodatni predlog sklepa s strani 
æupana)

Amandmaji N.Si in Samostojne svetniπke skupine na informa-
cijo o naËrtovanih ukrepih na podroËju otroπkega varstva vsebin-
sko pokrivajo (s Ëasovno spremembo 2.amandmaja) amandmaje 
Civilne inciative starπev zavrnjenih otrok:

1. amandma: ObËinska uprava mora do 1. 9. 2010 v javnih ali kon-
cesijskih vrtcih zagotoviti zadostno πtevilo mest za vse otroke v obËini 
Kamnik.

2. amandma: ObËinska uprava naj do aprilske seje obËinskega sveta 
pripravi gradivo za rebalans proraËuna, kjer bodo zagotovljena zadostna 
sredstva za odprtje dodatnih mest, ki bodo zagotovila 100 % sprejetje 
otrok v vrtec.

3. amandma: ObËinski svet od æupana zahteva, naj v imenu ObËine 
Kamnik kot ustanoviteljice VVZ Antona Medveda naloæi vodstvu zavoda, 
da mora v okviru razpisa za vpis otrok v vrtec za πolsko leto 2010/2011 
sprejeti vse otroke, ki se æelijo vpisati.

Sklepi so bili sprejeti. 
Æupan Anton Smolnikar s svojim staliπËem do amandmaja N.Si in 

amandmaja Samostojne svetniπke skupine amandmaja ne podpira, ker je 
vse ukrepe za reπevanje prostorske stiske na podroËju predπolske vzgoje 
predstavil v informaciji o naËrtovanih ukrepih na podroËju otroπkega 
varstva (objavljamo v celoti spodaj) in jih v okviru racionalnih moæno-
sti smiselno vkljuËil pod 3., 4. in 5. sklep. Njegovo staliπËe je enako do 
amandmaja SDS. NINA IRT

Z izgradnjo pet oddelËnega vrtca pri O© 27. julij in  
s koncesijskim vrtcem zagotoviti nova mesta v vrtcih
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KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si
V mesecu marcu ©tudentski klub Kamnik v sodelovanju z 
MatiËno knjiænico Kamnik pripravlja potopisno predavanje: 
Kje: MatiËna knjiænica Kamnik
Kdaj: sreda, 17. marec, ob 19.30
Kdo: Milena KeræiË
Kaj: ETIOPIJA

Petek, 12. in 26. marec 2010, ob 19.uri, MatiËna knjiænica 
Kamnik
Filmska πola: Filmska estetika skozi psihoanalizo.
Predava: dr. Duπan Rutar

»etrtek,18. 3. 2010, ob 19. uri, Malograjski dvor, SreËanja, 
pogovor o knjigah
Khaled Hosseini, TISO» VELI»ASTNIH SONC:
Roman o æenskem æivljenju v afganistanski druæbi. Marjam in 
Lajla, Ëevljarjevi æeni, iz nasprotnic postaneta zaveznici. 
Vodi: Tadeja Rode Teran

MatiËna knjiænica Kamnik ob obËinskem prazniku objavlja  
literarni nateËaj z naslovom Kamniπka Veronika: vËeraj, 
danes, jutri.
Nagradni literarni nateËaj namenjamo osnovnoπolcem, srednjeπolcem 
in πtudentom, ki jih æelimo spodbuditi k odzivnemu odnosu do kamniπke 
preteklosti, sedanjosti in prihodnosti, k literarnemu ustvarjanju in branju.
VeË na spletnih straneh knjiænice in www.kamniskaveronika.net
ZaËetek: 15. 3. 2010, zakljuËek 3. 5. 2010

NOVO! Krajevna knjiænica ©marca æe deluje od 4. marca 
Odprta je vsak ponedeljek in torek od 14h do 19h ter v Ëetrtek 
od 9h do 15h.
Enota ©marca Kontakt: Tatjana Tratnik, telefon: 01/ 839 43 11

ß
DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org

Petek, 19. 3. 2010 ob 18. uri
VVZ Antona Medveda
SRE»ANJE ZAPOSLENIH
ZakljuËena prireditev

»etrtek 25. 3. 2010 ob 19.30 
EDA ZGODBA BRATOV RUSJAN
Neda R. Bric
Slovensko mladinsko gledaliπËe
za Maistrov abonma in izven
Vstopnina: 12 /15 ¤

Petek 26. marec 2010 ob 17. uri
ObËina Kamnik
SLAVNOSTNA SEJA OB OB»INSKEM PRAZNIKU
Za izven

Nedelja, 28. marec 2010 ob 20. uri
KUOD Bayani, SKUPINA ZA INDIJSKI PLES SHKATI
V SODELOVANJU Z KPD MOONSUN IZ KOPRA
KUNDALINI
Indijski plesni spektakel
Za izven
Vstopnina: 12 ¤

ß
TURISTI»NO DRU©TVO KAMN’K
BUDNARJEVA MUZEJSKA HI©A:
Kontakti: www.domacija.com, 031 528 747
Nedelja, 21.marec, od 14. ure dalje 
Izdelovanje velikonoËnih butaric

Nedelja, 28. marec, od 14. ure dalje 
Delavnica izdelovanja belokranjskih pisanic in kokoπk iz slame

ß
TURISTI»NO DRU©TVO TUHINJSKA DOLINA
www.td-tuhinjskadolina.si
Nedelja, 21. marec, 10. do 16. ure, Terme Snovik
5. VelikonoËni sejem 
Na sejmu bodo predstavljena stara opravila in 
razliËna roËna dela. Na stojnicah pa bodo ponudili tudi
domaËe dobrote.
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Vi spraπujete, æupan odgovarja

O OHRANITVI INDUSTRIJSKE TEHNI»NE 
DEDI©»INE 

V. M. iz Stranj spraπuje: ≈V preteklih tednih so mediji pisali 
o æe drugem steËajnem postopku v okviru druæb KIK d.o.o. 
in SKIK d.d. Zanima me, kaj to pomeni za vso zgodovinsko in 
vojaπko dediπËino, ki se nahaja na tem obmoËju?«

Sredi februarja sem sklical sestanek z nekaterimi predstavniki 
lastnika druæb KIK d.o.o. in SKIK d.d., predstavniki Vojaπkega mu-
zeja, direktorico MedobËinskega muzeja Kamnik ter direktorico 
MatiËne knjiænice Kamnik, kjer smo se dogovorili o moænostih in 
postopkih, ki so nujno potrebni za zaπËito in hranjenje industrijske 
tehniËne dediπËine, ki æe skoraj 160 let spremlja Kamnik in Kamni-
Ëane ter ima vseslovenski pomen. Na ObËini Kamnik se zavedamo 
pomena prezentacije dediπËine naslednjim generacijam ter dodat-
ne vrednosti, ki jo lahko prostor oziroma mesto pridobi z vkljuËe-
vanjem in ohranjanjem dela tehniËne industrijske dediπËine.

Na sreËanju smo se najprej dogovorili za imena Ëlanov strokov-
ne komisije, ki jo vodi direktorica MedobËinskega muzeja ga. Zora 
Torkar, sodelovali pa bodo predstavniki Zgodovinskega arhiva 
Ljubljana, Zavoda varstva kulturne dediπËine iz Kranja, Tehniπke-
ga muzeja Slovenije, Vojaπkega muzeja, MedobËinskega muzeja 
ter MatiËne knjiænice Kamnik. Kot Ëlani strokovne komisije bodo 
sodelovali tudi predstavniki lastnikov in ObËine Kamnik. Za tem 
bo potrebno strokovni komisiji omogoËiti, da pregleda in oceni 
premiËno in nepremiËno kulturno dediπËino v kompleksu nekda-
njega KIK-a ter doseËi sporazum, da lastniki in steËajni upravitelji 
ne prodajo opreme in uniËujejo kakrπnekoli dokumentacije, ki 
bi bila zanimiva za kasnejπe prezentacije industrijske kulturne 
dediπËine. Omenili smo tudi moænost dokumentacijskega filma 
v sodelovanju s koTV, ki bi prikazoval naËin proizvodnje, stroje, 
poslopja, itd. Sledili bi prevzemi industrijsko kulturne dediπËine po-
sameznih institucij; Zgodovinski arhiv Ljubljana prevzame arhiv 
in dokumentacijo, TehniËna knjiænica Slovenije in MatiËna knji-
ænica Kamnik strokovno knjiænico, manjπe uporabne predmete, 
orodja, pripomoËke iz proizvodnje, umetniπka dela, fotografije, itd 
bi prevzela Tehniπki muzej Slovenije in MedobËinski muzej Kam-
nik, zavarovali pa bi tudi doloËena tovarniπka poslopja v okviru 
kompleksa, kjer bi se hranili stroji iz proizvodnje za nadaljnjo 
prezentacijo dediπËine. 

Glede na to, da sta v steËajnem postopku obe firmi KIK, in da 
je tretji veËinski lastnik Iskra Lipnica, bo potrebno veliko medse-
bojnega sodelovanja in prizadevanj, da bi se ohranilo kar najveË 
dediπËine. Kamnik bi s tem pridobil veliko dodatno vrednost pri 
ohranjanju zgodovinske tradicije in razvoja mesta, saj je proizvod-
nja smodnika skoraj 200 let dajala utrip in zagotavljala delovna 
mesta. Kot æupan priËakujem veliko razumevanja in pomoËi vseh, 
ki bodo pomagali pri tej zahtevni nalogi.

ANTON TONE SMOLNIKAR
ÆUPAN

Æe v prejπnji πtevilki smo pisali 
o zapletih okoli projekta obnove 
in gradnje obeh mestnih πol, do 
katerega je priπlo zaradi zaklo-
niπËa, ki ga obËina po prvotnem 
mnenju Uprave za zaπËito in reπe-
vanje RS ni umestila v prostorske 
naËrte, Ëeprav se je kasneje izka-
zalo, da bi ga morala.

Na Upravi so kasneje priznali 
svojo napako, Ëeprav ObËini to 
zdaj prav niË ne olajπa izvedbe 
æe tako dragega projekta, ki bo 
zaradi zakloniπËa, po mnenju æu-
pana Toneta Smolnikarja, draæji 
za pribliæno milijon evrov in pol, 
prav tako pa se je odmaknilo tudi 
sprejetje obËinskega podrobnega 
prostorskega naËrta za to obmo-

Dræava priznala napako, nepredvideno 
zakloniπËe pa bo po æepu udarilo obËino

V zaËetku februarja so v Brus-
lju izvolili sedem predstavnikov, 
ki bodo v naslednjih petih letih 
zastopali slovenske obËine in 
mesta v Odboru regij v Bruslju. 

Æupan Anton Tone Smolnikar 
ponovno izvoljen v Ëlanstvo 
Odbora regij 

Na plenarnem zasedanju v Bruslju (z leve): Franci Rokavec, æupan Ob-
Ëine Litija, Branko Ledinek, æupan ObËine RaËe-Fram, Franci Vovk, 
æupan ObËine Dolenjske Toplice in Anton Tone Smolnikar, æupan Ob-
Ëine Kamnik.
»lani odbora regij - skupπËi-
ne predstavnikov regionalnih 
in lokalnih oblasti Evropske 
unije so poleg kamniπkega 
æupana Toneta Smolnikarja 
postali πe Aleπ »erin, podæu-
pan Mestne obËine Ljubljana, 
Franci Rokavec, æupan ObËi-
ne Litija, Robert Smrdelj, æu-
pan ObËine Pivka, Jasmina 
Vidmar, Ëlanica Mestnega 
sveta Mestne obËine Maribor 
in Franci Vovk, æupan ObËine 
Dolenjske Toplice. 

Æupan Tone Smolnikar je 
bil ob tem izvoljen tudi za na-
mestnika podpredsednice OR 
Irene Majcen, æupanje obËine 
Slovenska Bistrica, πe naprej pa je 
Ëlan komisije COTER (Komisija 
za politiko ozemeljske kohezije), 
ki spremlja podroËje kohezijske 
politike ter komisije EDUC (Ko-
misija za kulturo in izobraæeva-
nje) za podroËje izobraæevanja 
in kulture. 

Predstavniki regionalnih in lo-
kalnih oblasti, ki so se v Bruslju 
sestali na ustanovnem plenarnem 
zasedanju Odbora regij za man-
datno obdobje 2010—2015, so 
se zavezali, da bodo s pomoËjo 
novih pooblastil, pridobljenih 
z Lizbonsko pogodbo, Evropo 

skuπali pribliæati dræavljanom. 
Poleg okrepljene posvetovalne 
vloge v postopku sprejemanja 
zakonodaje EU ima Odbor regij 
sedaj tudi pravico, da pri Evrop-

skem sodiπËu vloæi toæbo, da bi 
zaπËitil pristojnosti evropskih 
regij in mest.

Ob ponovni izvolitvi je æupan 
Smolnikar poudaril, da Odbor 
regij pridobiva prav z Lizbonsko 
pogodbo πe pomembnejπo vlogo, 
med slabostmi pa je omenil ≈slo-
vensko slabost« pri uveljavljanju 
regij, saj se zaenkrat celotna Slo-
venija ena sama regija. 

Vloga Odbora regij
Odbor regij je skupπËina pred-

stavnikov regionalnih in lokalnih 
oblasti EU. Naloga 344 Ëlanov Od-
bora iz vseh 27 dræav Ëlanic EU je 
regionalne in lokalne oblasti ter 
skupnosti, ki jih te oblasti zasto-
pajo, vkljuËiti v proces odloËanja 
ter jih seznanjati s politikami 
EU. Evropska komisija, Evropski 
parlament in Svet se morajo z Od-
borom posvetovati o politiËnih 
podroËjih, ki vplivajo na regije 
in mesta. Odbor regij lahko tudi 
vloæi toæbo pri SodiπËu Evropske 
unije, Ëe so bile krπene njegove 
pravice ali Ëe meni, da zakonoda-
ja EU krπi naËelo subsidiarnosti 
ali ne spoπtuje regionalnih ali 
lokalnih pristojnosti.

Nika Vrhovnik
Odnosi z javnostmi  

ObËine Kamnik

Ëje, ki bi ga svetniki po prvotnem 
naËrtu morali obravnavati æe de-
cembra lani.

Med mediji in javnostjo pa 
je minuli teden zaokroæilo tudi 
anonimno pismo treh mladih 
πtudentov arhitekture, ki so se 
leta 2007 prijavili na anonim-
ni nateËaj za izbor izvajalca za 
gradnjo obeh πol, ki so izrazili 
preseneËenje nad ‘afero’, saj je 
bilo med zahtevami naroËnika 
zakloniπËe vseskozi jasno opre-
deljeno. Na anonimno pismo, 
ki je bilo iz Mengπa poslano tudi 
Upravi za zaπËito in reπevanje in 
nekaterim obËinskim svetnikom, 
se je odloËno odzval æupan Tone 
Smolnikar, ki je v sporoËilu za jav-

nost med drugim zapisal: ≈V tem 
pismu ne beremo niËesar, kar æe 
ne bi vedeli ali drugaËe, v razpisu 
za ZAPS so bila v pogojih zahte-
vana tudi zakloniπËa. Glede na 
dogajanja v Sloveniji smo seveda 
æeleli, da bi bila investicija manj-
πa, zato tudi dokumenti URSZR iz 
let 2008 in 2009, kjer so nas vaπi 
≈predhodniki« oprostili gradnje 
zakloniπË. Anonimni pisci govori-
jo o aferi, saj je oËitno vse, kar se 
v dræavi Sloveniji dogaja, æe afera. 
Zagotovo bi bila afera tudi to, da 
bi obËinski svetniki vpraπali æupa-
na, zakaj ni uspel s prizadevanji 
po zmanjπanju investicije, torej z 
æeljo, da bi πole zgradili brez za-
kloniπË. Ob tej priloænosti æelim 
ponovno poudariti, da moj inter-
es ni bil opustitev skrbi za varnost 
otrok, Ëeprav se mnogi spraπuje-
jo, ali v danaπnjem finanËnem zlo-
mu dræave in tudi obËin, ni mo-

Znani prejemniki letoπnjih 
obËinskih priznanj

Na vËerajπnji seji obËinskega sveta obËine Kamnik so svetniki 
in svetnice sprejeli sklep, na podlagi katerega bodo ob letoπnjem 
obËinskem prazniku na slavnostni seji obËinskega sveta v petek, 
26. marca, podeljena priznanja ObËine Kamnik - naziv Ëastnega 
obËana, eno zlato ter πtiri srebrna, pet bronastih in tri posebna 
priznanja ObËine Kamnik.

Naziv Ëastnega obËana obËine Kamnik bo posthumno podeljen 
Tomaæu Humarju za vrhunske doseæke v alpinizmu in promocijo 
obËine Kamnik v svetu.

Zlato priznanje ObËine Kamnik bo podeljeno Matevæu Koπirju 
za zavzeto delo v Druπtvu upokojencev Kamnik ter prispevek pri 
ohranjanju in obnovi spominskih obeleæij NOB. Srebrna priznanja 
ObËine Kamnik bodo prejeli Karla Urh za izjemno delo na glasbe-
nem podroËju in delovanje v krajevni skupnosti, Marija Margareta 
Boltar za dolgoletno umetniπko ustvarjanje, s katerim pomembno 
prispeva k bogatemu kulturnemu æivljenju kamniπke obËine, Tomaæ 
Perko za slikarski opus, s katerim je obogatil slovenski kulturni 
prostor ter Marija Marjana Berlec za aktivno delo v druπtvu upo-
kojencev, πe zlasti v okviru projekta ≈Starejπi za boljπo kakovost 
æivljenja doma«.

Bronasta priznanja ObËine Kamnik bodo podeljena Joæetu Toni-
ju za doseæke v obrtniπtvu in podjetniπtvu, Urarstvu Cerar − Marta 
Leskoπek s.p. za devetdesetletno neprekinjeno delovanje druæinske 
obrti, Mileni PotoËnik za inovativnost na podroËju fizioterapevtskih 
naprav, FranËiπku HoËevarju za prispevek pri ohranjanju in obna-
vljanju kulturnih spomenikov v Tuhinjski dolini in Zvonetu Kemper-
lu za prispevek k razvoju πporta v krajevni skupnosti Tuhinj. 

Letos bodo podeljena tudi tri posebna priznanja, in sicer GRS 
Kamnik in posadki 3. oddelka helikopterske brigade Slovenske voj-
ske za pogumno akcijo odstranitve starega in namestitve novega 
bivaka na Velikih podih v kamniπkih planinah in Gerhardu Slamni-
gu za aktivno delo na podroËju mednarodnega sodelovanja.

æno najti cenejπih, tudi boljπih in 
racionalnejπih reπitev. Ponovno 
ni odveË vpraπanje, kako pogum-
na je bila ObËina Kamnik, da je æe 
nekaj let zbirala denar za gradnjo 
nove πole (zbranih imamo pribli-
æno πest milijonov evrov, ob tem, 
da obËina ni zadolæena), da bo na-
domestila statiËno in poæarno ne-
varno πolo Frana Albrehta. Najbræ 
pa ni odveË dodati, da je bil ano-
nimni nateËaj na ZAPS-u æe davno 
konËan in te anonimnosti ni veË, 
zato bi bilo dobro, da bi ti ≈Trije 
nateËajniki« odkrili svoje dobro 
ime in tudi s tem prispevali k Ëim 
hitrejπemu reπevanju prostorske 
stiske v naπih osnovnih πolah. »e 
imajo drugaËen namen, Ëe so nji-
hovi nameni tudi politiËno moti-
virani, naj to javno povedo, saj so 
takπne poteze oËitno zanje viπek 
demokracije.«

JASNA PALADIN

Ob svetovnem dnevu civilne zaπËite
Podeljena dræavna priznanja 
posameznikom in ekipam Civilne 
zaπËite ObËine Kamnik

Mednarodna organizacija civilne zaπËite je v skladu z resolucijo na 7. 
generalni skupπËini decembra 1990 razglasila 1. marec za svetovni dan 
civilne zaπËite. Leta 1992 je slovenska vlada razglasila 1. marec za dan 
Civilne zaπËite tudi v Sloveniji. Namen tega dne je ozaveπËanje druæbe in 
posameznikov o ogroæenosti pred naravnimi in drugimi nesreËami ter o 
vlogi civilne zaπËite pri varstvu pred njimi. Ob tem æelijo poudariti po-
men mednarodnega sodelovanja za razvoj zaπËite Ëloveka in njegovega 
okolja.

V poËastitev svetovnega dneva civilne zaπËite je bila v torek, 9. marca, 
v kulturni dvorani obËine ©kofljica organizirana regijska prireditev, kjer 
so podelili priznanja CZ RS za zasluge in delo na podroËju civilne zaπËite. 
Slavnostni govornik g. Branko Dervodel, namestnik direktorja Uprave 
RS za zaπËito in reπevanje, se je vsem prisotnim pripadnikom sil za za-
πËito, reπevanje in pomoË, πe posebej prejemnikom priznanj, zahvalil za 
njihovo nesebiËno in poærtvovalno delo pri reπevanju Ëloveπkih æivljenj 
in lastnine. 

Priznanj Civilne zaπËite za leto 2010 so iz obËine Kamnik prejeli: Darko 
Galjot - srebrni znak CZ, Ekipa prve pomoËi PGD Kamnik ∑ bronasti znak 
CZ in PGD Motnik − srebrni znak CZ. 

Iskrene Ëestitke!

Æupan Anton Tone Smolnikar, Urπka Kramar-vodja ekipe prve pomoËi 
PGD Kamnik, Darko Galjot, Brigita VavpetiË, Matjaæ Srπa ∑ novi po-
veljnik CZ ObËine Kamnik, Luka Schnabl in Tanja Oblak.



Civilna iniciativa starπev otrok, ki nimajo prostora v 
kamniπkih vrtcih, v uvodu ponovno poziva æupana An-
tona Smolnikarja in obËinske svetnike, da kot izvoljeni 
predstavniki kamniπkih obËank in obËanov storijo vse, 
da se v obËini Kamnik zaËne dosledno izvajati Zakon 
o vrtcih in konËa oviranje normalnega in kakovost-
nega æivljenja otrok ter poslediËno njihovih starπev. 
Opozarjajo na odgovornost za dolgoletno neenako 
obravnavo otrok, ki nimajo moænosti za kakovosten 
razvoj, druæbo sovrstnic in sovrstnikov ter institucio-
nalizirano javno varstvo, obenem pa naj bi to starπe 
prisililo k nezakonitemu iskanju varstva na Ërnem trgu 
tovrstnih storitev. Kot navajajo, so razmere popolno-
ma nesprejemljive in poloæaj marsikatere kamniπke 
druæine postaja naravnost nevzdræen.

Ponovno opozarjajo, da 10. Ëlen Zakona o vrtcih 
obËino obvezuje k temu, da na svojem obmoËju za-
gotovi zadostno πtevilo kapacitet v vrtcih, kar pomeni, 
da mora obËina zagotoviti vsaj toliko mest, kolikor 
je prijav na vsakoletnem razpisu za vpis v vrtec. Kot 
navajajo, Zakon poleg tega predvideva tudi ukrepe, 
ki jih je treba izvesti, Ëe je povpraπevanje veËje od tre-
nutnega πtevila mest. 

V peticiji s 1083 podpisi, ki so jo predstavniki Civilne 
iniciative predali æupanu Smolnikarju 3. septembra 
2009, so od æupana zahtevali, naj v razumnem roku 
6 mesecev zagotovi manjkajoËe πtevilo mest v vrtcih. 
Takrat je obËinska uprava njim in javnosti zagotavljala, 
da bo poskrbela za dodatna mesta v vrtcu. Zato starπi 
sedaj v pismu πe piπejo: ≈Na æalost smo v zaËetku leta 
2010 ugotovili, da æupan in obËinska uprava niso kos 
svojemu delu in da so bile vse septembra dane obljube 
zgolj odmikanje reπevanja problema v neko daljno pri-
hodnost in zavajanje javnosti, da se obËina problema 
loteva resno. 27. januarja letos smo namreË æupanu 
poslali dopis z zelo konkretnim vpraπanjem glede za-
gotovitve dodatnih oddelkov VVZ Antona Medveda. 
Ker konkretnih rezultatov do tega trenutka obËinska 
uprava nima, predlagamo amandmaje predlagatelja k 
11. toËki dnevnega reda 31. seje obËinskega sveta:

Vaπe glavne oËitke ObËini 
Kamnik kot ustanoviteljici 
VVZ Antona Medveda Kamnik 
in kamniπkemu æupanu Anto-
nu Smolnikarju lahko razbere-
mo iz peticije z dne 3.9.2009 z 
zbranimi 1083 podpisi in iz tu 
objavljenega pisma æupanu in 
obËinskim svetnikom ObËine 
Kamnik. Kako v trenutni situ-
aciji vidite realne moænosti za 
reπitev vroËe problematike v 
zvezi s pridobivanjem prostih 
mest za otroke v VVZ Antona 
Medveda Kamnik?

Preden odgovorim na to vpra-
πanje, bi æelel znova poudariti, da 
odloËno zavraËamo vse oËitke in 
namigovanja, da so naπa dejanja 
kakorkoli politiËno motivirana 
in usmerjena. Ta skupina Civilne 
iniciative (v nadaljevanju CI) bo 
≈razpadla« v trenutku, ko bodo v 
vrtec sprejeti vsi otroci - noben 
od nas ne bo deloval naprej. Ne-
kateri med nami imamo znanje 
in Ëas, da to reπimo, ne æelimo pa 
si lastiti nobenih zaslug za dose-
æeno. Kot smo navedli v pismu, 
je naπa edina zahteva, da ObËina 
Kamnik takoj zaËne upoπtevati 
10. Ëlen Zakona o vrtcih, t.j. da 
vsem zainteresiranim zagotovi 
enako moænost. To je naπ edini 
cilj!

Kot reËeno, smo v peticiji æupa- 
nu z dne 3.9.2009 podali dve za-
htevi: v πestih mesecih zagotoviti 
varstvo za vse otroke in zaËasna 
organizacija brezplaËnih Ciciba-
novih uric in Montessori progra-
ma za otroke, ki niso dobili vrtca. 
Z veseljem priznavamo uresniËi-
tev druge zahteve. Prva ostaja ne-
reπena. Obstajajo ljudje na ObËini, 
ki resno in zavzeto upoπtevajo to 
problematiko in iπËejo razliËne 
moænosti za reπitev, vendar veË 
kot oËitno zaradi ignorance dru-

Civilna iniciativa starπev bo ≈razpadla«  
v trenutku, ko bo v vrtec sprejet zadnji otrok
Odziv Civilne iniciative starπev, katerih 
otroci v letu 2009 niso dobili mesta  
v kamniπkem vrtcu

Na objavljena intervjuja v prejπnji πtevilki Kamniπkega Ob-
Ëana z ravnateljico Vzgojno varstvenega zavoda Antona Med-
veda Kamnik Renato Hojs in podæupanom ObËine Kamnik 
Branetom GoluboviËem je odreagirala t.i. Civilna iniciativa 
starπev zavrnjenih otrok v kamniπki obËini. Njihova prizadeva-
nja za normalno in kakovostno æivljenje otrok ter poslediËno 
njihovih starπev so dosegla vrhunec. Æeleli so priloænost, da 
kamniπki javnosti predstavijo svoj ≈boj«, ki ga ne æelijo, vendar 
kot pravijo, jim drugega ne preostane. Delujejo popolnoma 
apolitiËno in v trenutku, ko bo sprejet v vrtec tudi zadnji otrok, 
bodo z veseljem prenehali z delom. In si konËno oddahnili. 
Vsi se spraπujemo, kako blizu so do svojega edinega cilja. Zato 
smo se pogovarjali z njihovim predstavnikom Mihom Preglom 
in v povzetku objavljamo njihovo zadnje pismo kamniπkemu 
æupanu Antonu Smolnikarju in obËinskim svetnikom.

gih njihova volja in zagon nista 
dovolj.

Po predaji peticije smo se od-
loËili za obdobje mirovanja, da 
bi odgovorni iskali reπitve brez 
naπih pritiskov. 27. januarja smo 
prosili za ≈vmesni rezultat«, pa do 
4. marca odgovora nismo prejeli. 
Zanimiv je podatek, da smo pre-
jeli æupanov odgovor ravno na ta 
dan, ko smo napisali drugo pis-
mo, ki ga objavljate na tem mestu. 
Za to pismo smo se odloËili pod 
moËnim in skoraj neverjetnim 
vtisom, ko smo izvedeli, da ob-
ljubljenega vrtca za 120 otrok v 
©marci nepreklicno ne bo. Obljub 
smo se naposluπali. Trdimo, da je 
sposobnost ljudi na ObËini Kam-
nik zadostna, ocenjujemo pa, da 
jim manjka le volja za uresniËitev 
teh ciljev. Nikomur ne vsiljujemo 
svojega mnenja — svetniki imajo 
pravico, da se z nami ne strinjajo, 
vendar verjamemo, da se bodo s 
podpisom predlaganih amand-
majev resniËno zavezali k izpol-
nitvi svojih nalog in zadostitvi za-
konsko predpisanih obveznosti. 
Od njih æelimo dobiti konkretne 
zaveze in rezervne projekte, ki 
bodo nadomestili propadle (kot 
je npr. vrtec v ©marci).

»e je volja, ne moreta biti ovira 
niti denar, niti Ëas; Ëe volje ni, niti 
milijoni evrov, niti desetletja ne 
pomagajo!

Verjamemo, da bodo svetniki 
potrdili naπe predlagane amand-
maje in se bomo septembra 2010 
vsi skupaj veselili obiska vseh 
otrok v vrtcih. Æupan pravi, da 
zahtevamo nemogoËe, vendar je 
med drugim naπa demokratiËna 
in zakonska pravica, da v skraj-
nem primeru zaradi krπenja 10. 
Ëlena Zakona o vrtcih vloæimo 
tudi kazensko ovadbo proti æupa-
nu. Izkoristili bomo vse zakonite 

moænosti, da doseæemo svoj cilj.
Kljub temu πe vedno z velikim 
optimizmom in pozitivnimi pri-
Ëakovanji Ëakamo september 
2010, ki nam bo prinesel zado-
stno πtevilo prostih mest za naπe 
— kamniπke malËke in upamo, da 
drastiËni ukrepi le ne bodo po-
trebni. Tega si nihËe ne æeli in ne 
potrebuje.

Kakπna je po vaπi oceni vlo-
ga dræave v konkretnem pri-
meru, saj trenutna zakonodaja 
ni v pomoË obËinam, medtem 
ko jim na drugi strani nalaga 
breme?

Dræava je kriva za nastalo si-
tuacijo v Kamniku toliko, da na 
æalost v Zakonu o vrtcih ni pred-
videla sankcij. Vendar so se nam 
æe oglasili starπi, ki bodo toæili 
ObËino Kamnik, Ëe bodo njiho-
vi otroci septembra 2010 ostali 
brez vrtca.

V Kamniku v zadnjih letih de-
mografski pokazatelji kaæejo pozi-
tivni trend, naravno gibanje kaæe 
na veËjo rodnost, na kar obËina 
res nima vpliva. Tega pa je lahko 
le vesela in ustrezno poskrbi za 
reπitve, saj ima vse potrebne po-
datke, da lahko planira razvoj in 
poslediËno reπitve nastale situaci-
je. Po drugi strani ima obËina edi-
na neposreden vpliv na selitvena 
gibanja! Ima podatke o prodanih 
parcelah, gradbenih dovoljenjih, 
znesku pobiranih komunalnih 
prispevkov, itd. Vedeli so kaj bo 
in kakπne bodo posledice. Zdaj 
morajo reπiti problem. In s strani 
ObËine Kamnik ni nobenih vid-
nih akcij in predlogov direktno 
dræavi v smeri reπevanja konkret-

1. amandma
ObËinska uprava mora do 1. 9. 2010 v javnih ali kon-
cesijskih vrtcih zagotoviti zadostno πtevilo mest za vse 
otroke v obËini Kamnik.

2. amandma
ObËinska uprava naj do naslednje seje obËinskega sve-
ta pripravi gradivo za rebalans proraËuna, kjer bodo 
zagotovljena zadostna sredstva za odprtje dodatnih 
mest, ki bodo zagotovila 100 % sprejetje otrok v vr-
tec.

3. amandma
ObËinski svet od æupana zahteva, naj v imenu ObËine 
Kamnik kot ustanoviteljice VVZ Antona Medveda na-
loæi vodstvu zavoda, da mora v okviru razpisa za vpis 
otrok v vrtec za πolsko leto 2010/2011 sprejeti vse otro- 
ke, ki se æelijo vpisati.

»e bodo æupan, obËinska uprava in obËinski svet 
zavrnili predlagane amandmaje in se s tem πe naprej 
izogibali svoji zakonodajni dolænosti, bo civilna inicia-
tiva starπev zavrnjenih otrok ukrepala, kot sledi:
1. Zaradi krπenja 10. Ëlena Zakona o vrtcih bomo vlo-
æili kazensko ovadbo proti æupanu.
2. Vladi Republike Slovenije bomo poslali pisno za-
htevo, naj Dræavnemu zboru RS na podlagi Zakona o 
lokalni samoupravi predlaga razreπitev æupana in ob-
Ëinskega sveta ObËine Kamnik zaradi krπenja Zakona 
o vrtcih in namerne neenake obravnave otrok.
3. PriËeli bomo z zbiranjem podpisov za zaËetek po-
stopka za razpis obËinskega referenduma.
4. Organizirali bomo demonstracije proti politiki ob-
Ëine na podroËju otroπkega varstva.

Starπi kljub vsemu πe vedno verjamemo, da bo vsaka 
posameznica in vsak posameznik, ki ima moË, da sood-
loËa o teh vpraπanjih, v tem primeru dovolj odgovoren 
do vsake najmlajπe obËanke in obËana Kamnika, da bo 
naredil vse, da se zagotovi mesto v otroπkem varstvu 
vsem otrokom, prekine s krπenjem Zakona o vrtcih 
in poskrbi za dobrobit kamniπkih otrok«, zakljuËuje 
svoje pismo æupanu in obËinskim svetnikom Civilna 
iniciativa starπev.

Povzetek iz zadnjega pisma (z dne 4. 3. 2010) Civilne iniciative  
starπev zavrnjenih otrok, kamniπkemu æupanu Antonu Smolnikarju  
in obËinskim svetnikom. 

nega problema. V Dræav-
nem zboru imajo æupani 
v okviru zdruæenja obËin 
veliko moË in moænost, 
da vplivajo na zakonoda-
jo. »e bi se vsi æupani v 
okviru zdruæenja zdruæili 
in predlagali nujne spre-
membe, bi lahko s tem 
sproæili ustrezne vladne 
ukrepe. Æupan ima torej 
moænost ukrepanja. Mo-
ram omeniti, da nas je 
dræavno-zborska poslan-
ka mag. Julijana Bizjak 
Mlakar samoiniciativno 
povabila na pogovor, 
kako nameravamo reπe-
vati zapleteno situacijo, 
a kaj veË od pogovora se 
ni zgodilo.

Kot ste prebrali, rav- 
nateljica pravi, da bo 
komisija, ki bo odloËa-

la o sprejemanju otrok v vrtec 
v tem πolskem letu, v izjemno 
redkih primerih vendarle pri-
siljena upoπtevati naËelo staro-
sti, celo uro in minuto rojstva 
(Ëeprav je bilo to Ërtano iz Pra- 
vilnika o vrtcih). Kako pa bi 
vi osebno ravnali v njihovi si-
tuaciji?

Od vrtca priËakujemo, da di-
skriminatornega naËela, po ka-
terem odloËa o sprejetju v vrtec 
starost otrok, ne bodo izvajali. 
Tudi po izdanem uradnem mne-
nju Zagovornika naËela enakosti 
z dne 17.7.2009 je razvidno, da je 
tovrstni kriterij upoπtevanja sta-
rosti v vseh ozirih, diskriminato-
ren. Ravnateljico razumemo, da je 
v teæki situaciji, vendar to ne sme 
biti izgovor. Glede na skrajne raz-
mere bi morala tudi ravnateljica 
stalno odloËno vrπiti ustrezne 
pritiske na odgovorne ljudi na 
ObËini Kamnik. ObËina Kamnik 
pa bi morala æe davno poskrbeti, 
da ravnateljica nikoli ne bi bila v 
takem poloæaju!

pogovarjala se je
NINA IRT

Miha Pregl, Civilna iniciativa starπev za-
vrnjenih otrok: ≈Naπa edina zahteva je,  
da ObËina Kamnik takoj zaËne upoπtevati 
10. Ëlen Zakona o vrtcih, t.j. da vsem za-
interesiranim zagotovi enako moænost. To 
je naπ edini cilj!«

Æupanov odgovor Civilni iniciativi
Dne 8. marca smo v uredniπtvo Kamniπkega ObËana prejeli odprto 

pismo æupana ObËine Kamnik Antona Smolnikarja, v katerem odgo-
varja na pismo Civilne iniciative starπev otrok, ki so ostali brez vrtca. 

V pismu æupan znova poudarja, da celotna ekipa z vso odgovor-
nostjo projekt otroπkega varstva obravnava kot najveËjo prioriteto 
in da se vrtec zaËne graditi pri projektni in drugi dokumentaciji in 
ne z vrha, pri strehi. Na groænjo s kazensko ovadbo proti njemu od-
govarja, da bo morebitno kazensko ovadbo poslal tudi naprej, Vladi 
RS in Dræavnem zboru. Prav tako ocenjuje, da napovedane morebitne 
demonstracije niso konstruktivni dialog in ne vodijo nikamor.

Æupan Anton Smolnikar meni, da bi bilo bolj korektno, namesto, 
da se vsi vpleteni pogovarjajo preko medijev, da bi Civilna iniciativa 
dala pobudo za pogovor, kjer bi pridobili informacijo o vseh obËinskih 
trenutnih postopkih in ciljih, ki so jim jo priloæili kot informacijo o 
naËrtovanih ukrepih na podroËju otroπkega varstva in jo πe istega dne 
posredovali tudi obËinskim svetnikom.

Spoπtovani obËani Kamnika!
Evropska zakonodaja zavezuje tudi Slovenijo k doseganju skupnih ciljev na podroËju varstva 
okolja in s tem ravnanja z odpadki. V zvezi s tem je vlada sprejela Operativni program 
odstranjevanja odpadkov s ciljem zmanjπanja koliËin odloæenih biorazgradljivih odpadkov, 
katerega cilji so med drugim tudi vzpostavitev sistemov za zbiranje in predelavo odpadne 
embalaæe ter zmanjπanje odloæenih koliËin odpadkov na odlagaliπËa. Sprememba okoljske 
zakonodaje na podroËju ravnanja z odpadki narekuje obËinam, da zagotovijo celovit 
pristop pri ravnanju z odpadki. PovzroËitelji odpadkov so dolæni iz celotnega snovnega 
toka odpadkov, ki jih povzroËijo, izloËiti in loËeno prepustiti izvajalcu Ëim veË loËenih frakcij, 
nevarnih frakcij in drugih vrst komunalnih odpadkov. Odlagajo se samo πe tisti odpadki, ki 
jih ni mogoËe predelati.

Bioloπki odpadki predstavljajo veË kot 30-odstotni deleæ vseh gospodinjskih odpadkov. Z njihovim 
loËenim zbiranjem prispevamo k zmanjπanju koliËin odloæenih odpadkov na odlagaliπËih, nastaja 
manj toplogrednih plinov, nenazadnje lahko zbrane bioloπke odpadke predelamo v kompost in 
jih tako vrnemo v naravni snovni krog. 

IzloËanje bioloπkih odpadkov iz preostanka odpadkov je moæno na dva naËina: 
· lastno kompostiranje v hiπnem kompostniku ali
· loËeno zbiranje v rjavih tipskih posodah in njihov odvoz v kompostarno.

V skladu z zakonodajo je prioritetno ravnanje z bioloπko razgradljivimi odpadki lastna predelava v 
kompost v hiπnem kompostniku. Pri gospodinjstvih, ki te moænosti nimajo oz. se je ne posluæujejo, 
pa je potrebno zagotoviti loËeno zbiranje in prevzemanje bioloπko razgradljivih odpadkov. 

Stanovalci blokovskih naselij ste avtomatiËno vkljuËeni v sistem loËenega zbiranja in odvoza 
bioloπko razgradljivih odpadkov, medtem ko stanovalcem individualnih gradenj, ki imate moænost 
in bioloπko razgradljive odpadke tudi dejansko kompostirate v hiπnem kompostniku, prepuπËanje 
bioloπkih odpadkov izvajalcu ni obvezno. 

Vsa gospodinjstva v Kamniku, ki stanujete v objektih individualne gradnje, ste v letih 2008 in 2009 na 
dom prejela izjavo, na podlagi katere ste se opredelili, ali se æelite vkljuËiti v sistem loËenega zbiranja 
in odvoza bioloπko razgradljivih odpadkov in v ta namen prejeti rjavo posodo ali pa boste bioloπko 
razgradljive odpadke kompostirali sami v hiπnem kompostniku, v kolikor imate za to pogoje. 

Na podlagi prejetih izjav smo v letu 2009 postopoma opremljali gospodinjstva z rjavimi posodami za 
loËeno zbiranje bioloπkih odpadkov. Rjava posoda za bioloπke odpadke ali hiπno kompostiranje 
sta tako obvezna za vsa gospodinjstva v Kamniku, saj se zahteva popolno loËevanje bioloπkih 
odpadkov od ostalih odpadkov. 

Ob tej priliki obveπËamo obËane, da imamo v marcu 2010 namen priËeti izvajati sistematiËen 
nadzor nad vsebino posod za ostanek komunalnih odpadkov (Ërna posoda); veËja pozornost 
bo namenjena tistim gospodinjstvom, ki se niso vkljuËila v sistem zbiranja in odvoza bioloπkih 
odpadkov in v ta namen prejela rjavo posodo. V kolikor bodo v teh posodah odloæeni tudi bioloπko 
razgradljivi odpadki, smo dolæni to ugotovitev posredovati obËinski nadzorni sluæbi, ki bo v primeru 
prekrπka ukrepala v skladu s kazenskimi doloËbami Odloka, ki tako ravnanje prepoveduje. 

Publicus, d.o.o., Ljubljana

MAREC 2010
Kulturni dom Franca Bernika Domžale
četrtek, 11. marec 19h - GALERIJA DOMŽALE
BELI SLADOLED »SLIKE ZA NA ZID«
Razstava bo odprta do petka, 26. marca 2010. Vstop prost.

petek, 12. marec 20h - MESTNI KINO DOMŽALE
13 TZAMETI
francoski triler; režija: Géla Babluani

ponedeljek, 15. marec 20h - MESTNI KINO DOMŽALE
TATOVI KOLES
Ladri di biciclette, italijanska drama 
režija: Vittorio De Sica

četrtek, 18. marec 20h – GALERIJA DOMŽALE
JAZZ v galeriji: LEON MATEK TRIO
urbani folk, šanson; Leon Matek (kitara, saz, vokal), Mar-
jan Gradišar (bas kitara, spremljevalni vokal), Jaka Kastelic 
(harmonika), VSTOP PROST

sobota, 20. marec 10h - SOBOTNA OTROŠKA MATINEJA
Plesni klub Netopir
Polona in Joža Cvikl: PLANETI PLEŠEJO
plesna predstava

sreda, 24. marec 20h
VEČER Z MILO KAČIČ
Igralke: Ivanka Mežan, Štefka Drolc in Iva Zupančič;
Glasbeniki: Katja Šulc in Jelena Ždrale, Drago Ivanuša, Nino 
de Gleria; Plesalca: Vida Breže in Boštjan Fajdiga

torek, 30. marec 20h
SIMFONIČNI ORKESTER DOMŽALE-KAMNIK
dirigent: Simon Krečič, solist: Jaka Stadler

KULTURNI DOM FRANCA BERNIKA DOMŽALE
Ljubljanska 61, 722 50 50 www.kd-domzale.si
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To, kar se dogaja v zadnjih nekaj mesecih, bi teæko 
ocenila, da pomeni naπ skupni napredek, naπa po-
πtena razmiπljanja o lepπem jutri. Zlasti nekateri me-
diji, tudi spletne strani in razprave na seji obËinskega 
sveta naπe obËine, mnogokrat presegajo normalni 
Ëloveπki razum. To se stopnjuje iz dneva v dan, vse 
veË je anonimk, vse veË civilnih iniciativ. Smo v de-
mokraciji, res je, a je nikakor ne bi smeli izkoriπËati 
za grde æalitve, obrekovanja in podtikanja. 

Nekateri pisci izkoriπËajo medijski prostor samo 
zato, da sami sebe prepriËujejo, kako so najboljπi, 
kljub temu, da v æivljenju πe niso veliko pokazali, 
obraËajo besede, vsebine pa so vedno iste. S tem pa 
nikakor ne mislim, da sem jaz v æivljenju veliko nare-
dila - nisem, se pa po svojih moËeh skupaj s svetniki 
LTS-za Kamnik trudim, da bi bilo vsem bolje. Smo za 
vrtce, smo za πole, a vËasih se kje kaj tudi zaplete. 
PrepriËana sem, pa tudi vem, da se æupan in njegova 
ekipa resniËno in z vso odgovornostjo trudijo, da bi 
se naπla reπitev za vse otroke, ki πe nimajo zagotov-
ljenega vrtca in je za vse nas ta projekt prioriteta. 
Prav tako zase in za svetnike iz svetniπke skupine 
LTS-za Kamnik trdim, da ne ≈oviramo normalnega in 
kakovostnega æivljenja otrok ter poslediËno njihovih 
starπev«, kakor je zapisano v pismu Civilne iniciative 
zavrnjenih otrok v obËini Kamnik. Skupaj z æupa-
nom in koalicijo se trudimo najti reπitev, res pa je, 
da doslej nismo odgovarjali na razliËna podtikanja, 
groænje in druge oblike napadov. Zato je Ëas, da na 
glas povemo, da obstaja tudi druga plat medalje, ne 
le tista, o kateri poroËajo mediji, ki se jih posluæujejo 
nekateri opozicijski svetniki. 

Vem, da prihaja Ëas lokalnih volitev in da se neka-
teri æelijo tudi na ta naËin izpostavljati in predstavlja-
ti, toda mera dobrega okusa je mnogokrat preseæe-
na. »e pogledam posnetek razprav v dræavnem zbo-

RES NE NAJDEMO VE» PO©TENE IN LEPE BESEDE?
ru, lahko takoj vidim podobno sliko tudi v Kamniku. 
Opozicija cilja samo na to, da bi ustavila æupana in 
njegovo ekipo, da bi se niË ne zgodilo, da bi lahko 
na volitvah vpili, kje imamo vrtce, kje imamo πole, 
kje imamo napredek ... Pri tem jim bogato pomagajo 
tudi pisci anonimk, ki jih sama oznaËujem za nezna-
Ëajne osebe, Ëe ne upajo na glas zastaviti kritike ali 
pohvale. Tudi na dræavni ravni je to vse bolj moderno 
sredstvo za ovajanje, kritiziranje in spotikanje vseh 
tistih, ki si prizadevajo za napredek. 

Upam, da bodo volivci znali oceniti vse tiste, ki s 
stresanjem nezadovoljstva in kritizerstvom æelijo za-
menjati æupana in obrniti razvoj Kamnika na glavo. 
Kakor koli je Ëas za spremembe, toda spremembe 
se bodo morale zgoditi tudi v πtevilnih glavah, po-
membno bo spremeniti izrazoslovje in vmes najti 
tudi kakπno lepo in pohvalno besedo. Kot Ëlanici 
Liste Toneta Smolnikarja — za Kamnik mi ni vseeno, 
da nekateri æelijo ruπiti vse, kar je narejenega, kar 
je dobrega, ne najdejo pa argumentov za grde in 
pokvarjene misli. 

VËasih se spraπujem, πe posebej ko berem ≈nada-
ljevanke« enega od opozicijskih svetnikov, ki delo 
æupana blati na vse mogoËe naËine, zakaj se ga tako 
boji? Se Ëuti ogroæenega? VeËkrat se spraπujem, ali 
smo tisti, ki mislimo poπteno, πe na pravi poti, ali 
smo æe v kolesju Slovencev, kjer so pozabljene vse 
osnovne vrednote, poruπeni medËloveπki odnosi, vse 
bolj v ospredju pa je zaniËevanje, skoraj smo pozabili 
na dobre misli in vzpodbudne besede. Zamislimo se, 
kam to pelje, kje se bomo s takπnimi medsebojnimi 
obtoæevanji sreËali Ëez nekaj let, ali moramo biti res 
vedno proti samo zato, da smo proti? 

Marinka Moπnik,
Lista Toneta Smolnikarja − za Kamnik

6 11. marec 2010 MNENJA − ODMEVI

PISMA — MNENJA — ODMEVI

V zaËetku leta sem predlagal 
oblikovanje t.i. ≈kamniπke mo-
dre knjige«, s katero bi popisali 
vse investicije, ki nas Ëakajo in 
si jih æelimo v prihodnjih letih, 
doloËili prioritetni vrstni red ter 
Ëasovnico realizacije. Dosedanjo 
neodzivnost æupana in njegove 
koalicije πtejem kot zavrnitev 
mojega predloga. NiË hudega, 
imajo vso pravico, da moj pred-
log zavrnejo, vendar bi morali 
ponuditi boljπe orodje za obliko-
vanje kamniπke razvojne strate-
gije. Tega niso storili. Ostaja nam 
torej vsakoletno proraËunsko 
barantanje, ostajajo nam naËrti 
razvojnih programov, ki se jih 
nihËe ne dræi, in visokoleteËe 
obljube æupana in podæupana, 
kako si za doloËene investicije 
na vso moË prizadevata, vendar 
vedno najdeta mnoæico zunanjih 
krivcev, ki jima prepreËujejo 
uresniËevanje zadanih ciljev.

O tem, da imamo v obËini 
Kamnik πtevilne teæave (πole, 
vrtci, Velika planina, ...) ni nobe-
nega dvoma, bilo bi kriviËno, Ëe 
bi trdil, da jih v drugih obËinah 
nimajo. Seveda jih imajo! Obsta-
jajo pa velike razlike, kako po-
samezne obËine reπujejo svoje 
teæave. V naπem kamniπkem ob-
Ëinskem svetu reπevanje teæav 
poteka pribliæno takole: najprej 
v opoziciji opozorimo na napa-
ke in predlagamo nekaj reπitev, 
nato æupan in koalicija pove-
do, kaj vse je bilo narejenega v 
preteklosti in da veË kot toliko 

POGUM ZA ODLO»ITVE
enostavno ni mogoËe narediti, 
na koncu pa gladko zavrnejo vse 
naπe predloge. Teæav se ne da re-
πevati z govorjenjem o tem, kaj 
je bilo narejenega v preteklosti. 
»e teæave πe vedno obstajajo, je 
jasno, da se v preteklosti ni na-
redilo dovolj.

Teæko je posluπati oËitke, kako 
naj bi v opoziciji samo nagaja-
li in kako ne dajemo nobenih 
predlogov. »etudi bi æeleli naga-
jati æupanu in njegovi koaliciji, 
ne moremo nagajati, ker smo v 
manjπini. Resnica je ta, da ima-
mo predloge, vendar najveËkrat 
ostanemo brez æupanovih pojas-
nil, zakaj naπi predlogi zanj niso 
sprejemljivi. Ko smo pri gradnji 
in adaptaciji dveh osnovnih πol 
predlagali selitev ene πole bliæe 
njenemu πolskemu okoliπu, so 
nas æupan in njegovi koalicijski 
partnerji gladko zavrnili, pa Ëe-
prav bi z naπim predlogom reπili 
veË problemov. »e bi upoπtevali 
naπ predlog, bi poleg O© Frana 
Albrehta in O© Toma Brejca re-
πili πe prometni kaos okrog πol 
in prostorsko stisko kamniπke 
glasbene πole, tako pa bosta ta 
dva problema ostala tudi v pri-
hodnje. Pri vrtcih smo v opo-
ziciji predlagali cel kup reπitev 
(nekdanja trgovina na Kranjski, 
mekinjski samostan, montaæni 
vrtci, ...), vendar nismo nikoli 
dobili pojasnil, zakaj naπi pred-
logi niso ustrezni. Zelo burni in 
Ëustveni so bili æupanovi odzivi 
pri razpravi o druæbi Velika pla-

nina. Ko smo opozarjali, da na 
sedanji naËin druæba ne more 
veË poslovati, saj leto za letom 
ustvarja izgubo, in zahtevali po-
govore o strateπkih usmeritvah 
razvoja Velike planine, ki so 
kljuËne za nadaljnji razvoj dru-
æbe, smo bili deleæni oËitkov o 
nabiranju politiËnih toËk. 

V prihodnjih mesecih nam bo 
æupan velikokrat oËital nabira-
nje politiËnih toËk, vendar so ti 
oËitki zgolj posledica nepozna-
vanja bistva demokracije. Æupa-
nu se ni potrebno sprenevedati, 
da tudi on tekmuje za ≈100 poli-
tiËnih toËk«. OËitati svojim kon-
kurentom tisto, kar poËneπ sam, 
je dvoliËno. Jasno je, da je za vo-
denje obËine potrebnih veË kot 
≈50 politiËnih toËk«, zbral jih bo 
tisti, ki bo ponudil boljπe razvoj-
ne koncepte. Namesto, da æupan 
toæi o tem, kako njegovi konku-
renti nabirajo politiËne toËke, 
naj rajπi ponudi boljπe reπitve in 
prelivanje politiËnih toËk se bo 
nemudoma ustavilo. Dejstvo je, 
da ima æupan in njegova koalici-
ja zbranih veË kot ≈50 politiËnih 
toËk«, s Ëimer je odgovornost za 
vodenje obËine njihova. Dokler 
bodo πkarje in platno v njihovih 
rokah, so zame odgovori æupana 
in podæupana, kako si za nekaj 
nadvse prizadevata, za neuresni-
Ëenje pa so krivi vsi drugi (dræa-
va, opozicija, ...), nesprejemljivi. 
©teje le politiËna volja in pogum 
za odloËitve.

MATEJ TONIN

V zadnjem Ëasu smo priËa pra-
vi mali vojni v zvezi s kamniπkima 
osnovnima πolama. Naπemu g. æu-
panu zadeva nikakor ne gre od rok. 
Zato je sklical tiskovno konferenco, 
kjer je poskuπal zamaskirati never-
jetno neuËinkovitost naπe obËinske 
uprave in za nastalo situacijo najti 
krivca nekje drugje, izven sebe. Ker 
krivdo za neuspeh ne more pripisati 
niti opoziciji niti arhitektom, ki na 
nateËaju niso bili izbrani, so edina 
kolikor toliko priroËna zadeva za-
kloniπËa. Kot je videti, sedanja ob-
Ëinska uprava zadev ne obvladuje, 
zato je g. æupan na tiskovno kon-
ferenco povabil celo nekdanjega 
πefa oddelka za druæbene dejav-
nosti. Omenjeni gospod je sicer æe 
nekaj Ëasa v zasluæenem pokoju, pa 
vendar ga πe niso mogli povsem za-
menjati. Vse skupaj je seveda ne-
skonËna zmeπnjava. 

Pred pribliæno tremi leti je neka 
≈neodvisna« komisija dala v javnost 
nateËajno nalogo, ki je bila osnova 
vsem arhitektom za izdelavo pro-
jektov. V tej nateËajni nalogi so 
napisani vsi pogoji, ki jih morajo 
arhitekti upoπtevati, Ëe æelijo biti 
izbrani na nateËaju. Tako med 
drugim na strani 21 toËno piπe, da 
je potrebno za potrebe obeh πol 
naËrtovati zakloniπËa, kot to pred-
videva veljavni zakon. Po treh letih 
pa je priπlo na dan, da izbrani pro-
jektanti niso upoπtevali navodil iz 
nateËajne naloge. Seveda se nam 
danes upraviËeno postavlja vpra-

Glasbena πola Komenda
πanje, kako je lahko ≈neodvisna in 
strokovna« komisija spregledala 
tako nepravilnost in za njo plaËala 
dobrih 100.000 evrov. V vmesnem 
Ëasu smo nekateri svetniki dobili 
pisma projektantov, ki na nateËa-
ju niso bili izbrani in ki opozarjajo 
tudi na mnoge druge nepravilnosti. 
Med drugim naj izbrani projekti ne 
bi ustrezali razpisnim pogojem pri 
viπini nove telovadnice O© Toma 
Brejca. Prav tako je vpraπljivo 
πtevilo parkirnih mest. O cestni 
ureditvi pa seveda sploh ne gre 
izgubljati besed. Zaradi velikega 
πtevila nepravilnosti, ki jih izbra-
ni projektanti niso upoπtevali, se 
poraja tudi skepsa o neodvisnosti 
nateËajne komisije. Seveda pa je 
zelo vmesno vpraπanje, Ëe smemo 
verjeti nekim bolj ali manj anonim-
nim pismom. Zato sem mnenja, da 
ne bi bilo nespametno ustanoviti 
neko preiskovalno komisijo, ki bi 
take trditve potrdila ali ovrgla. Do 
volitev je po mojem mnenju ravno 
πe dovolj Ëasa, da stvari razËistimo. 
V igri so zelo veliki denarji in raz-
ËiπËevanje zadev bo samo pripo-
moglo h transparentnosti porabe 
javnega denarja. Predvsem pa je 
nujno, da se zaËnejo v kamniπki 
obËini odvijati nujno potrebni pro-
cesi: zagotovitev zadostnega πtevila 
kapacitet v vrtcih (civilna iniciativa 
grozi z uliËnimi protesti), izgradnja 
mestnih πol (v sedanjem mandatu 
je g. æupan obljubil dve novi πoli), 
poveËanje kapacitet v glasbeni πoli 

(πtevilo otrok je vsako leto veËje)... 
Glede na dejstvo, da se obËinska 
uprava zapleta sama s seboj, pa 
sem mnenja, da bodo predlagane 
reπitve zelo slabe ali pa jih sploh 
ne bo. 

Na omenjeni tiskovni konferenci 
si je obËinska uprava na vsak naËin 
prizadevala prikazati, da zakloniπË 
na omenjeni lokaciji ni potrebno 
narediti. Cena takih zakloniπË naj 
bi se vrtela okoli pol milijona evrov. 
To je na prvi pogled veliko. Ker pa 
vemo, da bo celotna vrednost pro-
jekta okoli 20 milijonov evrov, je 
omenjeni znesek prava malenkost. 
V sedanjih Ëasih recesije bo vsak iz-
vajalec brez teæav priznal popust, ki 
bo veËji od zneska zakloniπË. 

©e vedno pa obËinska uprava ni 
naredila nobenega resnega premi-
ka v zvezi z naËrtovanjem razπirit-
ve glasbene πole v Kamniku. Veseli 
smo lahko, da je ravnateljica glas-
bene πole stvari prevzela na svoja 
pleËa in da poskuπa z arhitekti najti 
ustrezno reπitev. »e seveda ne bo 
priπlo do vsaj majhnega poskusa 
izboljπanja prostorskih razmer, bo 
v nekaj letih glasbena πola primora-
na iskati ustrezne prostore na neki 
drugi lokaciji. Ker v Kamniku ni 
posluha za tako lokacijo, se lahko 
zelo upraviËeno bojimo, da bodo 
kamniπki otroci zaËeli nekega dne 
hoditi v Glasbeno πolo Komenda.

Robert Kokotec,
obËinski svetnik SDS

V mestnem jedru smo pod nadzorom

V torek, 19. februarja, je na 
ObËini Kamnik potekala pred-
stavitev LN B5 Perovo, ki so se 
je na povabilo æupana A. Toneta 
Smolnikarja udeleæili tudi pred-
stavniki KS Perovo. Evgen »argo, 
projektant lokacijskega naËrta iz 
podjetja LD 2000, je predstavil 
lokacijski naËrt za podroËje med 
stavbo SKG-ja in Mercator cen-
trom ter povedal, da je v prvi fazi 
na obstojeËem makadamskem 
parkiriπËu Zikove ulice pred-
videna gradnja garaæne hiπe (za 
zunanje uporabnike 115 parkir-
nih mest), dopolnjena z vsebina-
mi druæbenih dejavnosti (vrtec, 
pisarni za KS Zaprice in Perovo, 
veËnamenska dvorana in dvora-
na za medgeneracijska sreËanja, 
podjetniπki inkubator, lekarna), 
πestnajstimi stanovanji in grad-
nja prvega dela ≈πtirizobega glav-
nika«, tj. stolpiËa stanovanj ter 
prostorov z javnim programom. 
Na obstojeËih asfaltiranih parkiri-
πËih pa je v drugi fazi predvidena 
gradnja, ki bo zakljuËila ≈πtirizobi 
glavnik«, tj. tri stolpiËe s 6.010 m2 

stanovanji, 3.310 m2 prostorov za 
meπano rabo in 12.090 m2 tehniË-
nih prostorov ter prostorov za 
parkiranje.

S predstavitve na ObËini 
Kamnik

Predstavniki KS Perovo, ki so 
bili veseli, da jih je ObËina pova-
bila k sodelovanju pri pripravi LN 
B5 Perovo æe v fazi pripravljanja 
osnutka, so na podlagi dobrega 
razumevanja vsebine predstavit-
ve dobronamerno povedali, da 
bodo krajani krajevne skupnosti 
Perovo kljub zagotovilom ObËine, 
da se na obstojeËih asfaltiranih 
parkiriπËih ne bo gradilo, teæko 
sprejeli predstavljen prostorski 
naËrt, Ëe so na asfaltiranih parki-
riπËih vendarle vrisani stanovanj-
ski bloki. Predstavniki KS Perovo 
so opozorili tudi na to, da 
je kljub izvedbi vseh parki-
riπË, namenjenih zunanjim 
uporabnikom, v prvi fazi 
teh πe vedno premalo, da 
bi se reπila problematika 
parkiranja v tej soseski 
(druga faza gradnje je torej 
nujna). Poleg tega bi bilo 
potrebno vsa ta nova par-
kiriπËa in garaæne prostore 
kupiti, vzeti v najem (o ceni 
ni bilo govora, kupil oz. naj-
el pa jih bo lahko vsak, Ëe 
bo imel denar), sedaj pa je 
parkiranje za stanovalce 
brezplaËno. Opozorili smo 
tudi na funkcionalna zem-
ljiπËa stanovalcev Zikove 
ulice (parkiriπËa, zelenice, 
poti...), ki so trenutno vpisa-
na v zemljiπki knjigi kot last 
ObËine Kamnik (posledica 

Krajani KS Perovo proti 
LN B5 Perovo

zakonodaje iz preteklosti), v letu 
2008 pa je v veljavo stopil Zakon 
o vzpostavitvi etaæne lastnine na 
predlog pridobitelja posamezne-
ga dela stavbe in o doloËanju pri-
padajoËega zemljiπËa k stavbi (UL 
RS, πt. 45/08), ki omogoËa vrnitev 
pripadajoËih funkcionalnih zem-
ljiπË etaænim lastnikom stanovanj 
na podlagi sporazumnega dogo-
vora z ObËino, Ëe do sporazuma 
ne pride, pa je moæna pridobitev 
teh zemljiπË v nepravdnem po-
stopku. Predstavnike KS Perovo 
so presenetile tudi besede, da 
bodo zakloniπËa, ki so na tem 
podroËju, ukinili (tj. poruπili). Ta 
zakloniπËa so v solastniπki lasti sta-
novalcev nekaterih stanovanjskih 
blokov v KS Perovo, poleg tega pa 
so evidentirana tudi pri Upravi RS 
za zaπËito in reπevanje. 

Svet KS Perovo zastopa 
svoje krajane — ti  
nasprotujejo izvedbi 
predstavljenega LN B5 
Perovo

Svet KS Perovo se dobro za-
veda, da le zastopa svoje krajane, 
zato so se Ëlani sveta odloËili, da 
projekt predstavijo krajanom KS 
Perovo, ki so bili v obËinski pred-
stavitvi LN B5 Perovo omenjeni. 
Ti bodo povedali in se odloËili, 
ali si æelijo izvedbe LN B5 Perovo 
ali ne. In le in samo te odloËitve 
bodo Ëlani sveta KS Perovo po-
tem zastopali. In ti krajani (pred-
stavniki stanovalcev Zikove in 
Livarske ulice, Steletove ceste 8, 
8a, 23 in 25, Ljubljanske ceste 9a, 
b in c) so 1. februarja v prosto-
rih PGD Kamnik povedali: ≈Smo 
proti izvedbi predstavljenega 
LN B5 Perovo.« Krajani ne verja-
mejo, da se na makadamskih par-
kiriπËih ne bo gradilo (ob gradnji 
Mercator centra so predstavniki 
ObËine Kamnik zagotovljali, da 

bodo stanovalci Zikove ulice 
smeli na Mercatorjevem parkiri-
πËu parkirati, vsi vemo, da temu 
danes ni tako; predvidena je bila 
gradnja πtirih stolpiËev t.i. ≈Alca-
traza«, dane so bile obljube, da bo 
tu vrtec, zelene povrπine, igriπËe, 
dejansko pa je zrasel en stanovanj-
ski blok veË, obljubljenega vrtca, 
zelenih povrπin pa ni). Opozorili 
so, da obmoËje LN B5 Perovo ne 
obsega le podroËja med SKG-jem 
in Mercator centrom, temveË po-
droËje med kamniπkim ≈Svetilni-
kom« in Mercatorjem (na tem ce-
lotnem obmoËju mora biti zago-
tovoljena preteæno stanovanjska 
raba). Izpostavili so tudi, da gre 
le za vnoviËni obËinski poskus 
izpeljave v letu 2002 sprejetega 
LN B5 Perovo, ki so ga krajani 
leta 2003 ostro zavrnili s podpisi 
stanovalcev blokov Zikove ulice. 
ObËina kljub obljubam, da bodo 
spremenili namensko rabo tega 
zemljiπËa, od leta 2003 do danes 
tega ni storila. Krajani so poveda-
li tudi, da je v krajevni skupnosti 
veË praznih poslovnih in drugih 
prostorov ter predlagali, naj se t.i. 
druæbene dejavnosti zagotovijo v 
njih. Ker se SKG Upravnik d.o.o. 
z ObËino ni mogel sporazumno 
dogovoriti za lastniπko ureditev 
funkcionalnih zemljiπË, so se 
udeleæenci sestanka odloËili, da 
bo vsak stanovanjski blok Zikove 
ulice, ki se bo za to odloËil, pravi-
co do vrnitve funkcionalnih zem-
ljiπË blokom iskal v nepravdnem 
postopku.

Æupan Smolnikar je 11.2.2010 
v Kamniπkem obËanu zapisal, da 
svet KS Perovo njega in njegove 
sodelavce napada. Svet KS Pero-
vo nima nobenega interesa, da 
bi napadal obËinske delavce. Za-
stopamo samo svoje krajane in 
si æelimo dobrega sodelovanja z 
ObËino Kamnik.

Svet KS Perovo

Svet KS Perovo je LN B5 Perovo predstavil krajanom krajevne skupnosti 
(Foto: Dr. Damjan HanËiË)

»lanek v 4. πtevilki Ëasopisa 
Kamniπki obËan z dne 25. fe-
bruarja 2010 na strani 6 nas je 
navduπil in razoËaral. Navdu-
πil nas je gospod svetnik Matej 
Slapar, ki pravilno ugotavlja 
kakπne posledice ima v centru 
mesta, to je na Glavnem trgu, 
uvedba video nadzora. Mrtvo 
mesto res πe bolj umira! Na po-
sledico uvedbe video nadzora 
smo takoj, ko je bil uveden, 
opozorili in seznanili vod-
stvo KS Center, Kamnik. Do 
omenjenega Ëlanka na naπe 
opozorilo ni bilo nikakrπnega 
odgovora.

Navduπeni smo tudi nad 
pravilnim predlogom ureditve 
prometa na Glavnem trgu. V 
Ëlanku je omenjen kot predla-

gatelj Slapnik (ali je tiskarski 
πkrat kriv in gre za g. Slapar-
ja?). Predlagana ureditev, z 
modro Ërto za parkiranje, bi 
prav gotovo v kratkem Ëasu 
pripomogla k oæivitvi Glavne-
ga trga. Predlog je prijazen do 
obËanov, ki prihajajo v center 
mesta zaradi nas, ki jih Ëaka-
mo, in predvsem tudi zaradi 
obËinskih in upravnih uradov, 
pa seveda bank, banËnih avto-
matov, poπte, zavarovalnic ... 
ali pa kar tako.

RazoËarani pa smo nad po-
sploπenim razmiπljanjem in 
tolmaËenjem g. mag. Matjaæa 
Serπe. »lanek v Ëasopisu obra-
vnava le video nadzor v jedru 
mesta! Z uvedbo predlagane 
prometne ureditve bo varnost 

peπcev, otrok, skratka vseh v 
jedru mesta najveËja. PloËniki 
bodo prehodni! ©oferjem bo 
jasno kje je dovoljeno ustavlja-
ti. Hitrost voænje po mestu bo 
manjπa. Prikrajπani pa bodo 
vozniki, ki se izognejo nekaj 
semaforjem na ≈tki. obvoznici« 
z voæjo skozi jedro mesta.

Video nadzor naj pa kar 
ostane, Ëeprav je res sporen. 
Uspeh bo  æe, Ëe bodo poobla-
πËeni nadzorniki, kontrolorji 
posnetkov spoznali in ujeli 
katerega od roparjev, ki vlam-
ljajo v lokale, hiπe in urade na 
Glavnem trgu.

Lastniki in uporabniki 
40 lokalov na Glavnem trgu 

(podpisi v uredništvu)



To, kar se dogaja v zadnjih nekaj mesecih, bi teæko 
ocenila, da pomeni naπ skupni napredek, naπa po-
πtena razmiπljanja o lepπem jutri. Zlasti nekateri me-
diji, tudi spletne strani in razprave na seji obËinskega 
sveta naπe obËine, mnogokrat presegajo normalni 
Ëloveπki razum. To se stopnjuje iz dneva v dan, vse 
veË je anonimk, vse veË civilnih iniciativ. Smo v de-
mokraciji, res je, a je nikakor ne bi smeli izkoriπËati 
za grde æalitve, obrekovanja in podtikanja. 

Nekateri pisci izkoriπËajo medijski prostor samo 
zato, da sami sebe prepriËujejo, kako so najboljπi, 
kljub temu, da v æivljenju πe niso veliko pokazali, 
obraËajo besede, vsebine pa so vedno iste. S tem pa 
nikakor ne mislim, da sem jaz v æivljenju veliko nare-
dila - nisem, se pa po svojih moËeh skupaj s svetniki 
LTS-za Kamnik trudim, da bi bilo vsem bolje. Smo za 
vrtce, smo za πole, a vËasih se kje kaj tudi zaplete. 
PrepriËana sem, pa tudi vem, da se æupan in njegova 
ekipa resniËno in z vso odgovornostjo trudijo, da bi 
se naπla reπitev za vse otroke, ki πe nimajo zagotov-
ljenega vrtca in je za vse nas ta projekt prioriteta. 
Prav tako zase in za svetnike iz svetniπke skupine 
LTS-za Kamnik trdim, da ne ≈oviramo normalnega in 
kakovostnega æivljenja otrok ter poslediËno njihovih 
starπev«, kakor je zapisano v pismu Civilne iniciative 
zavrnjenih otrok v obËini Kamnik. Skupaj z æupa-
nom in koalicijo se trudimo najti reπitev, res pa je, 
da doslej nismo odgovarjali na razliËna podtikanja, 
groænje in druge oblike napadov. Zato je Ëas, da na 
glas povemo, da obstaja tudi druga plat medalje, ne 
le tista, o kateri poroËajo mediji, ki se jih posluæujejo 
nekateri opozicijski svetniki. 

Vem, da prihaja Ëas lokalnih volitev in da se neka-
teri æelijo tudi na ta naËin izpostavljati in predstavlja-
ti, toda mera dobrega okusa je mnogokrat preseæe-
na. »e pogledam posnetek razprav v dræavnem zbo-

RES NE NAJDEMO VE» PO©TENE IN LEPE BESEDE?
ru, lahko takoj vidim podobno sliko tudi v Kamniku. 
Opozicija cilja samo na to, da bi ustavila æupana in 
njegovo ekipo, da bi se niË ne zgodilo, da bi lahko 
na volitvah vpili, kje imamo vrtce, kje imamo πole, 
kje imamo napredek ... Pri tem jim bogato pomagajo 
tudi pisci anonimk, ki jih sama oznaËujem za nezna-
Ëajne osebe, Ëe ne upajo na glas zastaviti kritike ali 
pohvale. Tudi na dræavni ravni je to vse bolj moderno 
sredstvo za ovajanje, kritiziranje in spotikanje vseh 
tistih, ki si prizadevajo za napredek. 

Upam, da bodo volivci znali oceniti vse tiste, ki s 
stresanjem nezadovoljstva in kritizerstvom æelijo za-
menjati æupana in obrniti razvoj Kamnika na glavo. 
Kakor koli je Ëas za spremembe, toda spremembe 
se bodo morale zgoditi tudi v πtevilnih glavah, po-
membno bo spremeniti izrazoslovje in vmes najti 
tudi kakπno lepo in pohvalno besedo. Kot Ëlanici 
Liste Toneta Smolnikarja — za Kamnik mi ni vseeno, 
da nekateri æelijo ruπiti vse, kar je narejenega, kar 
je dobrega, ne najdejo pa argumentov za grde in 
pokvarjene misli. 

VËasih se spraπujem, πe posebej ko berem ≈nada-
ljevanke« enega od opozicijskih svetnikov, ki delo 
æupana blati na vse mogoËe naËine, zakaj se ga tako 
boji? Se Ëuti ogroæenega? VeËkrat se spraπujem, ali 
smo tisti, ki mislimo poπteno, πe na pravi poti, ali 
smo æe v kolesju Slovencev, kjer so pozabljene vse 
osnovne vrednote, poruπeni medËloveπki odnosi, vse 
bolj v ospredju pa je zaniËevanje, skoraj smo pozabili 
na dobre misli in vzpodbudne besede. Zamislimo se, 
kam to pelje, kje se bomo s takπnimi medsebojnimi 
obtoæevanji sreËali Ëez nekaj let, ali moramo biti res 
vedno proti samo zato, da smo proti? 

Marinka Moπnik,
Lista Toneta Smolnikarja − za Kamnik
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V zaËetku leta sem predlagal 
oblikovanje t.i. ≈kamniπke mo-
dre knjige«, s katero bi popisali 
vse investicije, ki nas Ëakajo in 
si jih æelimo v prihodnjih letih, 
doloËili prioritetni vrstni red ter 
Ëasovnico realizacije. Dosedanjo 
neodzivnost æupana in njegove 
koalicije πtejem kot zavrnitev 
mojega predloga. NiË hudega, 
imajo vso pravico, da moj pred-
log zavrnejo, vendar bi morali 
ponuditi boljπe orodje za obliko-
vanje kamniπke razvojne strate-
gije. Tega niso storili. Ostaja nam 
torej vsakoletno proraËunsko 
barantanje, ostajajo nam naËrti 
razvojnih programov, ki se jih 
nihËe ne dræi, in visokoleteËe 
obljube æupana in podæupana, 
kako si za doloËene investicije 
na vso moË prizadevata, vendar 
vedno najdeta mnoæico zunanjih 
krivcev, ki jima prepreËujejo 
uresniËevanje zadanih ciljev.

O tem, da imamo v obËini 
Kamnik πtevilne teæave (πole, 
vrtci, Velika planina, ...) ni nobe-
nega dvoma, bilo bi kriviËno, Ëe 
bi trdil, da jih v drugih obËinah 
nimajo. Seveda jih imajo! Obsta-
jajo pa velike razlike, kako po-
samezne obËine reπujejo svoje 
teæave. V naπem kamniπkem ob-
Ëinskem svetu reπevanje teæav 
poteka pribliæno takole: najprej 
v opoziciji opozorimo na napa-
ke in predlagamo nekaj reπitev, 
nato æupan in koalicija pove-
do, kaj vse je bilo narejenega v 
preteklosti in da veË kot toliko 

POGUM ZA ODLO»ITVE
enostavno ni mogoËe narediti, 
na koncu pa gladko zavrnejo vse 
naπe predloge. Teæav se ne da re-
πevati z govorjenjem o tem, kaj 
je bilo narejenega v preteklosti. 
»e teæave πe vedno obstajajo, je 
jasno, da se v preteklosti ni na-
redilo dovolj.

Teæko je posluπati oËitke, kako 
naj bi v opoziciji samo nagaja-
li in kako ne dajemo nobenih 
predlogov. »etudi bi æeleli naga-
jati æupanu in njegovi koaliciji, 
ne moremo nagajati, ker smo v 
manjπini. Resnica je ta, da ima-
mo predloge, vendar najveËkrat 
ostanemo brez æupanovih pojas-
nil, zakaj naπi predlogi zanj niso 
sprejemljivi. Ko smo pri gradnji 
in adaptaciji dveh osnovnih πol 
predlagali selitev ene πole bliæe 
njenemu πolskemu okoliπu, so 
nas æupan in njegovi koalicijski 
partnerji gladko zavrnili, pa Ëe-
prav bi z naπim predlogom reπili 
veË problemov. »e bi upoπtevali 
naπ predlog, bi poleg O© Frana 
Albrehta in O© Toma Brejca re-
πili πe prometni kaos okrog πol 
in prostorsko stisko kamniπke 
glasbene πole, tako pa bosta ta 
dva problema ostala tudi v pri-
hodnje. Pri vrtcih smo v opo-
ziciji predlagali cel kup reπitev 
(nekdanja trgovina na Kranjski, 
mekinjski samostan, montaæni 
vrtci, ...), vendar nismo nikoli 
dobili pojasnil, zakaj naπi pred-
logi niso ustrezni. Zelo burni in 
Ëustveni so bili æupanovi odzivi 
pri razpravi o druæbi Velika pla-

nina. Ko smo opozarjali, da na 
sedanji naËin druæba ne more 
veË poslovati, saj leto za letom 
ustvarja izgubo, in zahtevali po-
govore o strateπkih usmeritvah 
razvoja Velike planine, ki so 
kljuËne za nadaljnji razvoj dru-
æbe, smo bili deleæni oËitkov o 
nabiranju politiËnih toËk. 

V prihodnjih mesecih nam bo 
æupan velikokrat oËital nabira-
nje politiËnih toËk, vendar so ti 
oËitki zgolj posledica nepozna-
vanja bistva demokracije. Æupa-
nu se ni potrebno sprenevedati, 
da tudi on tekmuje za ≈100 poli-
tiËnih toËk«. OËitati svojim kon-
kurentom tisto, kar poËneπ sam, 
je dvoliËno. Jasno je, da je za vo-
denje obËine potrebnih veË kot 
≈50 politiËnih toËk«, zbral jih bo 
tisti, ki bo ponudil boljπe razvoj-
ne koncepte. Namesto, da æupan 
toæi o tem, kako njegovi konku-
renti nabirajo politiËne toËke, 
naj rajπi ponudi boljπe reπitve in 
prelivanje politiËnih toËk se bo 
nemudoma ustavilo. Dejstvo je, 
da ima æupan in njegova koalici-
ja zbranih veË kot ≈50 politiËnih 
toËk«, s Ëimer je odgovornost za 
vodenje obËine njihova. Dokler 
bodo πkarje in platno v njihovih 
rokah, so zame odgovori æupana 
in podæupana, kako si za nekaj 
nadvse prizadevata, za neuresni-
Ëenje pa so krivi vsi drugi (dræa-
va, opozicija, ...), nesprejemljivi. 
©teje le politiËna volja in pogum 
za odloËitve.

MATEJ TONIN

V zadnjem Ëasu smo priËa pra-
vi mali vojni v zvezi s kamniπkima 
osnovnima πolama. Naπemu g. æu-
panu zadeva nikakor ne gre od rok. 
Zato je sklical tiskovno konferenco, 
kjer je poskuπal zamaskirati never-
jetno neuËinkovitost naπe obËinske 
uprave in za nastalo situacijo najti 
krivca nekje drugje, izven sebe. Ker 
krivdo za neuspeh ne more pripisati 
niti opoziciji niti arhitektom, ki na 
nateËaju niso bili izbrani, so edina 
kolikor toliko priroËna zadeva za-
kloniπËa. Kot je videti, sedanja ob-
Ëinska uprava zadev ne obvladuje, 
zato je g. æupan na tiskovno kon-
ferenco povabil celo nekdanjega 
πefa oddelka za druæbene dejav-
nosti. Omenjeni gospod je sicer æe 
nekaj Ëasa v zasluæenem pokoju, pa 
vendar ga πe niso mogli povsem za-
menjati. Vse skupaj je seveda ne-
skonËna zmeπnjava. 

Pred pribliæno tremi leti je neka 
≈neodvisna« komisija dala v javnost 
nateËajno nalogo, ki je bila osnova 
vsem arhitektom za izdelavo pro-
jektov. V tej nateËajni nalogi so 
napisani vsi pogoji, ki jih morajo 
arhitekti upoπtevati, Ëe æelijo biti 
izbrani na nateËaju. Tako med 
drugim na strani 21 toËno piπe, da 
je potrebno za potrebe obeh πol 
naËrtovati zakloniπËa, kot to pred-
videva veljavni zakon. Po treh letih 
pa je priπlo na dan, da izbrani pro-
jektanti niso upoπtevali navodil iz 
nateËajne naloge. Seveda se nam 
danes upraviËeno postavlja vpra-

Glasbena πola Komenda
πanje, kako je lahko ≈neodvisna in 
strokovna« komisija spregledala 
tako nepravilnost in za njo plaËala 
dobrih 100.000 evrov. V vmesnem 
Ëasu smo nekateri svetniki dobili 
pisma projektantov, ki na nateËa-
ju niso bili izbrani in ki opozarjajo 
tudi na mnoge druge nepravilnosti. 
Med drugim naj izbrani projekti ne 
bi ustrezali razpisnim pogojem pri 
viπini nove telovadnice O© Toma 
Brejca. Prav tako je vpraπljivo 
πtevilo parkirnih mest. O cestni 
ureditvi pa seveda sploh ne gre 
izgubljati besed. Zaradi velikega 
πtevila nepravilnosti, ki jih izbra-
ni projektanti niso upoπtevali, se 
poraja tudi skepsa o neodvisnosti 
nateËajne komisije. Seveda pa je 
zelo vmesno vpraπanje, Ëe smemo 
verjeti nekim bolj ali manj anonim-
nim pismom. Zato sem mnenja, da 
ne bi bilo nespametno ustanoviti 
neko preiskovalno komisijo, ki bi 
take trditve potrdila ali ovrgla. Do 
volitev je po mojem mnenju ravno 
πe dovolj Ëasa, da stvari razËistimo. 
V igri so zelo veliki denarji in raz-
ËiπËevanje zadev bo samo pripo-
moglo h transparentnosti porabe 
javnega denarja. Predvsem pa je 
nujno, da se zaËnejo v kamniπki 
obËini odvijati nujno potrebni pro-
cesi: zagotovitev zadostnega πtevila 
kapacitet v vrtcih (civilna iniciativa 
grozi z uliËnimi protesti), izgradnja 
mestnih πol (v sedanjem mandatu 
je g. æupan obljubil dve novi πoli), 
poveËanje kapacitet v glasbeni πoli 

(πtevilo otrok je vsako leto veËje)... 
Glede na dejstvo, da se obËinska 
uprava zapleta sama s seboj, pa 
sem mnenja, da bodo predlagane 
reπitve zelo slabe ali pa jih sploh 
ne bo. 

Na omenjeni tiskovni konferenci 
si je obËinska uprava na vsak naËin 
prizadevala prikazati, da zakloniπË 
na omenjeni lokaciji ni potrebno 
narediti. Cena takih zakloniπË naj 
bi se vrtela okoli pol milijona evrov. 
To je na prvi pogled veliko. Ker pa 
vemo, da bo celotna vrednost pro-
jekta okoli 20 milijonov evrov, je 
omenjeni znesek prava malenkost. 
V sedanjih Ëasih recesije bo vsak iz-
vajalec brez teæav priznal popust, ki 
bo veËji od zneska zakloniπË. 

©e vedno pa obËinska uprava ni 
naredila nobenega resnega premi-
ka v zvezi z naËrtovanjem razπirit-
ve glasbene πole v Kamniku. Veseli 
smo lahko, da je ravnateljica glas-
bene πole stvari prevzela na svoja 
pleËa in da poskuπa z arhitekti najti 
ustrezno reπitev. »e seveda ne bo 
priπlo do vsaj majhnega poskusa 
izboljπanja prostorskih razmer, bo 
v nekaj letih glasbena πola primora-
na iskati ustrezne prostore na neki 
drugi lokaciji. Ker v Kamniku ni 
posluha za tako lokacijo, se lahko 
zelo upraviËeno bojimo, da bodo 
kamniπki otroci zaËeli nekega dne 
hoditi v Glasbeno πolo Komenda.

Robert Kokotec,
obËinski svetnik SDS

V mestnem jedru smo pod nadzorom

V torek, 19. februarja, je na 
ObËini Kamnik potekala pred-
stavitev LN B5 Perovo, ki so se 
je na povabilo æupana A. Toneta 
Smolnikarja udeleæili tudi pred-
stavniki KS Perovo. Evgen »argo, 
projektant lokacijskega naËrta iz 
podjetja LD 2000, je predstavil 
lokacijski naËrt za podroËje med 
stavbo SKG-ja in Mercator cen-
trom ter povedal, da je v prvi fazi 
na obstojeËem makadamskem 
parkiriπËu Zikove ulice pred-
videna gradnja garaæne hiπe (za 
zunanje uporabnike 115 parkir-
nih mest), dopolnjena z vsebina-
mi druæbenih dejavnosti (vrtec, 
pisarni za KS Zaprice in Perovo, 
veËnamenska dvorana in dvora-
na za medgeneracijska sreËanja, 
podjetniπki inkubator, lekarna), 
πestnajstimi stanovanji in grad-
nja prvega dela ≈πtirizobega glav-
nika«, tj. stolpiËa stanovanj ter 
prostorov z javnim programom. 
Na obstojeËih asfaltiranih parkiri-
πËih pa je v drugi fazi predvidena 
gradnja, ki bo zakljuËila ≈πtirizobi 
glavnik«, tj. tri stolpiËe s 6.010 m2 

stanovanji, 3.310 m2 prostorov za 
meπano rabo in 12.090 m2 tehniË-
nih prostorov ter prostorov za 
parkiranje.

S predstavitve na ObËini 
Kamnik

Predstavniki KS Perovo, ki so 
bili veseli, da jih je ObËina pova-
bila k sodelovanju pri pripravi LN 
B5 Perovo æe v fazi pripravljanja 
osnutka, so na podlagi dobrega 
razumevanja vsebine predstavit-
ve dobronamerno povedali, da 
bodo krajani krajevne skupnosti 
Perovo kljub zagotovilom ObËine, 
da se na obstojeËih asfaltiranih 
parkiriπËih ne bo gradilo, teæko 
sprejeli predstavljen prostorski 
naËrt, Ëe so na asfaltiranih parki-
riπËih vendarle vrisani stanovanj-
ski bloki. Predstavniki KS Perovo 
so opozorili tudi na to, da 
je kljub izvedbi vseh parki-
riπË, namenjenih zunanjim 
uporabnikom, v prvi fazi 
teh πe vedno premalo, da 
bi se reπila problematika 
parkiranja v tej soseski 
(druga faza gradnje je torej 
nujna). Poleg tega bi bilo 
potrebno vsa ta nova par-
kiriπËa in garaæne prostore 
kupiti, vzeti v najem (o ceni 
ni bilo govora, kupil oz. naj-
el pa jih bo lahko vsak, Ëe 
bo imel denar), sedaj pa je 
parkiranje za stanovalce 
brezplaËno. Opozorili smo 
tudi na funkcionalna zem-
ljiπËa stanovalcev Zikove 
ulice (parkiriπËa, zelenice, 
poti...), ki so trenutno vpisa-
na v zemljiπki knjigi kot last 
ObËine Kamnik (posledica 

Krajani KS Perovo proti 
LN B5 Perovo

zakonodaje iz preteklosti), v letu 
2008 pa je v veljavo stopil Zakon 
o vzpostavitvi etaæne lastnine na 
predlog pridobitelja posamezne-
ga dela stavbe in o doloËanju pri-
padajoËega zemljiπËa k stavbi (UL 
RS, πt. 45/08), ki omogoËa vrnitev 
pripadajoËih funkcionalnih zem-
ljiπË etaænim lastnikom stanovanj 
na podlagi sporazumnega dogo-
vora z ObËino, Ëe do sporazuma 
ne pride, pa je moæna pridobitev 
teh zemljiπË v nepravdnem po-
stopku. Predstavnike KS Perovo 
so presenetile tudi besede, da 
bodo zakloniπËa, ki so na tem 
podroËju, ukinili (tj. poruπili). Ta 
zakloniπËa so v solastniπki lasti sta-
novalcev nekaterih stanovanjskih 
blokov v KS Perovo, poleg tega pa 
so evidentirana tudi pri Upravi RS 
za zaπËito in reπevanje. 

Svet KS Perovo zastopa 
svoje krajane — ti  
nasprotujejo izvedbi 
predstavljenega LN B5 
Perovo

Svet KS Perovo se dobro za-
veda, da le zastopa svoje krajane, 
zato so se Ëlani sveta odloËili, da 
projekt predstavijo krajanom KS 
Perovo, ki so bili v obËinski pred-
stavitvi LN B5 Perovo omenjeni. 
Ti bodo povedali in se odloËili, 
ali si æelijo izvedbe LN B5 Perovo 
ali ne. In le in samo te odloËitve 
bodo Ëlani sveta KS Perovo po-
tem zastopali. In ti krajani (pred-
stavniki stanovalcev Zikove in 
Livarske ulice, Steletove ceste 8, 
8a, 23 in 25, Ljubljanske ceste 9a, 
b in c) so 1. februarja v prosto-
rih PGD Kamnik povedali: ≈Smo 
proti izvedbi predstavljenega 
LN B5 Perovo.« Krajani ne verja-
mejo, da se na makadamskih par-
kiriπËih ne bo gradilo (ob gradnji 
Mercator centra so predstavniki 
ObËine Kamnik zagotovljali, da 

bodo stanovalci Zikove ulice 
smeli na Mercatorjevem parkiri-
πËu parkirati, vsi vemo, da temu 
danes ni tako; predvidena je bila 
gradnja πtirih stolpiËev t.i. ≈Alca-
traza«, dane so bile obljube, da bo 
tu vrtec, zelene povrπine, igriπËe, 
dejansko pa je zrasel en stanovanj-
ski blok veË, obljubljenega vrtca, 
zelenih povrπin pa ni). Opozorili 
so, da obmoËje LN B5 Perovo ne 
obsega le podroËja med SKG-jem 
in Mercator centrom, temveË po-
droËje med kamniπkim ≈Svetilni-
kom« in Mercatorjem (na tem ce-
lotnem obmoËju mora biti zago-
tovoljena preteæno stanovanjska 
raba). Izpostavili so tudi, da gre 
le za vnoviËni obËinski poskus 
izpeljave v letu 2002 sprejetega 
LN B5 Perovo, ki so ga krajani 
leta 2003 ostro zavrnili s podpisi 
stanovalcev blokov Zikove ulice. 
ObËina kljub obljubam, da bodo 
spremenili namensko rabo tega 
zemljiπËa, od leta 2003 do danes 
tega ni storila. Krajani so poveda-
li tudi, da je v krajevni skupnosti 
veË praznih poslovnih in drugih 
prostorov ter predlagali, naj se t.i. 
druæbene dejavnosti zagotovijo v 
njih. Ker se SKG Upravnik d.o.o. 
z ObËino ni mogel sporazumno 
dogovoriti za lastniπko ureditev 
funkcionalnih zemljiπË, so se 
udeleæenci sestanka odloËili, da 
bo vsak stanovanjski blok Zikove 
ulice, ki se bo za to odloËil, pravi-
co do vrnitve funkcionalnih zem-
ljiπË blokom iskal v nepravdnem 
postopku.

Æupan Smolnikar je 11.2.2010 
v Kamniπkem obËanu zapisal, da 
svet KS Perovo njega in njegove 
sodelavce napada. Svet KS Pero-
vo nima nobenega interesa, da 
bi napadal obËinske delavce. Za-
stopamo samo svoje krajane in 
si æelimo dobrega sodelovanja z 
ObËino Kamnik.

Svet KS Perovo

Svet KS Perovo je LN B5 Perovo predstavil krajanom krajevne skupnosti 
(Foto: Dr. Damjan HanËiË)

»lanek v 4. πtevilki Ëasopisa 
Kamniπki obËan z dne 25. fe-
bruarja 2010 na strani 6 nas je 
navduπil in razoËaral. Navdu-
πil nas je gospod svetnik Matej 
Slapar, ki pravilno ugotavlja 
kakπne posledice ima v centru 
mesta, to je na Glavnem trgu, 
uvedba video nadzora. Mrtvo 
mesto res πe bolj umira! Na po-
sledico uvedbe video nadzora 
smo takoj, ko je bil uveden, 
opozorili in seznanili vod-
stvo KS Center, Kamnik. Do 
omenjenega Ëlanka na naπe 
opozorilo ni bilo nikakrπnega 
odgovora.

Navduπeni smo tudi nad 
pravilnim predlogom ureditve 
prometa na Glavnem trgu. V 
Ëlanku je omenjen kot predla-

gatelj Slapnik (ali je tiskarski 
πkrat kriv in gre za g. Slapar-
ja?). Predlagana ureditev, z 
modro Ërto za parkiranje, bi 
prav gotovo v kratkem Ëasu 
pripomogla k oæivitvi Glavne-
ga trga. Predlog je prijazen do 
obËanov, ki prihajajo v center 
mesta zaradi nas, ki jih Ëaka-
mo, in predvsem tudi zaradi 
obËinskih in upravnih uradov, 
pa seveda bank, banËnih avto-
matov, poπte, zavarovalnic ... 
ali pa kar tako.

RazoËarani pa smo nad po-
sploπenim razmiπljanjem in 
tolmaËenjem g. mag. Matjaæa 
Serπe. »lanek v Ëasopisu obra-
vnava le video nadzor v jedru 
mesta! Z uvedbo predlagane 
prometne ureditve bo varnost 

peπcev, otrok, skratka vseh v 
jedru mesta najveËja. PloËniki 
bodo prehodni! ©oferjem bo 
jasno kje je dovoljeno ustavlja-
ti. Hitrost voænje po mestu bo 
manjπa. Prikrajπani pa bodo 
vozniki, ki se izognejo nekaj 
semaforjem na ≈tki. obvoznici« 
z voæjo skozi jedro mesta.

Video nadzor naj pa kar 
ostane, Ëeprav je res sporen. 
Uspeh bo  æe, Ëe bodo poobla-
πËeni nadzorniki, kontrolorji 
posnetkov spoznali in ujeli 
katerega od roparjev, ki vlam-
ljajo v lokale, hiπe in urade na 
Glavnem trgu.

Lastniki in uporabniki 
40 lokalov na Glavnem trgu 

(podpisi v uredništvu)



Iz poslanske pisarne
Nekdanji soπolec, ki je spremljal del zadnje seje 

Dræavnega zbora o ustavni obtoæbi zoper predsed-
nika dræave, me je zgroæen nad retoriko nekaterih 
poslancev vpraπal, Ëemu toliko sprenevedanj in 
sovraπtva v besedah nekaterih poslancev. Prav to 
sem se tudi sama spraπevala ob svojem prihodu v 
parlament. Tako, kot moj nekdanji soπolec, menim 
tudi sama, da bi morali poslanci, ki nas je ljudstvo 
izvolilo, da bi delali v dobro ljudi, zdruæiti svoje 
moËi v dobro vsega prebivalstva.

Neresnice v sluæbi nabiranja politiËnih toËk
Sporna retorika in neresnice, ki prihajajo iz ust nekaterih poslancev, so 

namenjene predvsem nabiranju politiËnih toËk za svojo stranko. Teæko je 
sprejeti dejstvo, da nekateri poslanci s svojo nestrpno retoriko zavestno 
delijo ljudi, da bi poveËali nezadovoljstvo prebivalstva nad vlado. Æelijo 
spodbuditi nemire, ki bi pripeljali do spremembe oblasti. Ustvarjanje ne-
zadovoljstva med ljudmi ni teæka naloga glede na trenutno zahteven 
socialni in gospodarski poloæaj pri nas in v svetu, ko so mnogi na robu 
preæivetja, ko so mnogi izgubili zaposlitev, mnogim pa se to πe obeta. 

Podprla sem ustanovitev parlamentarne komisije
©irjenju neresnic z anonimnimi avtorji Ëlankov in dvigu politiËnih toËk 

SDS naj bi bila pred prejπnjimi parlamentarnimi volitvami namenjena tudi 
brezplaËnika, ki smo jih skoraj vsi dræavljani dobili na dom pred prejπnjimi 
parlamentarnimi volitvami. Parlamentarna preiskava naj bi odkrila, kdo 
je pokril 2 mio evrov, kolikor naj bi stala brezplaËnika, in ali so bila zanju 
res porabljena javna sredstva. Ustanovitev komisije sem podprla zato, ker 
za zdravo druæbo ni dopustno, da bi se z javnimi sredstvi mimo zakonov 
financirale promocijske aktivnosti katerekoli stranke. Morda bo zaradi 
te parlamentarne preiskave uplahnil pogum komu, ki namerava na tak 
naËin financirati svojo kampanjo na bliænjih volitvah.

Bo moæno sporna zdravstvena zakona πe ustaviti?
Tudi koalicija ni brez napak. VeËina kadrov prejπnje vlade je zaradi 

predvolilne obljube predsednika vlade ostala na svojih mestih ne glede na 
svoje sposobnosti. To ovira uËinkovitost dela vlade. Zgreπena je bila tudi 
kadrovska odloËitev premierja na podroËju zdravstva. Dobili smo ministra, 
ki ga bolj kot zdravje ljudi zanimajo investicije oz. privatiziranje dræavnih 
stavb v zdravstvu. ©e naprej reπuje finanËni rezultat Zavoda za zdravstve-
no zavarovanje Slovenije z zniæevanjem pravic ljudi iz javnih sredstev in 
viπanjem zneskov, ki jih je treba doplaËevati. Kljub celo- letnemu naporu 
Gibanja za ohranitev in izboljπanje javnega zdravstva ljudstvo πe vedno 
ni osveπËeno o vsebini ministrovih kljuËnih predlogov zakonov. Minister 
odhaja in nam zapuπËa niæje pravice iz javnih sredstev in dva neoliberalna 
privatizacijska predloga zakonov. Oba zakona sta sovraæna cilju napred-
nih dræav, t.j. doseganju veËje enakosti v zdravju prebivalstva. Gre za za-
kona z enako oz. podobno vsebino, kot jo je neuspeπno skuπala uveljaviti 
prejπnja vlada. Vpraπanje je le, ali je danes civilna druæba πe tako kritiËna 
in moËna, kot v Ëasu prejπnje vlade, da bo zavrnila πkodljiva zakona.

Mednarodni dan æensk
Drugo leto bo 100 let od prvega praznovanja mednarodnega dneva 

æensk. 19. marca 1911 se je na pobudo nemπke feministke Clare Zetkin, 
v Avstriji, na Danskem, NemËiji in v ©vici na shodih zbralo veË kot mili-
jon æensk in moπkih. Poleg volilne pravice in dostopa do javne sluæbe 
so zahtevali pravico æensk do dela, poklicnega usposabljanja in konec 
diskriminacije na delovnem mestu. 

Trenutno slabe gospodarske razmere so marsikje izgovor za krËenje 
æe izborjenih pravic in omalovaæevanje prizadevanj za enakost in pravi-
Ënost. Znano je, da privatizacija zdravstva, ki poteka v Sloveniji, najbolj 
prizadene zdravje æensk in otrok. Vedno veË æensk tudi pri nas ostaja 
brez ustrezne ginekoloπke obravnave. Nasilje nad æenskami je πe vedno 
velik problem v svetu in pri nas. Æe dolgo Ëasa so znani podatki, da re-
vπËina pri nas najbolj prizadene matere samohranilke in starejπe æenske, 
ki æivijo same. 

Tudi politika ostaja v Sloveniji πe vedno monopol moπkih. Po nizkem 
πtevilu æensk v parlamentu smo med dræavami EU na predzadnjem mestu. 
©e manjπa je zastopanost æensk na æupanskih mestih. Znano je, da je v naj-
bolj razvitih in socialno urejenih dræavah deleæ æensk v politiki pribliæno 
enak deleæu moπkih. Morda pa so sposobne in odgovorne æenske tiste, 
ki nas lahko popeljejo iz te krize?

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

Glavni in odgovorni ured-
nik dokumenta Igor Pod-
breænik o tem zapisanem 
slovenskem unikumu v kam-
niπkem prostoru pravi: ≈Æe 
nekaj mesecev se lahko spo-
minjamo vrste dogodkov, ki 
so zaznamovali naπ Ëas pred 
dvajsetimi leti. Æal se tega 
lahko spominjamo predvsem 
takratni udeleæenci, nimam 
pa obËutka, da se teh prelom-
nih dogodkov zavedajo v πirπi 
javnosti. Zato smo se odloËili, 
da nam je vsem, ki smo bili na 
Kamniπkem na Ëelu gibanja za 
druæbene spremembe in samo-
stojno Slovenijo, ostala ena 
naloga neizpolnjena. Naπim 
potomcem smo dolæni prene-
sti izroËilo slovenske pomladi. 
Tako je nastala knjiga spomi-
nov na Ëas in ljudi, ki so posta-
vili temelje naπi prihodnosti. 
Bolj se je Ëas odmikal, veË je 
bilo ljudi, ki so odπli, leta in 
slabo zdravje so naredili svo-
je, πe vedno pa je ostal duh po-
mladi, ostalo je zavedanje, da 
smo bili del prelomnih dogod-
kov. Tako je nastalo sporoËilo 
za naπe potomce, priËevanje 
o dogodkih in ljudeh, ki so te 
dogodke soustvarjali. Prepri-
Ëan sem, da smo se v knjigi, 
ki jo prepuπËamo v branje in 
razmislek, ognili pastem sa-
mozagledanosti in pretirane 
subjektivnosti; vkljuËili smo 
tudi sodelavce, ki so vstopili 
v arhive in nam s svojim zna-
njem pomagali ovrednotiti 
prelomni Ëas in dejanja ljudi, 
ki so prevzeli kljuËne naloge. 
To smo bili dolæni narediti, 
saj je bil Demos πiroka poli-
tiËna skupnost, povezana z 
najviπjo nacionalno idejo, ki 
je zdruæevala mavrico politiË- 
nih prepriËanj. V knjigi æelimo 
prikazati moË sodelovanja in 
Ëarobno moË vkljuËevanja 
prav vseh, ki so sledili naπi te-
meljni viziji. To nam je prines-
lo uspeh, ki smo ga bili deleæni 
vsi dræavljanke in dræavljani 
naπe nove dræave.«

Za takπen zapis o trenutku 
in Ëasu je obiËajno najprej po-

DEMOS na Kamniπkem
V prihodnjih tednih, 20. marca v dvorani Veronika v Kamniku 
in 8. aprila v Knjiænici v Komendi, bo javnosti predstavljena 
knjiga z naslovom DEMOS na Kamniπkem. Gre za dokument 
Ëasa in prelomnega trenutka slovenske in kamniπke zgodovi-
ne, ki obeleæuje in poudarja uresniËitev æelje po samostojni 
Sloveniji. Knjiga je zbornik dokumentarnega gradiva in po-
gledov 39 avtorjev v 45 Ëlankih.

trebna pobuda. Kako je bilo 
pri tem zborniku? 

Pobudo za zbornik je dal Tone 
HoËevar, ki je bil veË let pred-
sednik podruænice Slovenske 
ljudske stranke v Kamniku, kas-
neje pa se je pridruæil Slovenski 
demokratski stranki. Povabil me 
je k projektu (Igorja Podbreæ- 
nika — op. p.) kot predsednika 
Demosa na Kamniπkem πe in ne-
katere pomembne Ëlane: Toneta 
Steleta, Milana Windschnurerja, 
Marjeto Humar, Branka Novaka 
in druge.«

In kako bi v tem trenutku 
pred izidom predstavili zbor-
nik?

≈Zbornik ima veË delov. Prvega 
smo poimenovali Prelomni Ëas 
— oblikovanje opozicije. V njem 
je Metod Berlec opisal nastajanje 
Demosa v Sloveniji, Damjan Han- 
ËiË je pripravil intervju s France-
tom TomπiËem, zgodovinar An-
drej Kotnik je pregledal arhive, 
ki se nanaπajo na ObËino Kamnik 
zlasti v 80. letih 20. stoletja. O sno-
vanju Demosa na Kamniπkem in 
o uspeπnosti njegovih kandidatov 
na prvih demokratiËnih volitvah 
piπem sam, Marjeta Humar piπe 
o sledeh, ki jih je zapustil Demos 
na Kamniπkem, Anton HoËevar 
pa o nalogah, ki jih je Demos na 
Kamniπkem prepustil naslednjim 
generacijam politikov.

Drugi del smo naslovili Demo-
sove stranke na Kamniπkem 
— temelj demokratizacije. V 
tretjem delu Zmaga Demosa 
— nova obËinska politika Miha 
Novak, Demosov predsednik Iz-
vrπnega sveta ObËine Kamnik, 
Tone Stele in Anton HoËevar 
prikazujejo delo tedanje obËi-
ne.V Ëetrtem delu z naslovom 
Kamniπki Demosovi poslan-
ci — snovanje in oblikovanje 
demokratiËne Slovenije sta se 
predstavila poslanca v takrat πe 
republiπki tridomni skupπËini, 
izvoljena na Demosovi listi - Joæe 
Berlec in Branko Novak ter po-
slanka dr. Angelca Æerovnik, ki 
je bila izvoljena v Zbor zdruæe-
nega dela kot predstavnica znan-
stvenih ustanov. V petem delu 
Demos — nosilec pomembnih 

upravnih in gospodarskih 
sprememb objavljamo Ëlanek 
Tomaæa Drolca, æupana ObËine 
Komenda, o izloËitvi te obËine iz 
ObËine Kamnik in gospodarstve-
nika Ivana Hribarja o gospodar-
skih doseækih Demosovega Izvrπ-
nega sveta.V πestem delu Demos 
— nosilec novih pogledov na 
zgodovino objavljamo Ëlanek 
Milana ©uπtarja, predsednika ko-
misije za popis ærtev II. svetovne 
vojne in povojnih ærtev revoluci-
je, v sedmem delu Ljudje — nosil-
ci demokratizacije objavljamo 
razmiπljanja tistih, ki so se vklju-
Ëili v Demos, ki so bili izvoljeni 
v obËinsko skupπËino ali pa ne, 
zakaj so sodelovali z Demosom in 
kako na to gledajo danes.« 

Komu je knjiga namenje-
na?

≈S knjigo æelimo obuditi in 
ohraniti spomin na Ëas in ljudi, 
ki so se zavzeli za velike nacio-

nalne in druæbene 
cilje ter svojo nalogo 
izpeljali po najboljπih 
moËeh. Obuditi æeli-
mo samozavest, da 
je vedno pravi Ëas za 
spremembe obstoje-
Ëih razmer, Ëe posta-
nejo ovira pri naπem 
druæbenem razvoju. 
Tudi zato lahko po-
stane naπa knjiga ko-
ristno branje za seda-
nje in bodoËe rodove 
politikov in vseh, ki 
kritiËno presojajo 
druæbeno stvarnost, 

saj jim prenaπamo sporoËilo o 
moËi zdruæevalne energije, ki je 
potrebna v prelomnih trenut-
kih, ko se odloËa o naπih najbolj 
vitalnih narodnih in druæbenih 
interesih. Knjiga je namenjena 
πirokemu krogu bralcev, saj smo 
se v njej ognili ozkim ideoloπkim 
vsebinam, vsebuje pa tudi stro-
kovne Ëlanke, ki bodo koristni 
vsem bodoËim raziskovalcem 
tega prelomnega Ëasa. PrepriËan 
sem da je takπen vsebinski okvir 
dodana vrednost naπega dela.«

Knjiga kot zbornik pogledov 
in dokumentov æeli v ogledalu 
trenutka in Ëasa pred dvajsetimi 
leti spodbuditi tudi razmiπljanje 
o danaπnjem Ëasu po dvajsetih 
letih, ko so primerjave lahko za-
radi bliæine vËerajπnjih dogajanj 
in miπljenj πe kako objektivno 
realne. Je DEMOS takrat zaËrtal 
oziroma æelel zaËrtati danaπnjo 
sedanjost?

A. Æ.

KAKO DOLGO ©E?
Megleno zimsko jutro. Iz dolinskega smradu se povzpnemo nad meglo 

in oblake v sonËne viπave, ki so πe varne pred plazovi - na Veliko planino. 
Komaj se nadihamo sveæega zraka in zaËnemo uæivati v planinskem miru, 
æe je vsega lepega konec. Predirni zvok motornih sani, njihov smrdeËi 
izpuh, in to ne samo enih, pokvari skoraj ves dan. Policija se na klice ne 
odzove s takojπnim ukrepom - za tistih piπkavih nekaj evrov kazni se ji 
paË ne splaËa voziti na Veliko planino.....

BojË

Skozi 
foto objektiv

Veselo na sani, na Veliko planino se mudi...

Skozi Veliki stan se pelje ves podivjan...

Boj za druæbeno in socialno 
enakopravnost æensk v svetu in 
tudi pri nas je πe vedno aktualen, 
je na kulturni prireditvi in sreËa-
nju v ponedeljek, 8. marca, v ka-
varni Marjanca v Kamniku med 
drugim poudarila poslanka dræav- 

Kamniπki socialni demokrati ob 8. marcu, mednarodnem dnevu æena

Praznik, ki ne sme v pozabo
nega zbora mag. Julijana Bizjak 
Mlakar. Ko je orisala zgodovino 
bojev za enakopravno vrednote-
nje vloge æensk v druæbi, od zna-
menite pobude Klare Zetkin pred 
99. leti pa do danaπnjih dni, je v 
tem pogledu ocenila tudi sedanji 

poloæaj pri nas in poudarila, da 
so v institucijah druæbenega od-
loËanja æenske πe vedno premalo 
zastopane. Tako je v slovenskem 
parlamentu le 13 Ëlanic, od tega 
jih imajo Socialni demokrati 10, 
veË bo treba storiti tudi za veËjo 

zastopanost æensk v naπem obËin-
skem svetu in za veËjo socialno 
varnost æensk v sedanjih kriznih 
razmerah, je poudarila poslanka 
in zbranim udeleæenkam toplo 
Ëestitala ob njihovem prazniku.

»estitkam se je pridruæila tudi 
Roza Lavrinc, predsednica æen-
skega foruma SD, ki je pripravil 
to sreËanje, svojo Ëestitko pa je 
dodal tudi Alojzij Konda, pred-
sednik kamniπke borËevske orga-
nizacije. Recitacije pesmi o æenah 
in materah, ki so jih predstavile 
petoπolke in osmoπolke O© Ma-
rije Vere Maπa, Hana, Stella, Sara 
in Lejla, so prepletale zimzelene 
slovenske popevke v izvedbi Mire 
Jarc ob spremljavi kitare.

Slavljenkam so s pesmijo na-
zdravili tudi pevci moπkega pev-
skega zbora Solidarnost pod vod-
stvom Janeza Maleπa. Na nekdanje 
dni so jih spomnili s pesmijo Tam 
na vrtu in PleniËke je prala... Iz bo-
gate pesniπke zbirke svojega oËi-
ma pa je Gordan AmbroæiË za to 
priliko izbral pesem »ebelice.

Pisan program je ob navduπe-
nem odobravanju udeleæencev 
vodil Andrej Pestotnik. Prijetno 
kramljanje pri Marjanci ob doma-
Ëih dobrotah, ki so jih pripravile 
Ëlanice æenskega foruma, se je v 
spomin na praznik, ki ne sme v 
pozabo, kot so dejali, potegnilo 
pozno v veËerne ure...

F. S.S prijetno kulturno prireditvijo so kamniπki socialni demokrati poËastili letoπnji mednarodni dan æena...

Igor Podbreænik, glavni in odgovorni urednik 
knjige DEMOS na Kamniπkem.

AMD KAMNIK
vabi vse svoje Ëlane na

OB»NI ZBOR DRU©TVA
v sredo, 24. marca, ob 18. uri v prostorih 

druπtva v Kamniku, Trg svobode 6.

711. marec 2010POGLEDI



Druπtvo krajanov Limbarska gora

VABI NA TRADICIONALNO 
PRIREDITEV

22. POHOD 
PO NAGELJ NA 

LIMBARSKO GORO
v nedeljo, 14. MARCA 2010 

Ob 10. uri v cerkvi sv. Valentina
KONCERT GRAJSKEGA OKTETA

Ob 11. uri KULTURNI PROGRAM
z gostom Ivanom Hudnikom

Za zabavo bodo skrbeli:
Moravπki trio, Veseli trio,

Ansambel Korenine

Prijetno in zabavno bo!

Ob Dnevu æena smo se spomnili tudi na æenske, ki ne oprav-
ljajo ≈tipiËnih æenskih« poklicev. Povabili smo se na malce 
nenavaden obisk in to kar h kamniπkim policistkam, ki pred-
stavljajo velik del ekipe Policijske postaje Kamnik. Kar sedem 
æensk policistk - Mateja LavriË, Barbara Oblak, Mirjam V. Hakl, 
Vesna KavËiË, Alenka Markovc, Maja Pesjak, Karmen Ferme, ki 
prihajajo z vseh koncev Slovenije, prinaπa v kolektiv pozitivno 
energijo in sproπËenost. In v prijetnem razpoloæenju smo se 
zapletle v zanimiv pogovor, ki so se mu kmalu z radovednostjo 
in z nasmeπkom na obrazu pridruæili tudi moπki kolegi. »utiti je 
bilo, da se v tej zasedbi vsi dobro poËutijo in odliËno sodelujejo. 
»eprav so policistke od svojih moπkih kolegov ob prazniku 8. 
marcu prejele pozornost in cvetje, jim s terenskim delom seveda 
ni bilo prizaneπeno. Enaka pravila igre za vse. V sonËnem, a le-
deno mrzlem in vetrovnem dnevu sta me policist in policistka v 
patrulji povabila s seboj ≈na teren«, da sem se lahko sama prepri-
Ëala, kakπen odnos imajo obËani do policistke, ki ustavi njihovo 
vozilo. Seveda pri drugih intervencijah ne bi æelela biti zraven 
— paË nisem ena izmed tistih najbolj pogumnih... O njihovem po-
gumu, delu, pripadnosti, zanesljivosti pa nam je povedal nekaj 
besed tudi komandir Policijske postaje Kamnik Dejan »ulk.

Pri iskanju reπitev za situacije, kjer pride do izraza delitev na æenske 
policistke in moπke policiste, stremim k temu, da se vsi skupaj zavedamo 
zakaj smo tukaj - varujemo, πËitimo, pomagamo, ohranjamo normalne 
pogoje za æivljenje celotne skupnosti v miru. Ko se vsega tega zavedamo, 
veËjih ovir v delitvi delovnih nalog ali v medsebojnih odnosih znotraj 
meπanega kolektiva ni zaznati. Pri iskanju te vloge meπani kolektiv pri-
naπa razliËne usmeritve. IstoËasno pa vsi iπËemo nove pristope k iskanju 
boljπih reπitev, kako se pribliæati ljudem. 

Seveda smo veËji del delovnega Ëasa, ki ga preæivimo skupaj, vsi de-
leæni raznih anekdot iz terena na raËun tako policistk kot seveda tudi 
policistov, kar je naravno in obiËajno za prav vsak meπani kolektiv tudi 
v drugih poklicih. Vendar pri nas meja simpatiËnosti in neπkodljivega 
humorja nikoli ni preseæena. Za takπno vzduπje se trudimo vsi. 

Naπi dobri medsebojni odnosi so izjemnega pomena, saj je v patrulji 
zelo pomembno koliko si vodja patrulje (tako policist kot policistka) in 
spremljevalni policist oz. policistka dejansko zaupata. Policista v patrulji 
skupaj preæivita veliko Ëasa, saj so vam znana noËna deæurstva in vikend 
deæurstva. NajveËkrat so patrulje meπane in na teren odideta policist in 
policistka, dnevne patrulje pa obËasno sestavljata tudi po dve policistki. 
Za nas velja naËelo ËloveËnosti tudi na delovnem mestu. Smo partnerji, 
zavezniki in se varujemo v okviru stroke, ki jo imamo. 

NekoË so veljali poklici policista, vojaka, pilota... za izkljuËno 
moπki poklic. Danes je slika drugaËna. Ali med moπkimi kolegi 
πe prihaja do nezaupanja do æensk kolegic, predvsem ob inter-
vencijah, ko se priËakuje tudi uporaba fiziËne sile?

Vsekakor stopnja nevarnosti na terenu - predvsem ob intervencijah 
v gostinskih lokalih, v zasebnem prostoru, na javnem kraju - zahteva iz-
vajanje razliËnih postopkov. ObËanom in obËankam, ki nas pokliËejo za 
pomoË in posredovanje, vedno poudarjamo, da so za optimalno reπitev 
situacije kljuËnega pomena zadostni podatki, ki jih policist pridobi o 
samem dogodku. Tako na kraj dogajanja glede na stopnjo nevarnosti 
poπljemo veË patrulj, ki pa so v veËini meπane. Seveda situacija sama 
pokaæe, kako opravita postopek policist in policistka. »e je potrebna 

prepreËitev ogroæanja oziroma nevarnosti, policista v okviru pooblastil 
krπitelju ukaæeta naj preneha z ravnanjem in v primeru neupoπtevanja 
uporabita tudi prisilna sredstva. Glede na posamezno situacijo je tudi 
uporaba prisilnih sredstev razliËna, vendar upoπtevamo naËelo soraz-
mernosti torej uporabo najmilejπega prisilnega sredstva glede na stop-
njo ogroæanja. Postopek se ne razlikuje v nobenem primeru, naj bo to 
patrulja policista in policistke ali dveh policistov. Tu sem navedel le eno 
od moænih situacij porazdelitve delovnih nalog v ekstremnih pogojih, 
sicer pa so pravila ≈igre« za vse enaka.

Kakπna je πirπa porazdelitev delovnih nalog in obveznosti med 
policistkami in policisti?

Kot sem povedal, ima terensko delo svoje specifike in zahteva dolo-
Ëene prilagoditve tudi v to smer. Zelo poudarjena je vloga policistke kot 
æenske na doloËenih podroËjih, ko gre za pomoË in svetovanje ærtvam 
nasilja, predvsem æenskam in otrokom, ker se ærtve nasilja po psiho-
loπkih raziskavah obiËajno laæje zaupajo ravno æenskam. Prav tako poli-
cistke v veËji meri nase prevzamejo predavanja otrokom, predstavitve 
dela policije javnosti, sodelujejo pa tudi v opazovalni sluæbi na terenu 
in v lokalni kriminalistiËni skupini.

Sicer imamo z vsemi zaposlenimi vsaj enkrat letno temeljit razgovor, 
kjer policistke in policisti povedo, katere naloge in zadolæitve so jim 
bliæje. To skuπam v najveËji meri tudi upoπtevati, saj verjamem, da se 
kader ne sme ≈duπiti« in da mora biti potencial posameznika izraæen v 
najveËji meri v skupno dobro vseh. Seveda tudi ob naπem druæenju teËe 
beseda o tem kje in na kakπen naËin posameznik znotraj kolektiva vidi 
svoj najveËji prispevek. Zaposleni policisti in policistke morajo vedeti 
in poznati cilje organizacije, staliπËa vodstva in da jim vodstvo lahko 
pomaga, jih zaπËiti, usmerja. 

Ali policistke v skrajnih situacijah kdaj izpostavijo svojo na-
ravno ≈πibkost«, æenskost, ranljivost nasproti moËnejπim mo-
πkim kolegom ali pa æelijo biti v vseh pogledih enakovredne 
in si πe bolj prizadevajo preseËi razlike med spoloma v tem 
poklicu?

Ne, ne æelijo preveË izstopati niti se ne æelijo ≈izmikati«. Opaæam, da 
se Ëutijo kot del kolektiva, del celote in kolektiv jih tako priznava in 
spoπtuje. Æe s samim vstopom v organizacijo in z odloËitvijo za delo 
policista in policistke so stvari razËiπËene in jasne — policistovo delo je 
na ulici. Med ljudmi in za ljudi.

NA PRAZNIK DNEVA ÆENA SMO 
OBISKALI KAMNI©KE POLICISTKE

Očala za 0.- eur

GLAVNI TRG 21, KAMNIK
TELEFON 01/839 11 36

Očala za 0.- eurOčala za 0.- eur
OBIŠČITE NAS V PRENOVLJENI OPTIKI

IN SI POGLEJTE VELIKO IZBIRO
KOREKCIJSKIH IN SONČNIH OČAL.

MESEČNE KONTAKTNE LEČE NA ZALOGI
V DIOPTRIJAH OD 0 - 6.

OB NAKUPU OČAL VAM PREGLED
PODARIMO.

(Ob predložitvi veljavne naročilnice
smo vam dolžni zagotoviti očala brez doplačila)

OD PONEDELJKA DO PETKA :  8 - 12, 15 - 18
SOBOTA :  9 - 12

SAMOPLAČNIŠKA OKULISTIČNA AMBULANTA
TOREK : 15 - 18

30 let skrb imo za va{ v id

Pogovor s policistkama 
Matejo LavriË in Barbaro Oblak

Kako se dekle, naj-
stnica sploh odloËi 
za izbiro teæavnega 
in nemalokrat nevar-
nega poklica kot je to 
policistka?

Mateja L.: Æe od otro-
πkih let se mi je zdel zani-
miv poklic. Seveda sem 
kmalu spoznala, da ni 
enostaven in ni vse tako 
kot sem si predstavljala 
kot dekle. Æenske dolo-
Ëene dogodke drugaËe 
vidimo in sprejemamo 
iz drugega zornega kota 
kakor moπki. In v tem 
vidim naπo prednost. 
Vedno pa me je vodil osnovni razlog, zaradi katerega sem izbrala ta 
poklic: pomagati drugim! Na Policijski postaji Kamnik sem zaposlena 
kot policistka æe od leta 1996. Imam dva otroka, kar pomeni, da je teæje 
usklajevati sluæbo in obveznosti doma kot mati ali kot samsko dekle. 
Vendar je to moj poklic in opravljam ga s predanostjo.

Barbara O.: Æe v osnovni πoli sem vedela, da bom policistka. Name so 
æe kot na dekle moËno vplivali filmi — seveda sem tudi jaz kaj kmalu ugo-
tovila, da je naπe delo vse prej kot ≈filmsko«. Tudi okolica nas ima ves Ëas 
pod drobnogledom in na oËeh javnosti je vËasih naporno æiveti. Vendar 
od nekdaj rada pomagam drugim in svojega poklica ne bi zamenjala za no-
benega drugega. Sploh pa æenske presegamo okvirje in æelimo tudi na tak 
naËin — z izbiro ≈netipiËnih« poklicev opozoriti na svojo enakopravnost in 
enakovrednost v druæbi. Na Policijski postaji Kamnik sem zaposlena kot 

od leta 2004 oz. od 
leta 2006 po 18-mese-
Ëni prekvalifikaciji v 
poklic policistke. 

Kako so na vaji-
no odloËitev reagi-
rali starπi? Materi? 

Mateja L.: Moji sta-
rπi so takoj pozitivno 
reagirali na mojo od-
loËitev in me niso po-
skuπali ustavljati. Za 
to sem jim hvaleæna.

Barbara O.: Moji 
vedo, da sem po na-
ravi svojeglava in da 
v æivl jenju sledim 
svojim odloËitvam. 
Nad mojo odloËitvijo 
so bili navduπeni in 
so me spodbujali æe 
od zaËetka. Celo na 
svojega brata in svojo 
najboljπo prijateljico 
sem moËno vplivala, 
da sta postala polici-
sta... (smeh)

Komandir Policijske postaje Kamnik Dejan »ulk: 
≈Policistke ne æelijo preveË izstopati niti se ne æelijo 
≈izmikati«. Opaæam, da se Ëutijo kot del kolektiva, 
del celote in kolektiv jih tako priznava in spoπtuje. 
Æe s samim vstopom v organizacijo in z odloËitvijo 
za delo policista in policistke so stvari razËiπËene 
in jasne — policistovo delo je na ulici. Med ljudmi 
in za ljudi.«

Policista v patrulji skupaj preæivita veliko Ëasa. NajveËkrat so patrulje 
meπane in na teren odideta policist in policistka.

Pravila ≈igre« so za vse enaka, pa naj gre za policistko ali policista.

Ali se morate kot æenske na svojem delovnem mestu bolj do-
kazovati kot moπki kolegi ali tega ni veË obËutiti? 

Mateja L.: V patrulji si v celoti odgovoren za to kaj se na kraju inter-
vencije dogaja. Zato je naravno, da je v teæjih primerih prednost mo-
πkega kolega æe zaradi same vizualne in fiziËne moËi, ker vËasih æenska 
fiziËna pomoË ne zadostuje. Vendar ni vse v moËi, ljudje smo si razliËni 
tako, da je vËasih æenski pogovor in sam pristop drugaËen od moπkega 
(vËasih tudi preveË Ëustven, kar ni vedno dobro) tako, da se tukaj stvar 
izenaËi. Vsaka situacija ima svoje prednosti in svoje slabosti.

Barbara O.: O, da. Kar je razumljivo — bolj se moramo dokazovati 
zaradi nekaterih sodelavcev, ker so πe vedno mnenja, da æenska ne sodi 
v ta poklic predvsem zaradi fiziËnih karakteristik moπkega in æenske. 
To izpostavljajo predvsem v zvezi z intervencijami, kjer je potrebna 
uporaba fiziËne moËi za umiritev nasilnikov. Sama si zelo æelim, da bi po 
vzgledu veËjih policijskih postaj, tudi pri nas uvedli stalna partnerstva 
v patruljah. Tako se vzpostavi najveËja stopnja zupanja. Tako, kot to 
vidimo v akcijskih filmih... (smeh)

Ali vam pri delu na terenu, npr. pri ustavljanju vozil zaradi 
prekrπkov, moπki kdaj æelijo preusmeriti pozornost v zvezi s 
tem, da ste æenska, da bi se izognili plaËilu kazni? Se spomnita 
kakπne anekdote?

Mateja L.: Moram povedati, da so se odzivi in reakcije na nas kot 
policistke od zaËetka mojega dela do danes precej spremenili. Tre-
nutno opravljam delo stalne deæurne, ko pa sem πe opravljala delo 
na terenu, so vËasih moπki dejansko pri postopkih poskuπali odvrniti 
pozornost in se hoteli kazni izogniti. Ker smo ljudje razliËni, so to 
poskuπali na razliËne naËine, nekateri z lepim vedenjem, nasmehom, 
nekateri pa so poskuπali tako, da so odvrnili krivdo — Ëeπ, da niso oni 
krivi za prekrπek in navajali razliËne naËine, (da se jim mudi v vrtec, da 
jih je æena poslala v trgovino, da se jim mudi v sluæbo ...). Kljub temu 
sem pri vseh dejanjih ostala strokovna in profesionalna, tako da sem 
delo opravila kot je bilo potrebno. Sicer pa so povsod izjeme — tako v 
eno kot v drugo smer.

Barbara O.: Opaæam, da nas mlajπa populacija npr. dvajsetletniki de-
jansko ne spoπtuje dovolj in se obnaπa vËasih celo æaljivo. Nekateri med 
njimi pa se resniËno lepo obnaπajo. Sicer pa pri kontroli prometa lahko 
naletiπ na marsikaj — od mene je æelel neki gospod na simpatiËen naËin 
dobiti celo privatno telefonsko πtevilko.... (smeh). Vendar sem ostala pri 
svoji profesionalnosti in se nisem pustila zmanipulirati. 

Kaj vama je pri vajinem poklicu najteæje in kaj vaju izpolnjuje?
Mateja L.: Najteæje je za marsikoga in tudi zame, sporoËiti svojcem 

novico o smrti njihove drage osebe. NihËe te ne more tega nauËiti. 
Vsak se spopada sam s svojimi reakcijami na pretresljive prizore. Naπa 

strokovna plat nas odvraËa od Ëustvenih reakcij, vendar smo soËut-
ni, saj smo ljudje. Slike ostanejo πe dolgo in te spremljajo. Najteæje je 
to, da tudi doma velikokrat ne moreπ izklopiti pretresljivih prizorov. 
Vendar ti v stiski lahko prvi in najbolj pomaga prav tvoj sodelavec, 
ki te razume in podpira, ker ima za seboj morda podobno izkuπnjo. 
Predvsem se moraπ nauËiti pomagati sam sebi — morda preko πporta 
in drugih dejavnosti spoznati in oceniti svoje sposobnosti, psihiËno 
stanje, reakcije. Samospoznavanje in samoobvladovanje sta bistvena 
elementa samopomoËi. Zavedam se, da se s pridobivanjem vseh iz-
kuπenj razvijamo in rastemo. Kolikor dajeπ, toliko prejemaπ. To velja 
tudi za zasebno æivljenje.

Barbara O.: Poklic policistke je nekoliko drugaËen, kot sem priËa-
kovala. Nekateri ga idealizirajo. Vendar smo z vso teæavnostjo poklica 
dodatno πe ves Ëas na oËeh javnosti, ki spremlja vsak naπ korak tudi 
privatno. Vendar svojega poklica ne bi zamenjala! Ko veπ, da si naredil 
nekaj dobrega za nekoga, si stokrat poplaËan in si zadovoljen. Greπ na-
prej po svoji poti. Ne morem vam opisati, kako dober obËutek je, ko 
pospremiπ jokajoËega otroka, ki se je izgubil v gneËi na ulici, nazaj k za-
skrbljenim starπem. Tu besede niso potrebne. Dovolj je samo pogled. 

pogovarjala se je NINA IRT

K a k o  b i  i z -
postavili delo, 
energijo in de-
lovno vzduπje, 
ki ga v kolekti-
vu  ustvarjajo 
p o l i c i s t k e  n a 
Policijski posta-
ji Kamnik?

Poklic policista 
ali policistke je po 
raziskavah eden 
najteæjih poklicev 
v vseh pogledih. 
Kar vidimo, do-
æivljamo, obËuti-
mo na terenu ob 
raznih tragedijah 
in nesreËah Ëlove-
ka dejansko spre-
meni. Nisi veË kot 
prej. Podobe, sli-
ke, dogodke lahko 
nosimo s seboj πe 
mesece. Po drugi 
strani pa nam naπ poklic kljub teæavnosti veliko povrne. Æe samo prepro-
sta beseda zahvale za naπo pomoË zadostuje, da se poËutimo izpolnjene 
v svojem poklicu in nam da πe veËji zagon, da ga πe bolje opravljamo 
tudi naprej. Seveda se zahtevnost in nevarnost naπega poklica odraæata 
tudi na druæinskem æivljenju, kar lahko πe v veËji meri obËutijo poli-
cistke, ki so matere. Morda so tudi bolj Ëustvene, vendar hkrati dovolj 
profesionalne, da izkljuËijo svoja Ëustva, ko je to potrebno in delujejo 
v skladu strokovnega reπevanja krizne situacije.

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451
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Prireditev vsako leto 
finanËno podpre ObËi-
na Kamnik. Podæupan 
Brane GoluboviË, ki je 
ob zakljuËku sreËanja 
podelil priznanja naj-
boljπim, je ob tem de-
jal, da je tekmovanje 
starosvetnih smuËar-
jev za pokal ≈©inkel« 
oziroma kar muzej na 
smuËiπËu ena izmed 
prireditev, ki jih je po-
trebno v Kamniku ob-
dræati in storiti tudi ko-
rak naprej. Priloænost 
za to bo æe prihodnje 
leto, ko bo jubilejno 
10. tekmovanje za po-
kal ≈©inkel«, za katere-
ga si prireditelji æelijo, 
da bi postalo medna-
rodno. Povezujejo se 
z ljubitelji smuËanja 
iz Avstrije, kjer so to-
vrstna sreËanja zelo 
priljubljena. 

SmuËarji po starem 
so se predstavili na 
Glavnem trgu in smuËali 
na Veliki planini 

Minulo soboto, 6. marca, je bilo na osrednjem kamniπkem 
trgu Ëutiti prav poseben utrip. Vsepovsod polno lesenih smu-
Ëi, lesenih palic in v starodobna oblaËila odetih ljubiteljev 
smuËanja po starem. V Kamniku so se zbrali na æe 9. sreËanju 
in tekmovanju za pokal ©inkel, ki ga vsako leto pripravijo 
≈Kamniπke GrËe«, sekcija kamniπkega Druπtva uËiteljev, tre-
nerjev in sodnikov smuËanja. 

Svojo opremo Ëastitljive 
starosti, uniforme, oblaËila 
in zanimive dodatke k po-
polni smuËarski opravi je 
razkazovalo veË kot 60 tek-
movalcev iz vseh koncev 
Slovenije. Najstarejπe smuËi 
so nosile Ëastitljivo letnico 
1932. V dobrem desetletju, 
kar tovrstna sreËanja pote-
kajo povsod po Sloveniji, so 
ljubitelji smuËanja po starem 
postali prava velika druæina, 
vsi se poznajo med seboj, iz-
menjavajo si izkuπnje, opre-
mo, vtise z mednarodnih 
sreËanj. IzroËilo in ljubezen 
do dediπËine se prenaπa na 
mlajπe rodove, saj je bil naj-
mlajπi udeleæenec komaj 5-
letni Urh RezoniËnik (Pod-
meninski gadje), ki je med 
deËki do 15 let dosegel 1. 
mesto, najstarejπi pa 85-letni 
Janez Primc iz Kamnika.

V prvem delu tekmova-
nja, ki se je odvil na Glav-
nem trgu, je komisija ocenjevala starost in ohranjenost smuËarske 
opreme, oblaËila ter celoten izgled tekmovalca. Zbrane sta pred tem 
pozdravila æupan Anton Tone Smolnikar in vodja prireditve Miran 
Jereb, organizatorji pa so poskrbeli tudi za krepko malico in kuhano 
vino, da so se smuËarji okrepËali za na pot proti Veliki planini. Resda 
jim ni bilo potrebno iti peπ na planino kot nekdaj, a s seboj so nosili 
kar precej teæko opremo, dodatke in polne nahrbtnike. 

Na Veliki planini so se pomerili v vijuganju med lesenimi koli-
Ëki, kjer Ëas ni bil pomemben, paË je komisija ocenjevala skladnost 
tehnike smuËanja z opremo in obdobjem, ki ga je smuËar predstav-
ljal. Pomerili so se v kategorijah deklice in deËki do 15 let, moπki, 
æenske, veteranke nad 50 let, veterani nad 60 let, lovci, vojaki in 
gozdarji. 

Po ©kofji Loki, Blokah, Cerknem in Kropi je bilo to æe peto le-
toπnje sreËanje ljubiteljev starodobnega smuËanja. Po besedah 
Marjana Schnabla, vodje Kamniπkih grË, jih Ëaka πe tekmovanje v 
Mozirju ter na Kaninu, kjer se bodo zadnjiË v tej sezoni sreËali na 
velikonoËni ponedeljek. 
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Zapel j i vo
Pristno vzdušje kavarne 
za sladke radosti in drobna 
razvajanja.
Z izbrano kavo in
odličnimi sladicami.

Kljub temu, da rezultati sreËanj in tekmovanj ljubiteljev smuËanja 
po starem niso v ospredju, saj gre predvsem za druæenje in ohranja-
nje etnografskih posebnosti ter zgodovine slovenskega smuËanja, 
objavljamo najboljπe v posameznih kategorijah: 

Deklice do 15 let: 
1. Karol Krevatin, Taleseni Kropa 
2. Sofija Krevatin, Taleseni Kropa 
3. Liza Cajner, Veseli SavinjËani 

DeËki do 15 let 
1. Urh RezoniËnik, Podmeninski gadje 
2. Matevæ Kriænik, Podmeninski gadje 
3. Patrik VolËiË, Robtarji 

Æenske 
1. Silva Oblak, Rovtarji 
2. Darja Kravanja, Taleseni Kropa 
3. Minka RezoniËnik, Podmeninski gadje 

Moπki 
1. Miran Jereb, Kamniπke grËe 
2. Janez Preπeren, Taleseni Kropa 
3. Franc RezoniËnik, Podmeninski gadje 

Gozdarji 
1. Franc Oblak, Rovtarji 
2. Marjan Poljanπek, Kamniπke grËe 
3. Jurij Koπir, Taleseni Kropa 

Ljubitelji smuËanja po starem so v dobrem desetletju, kar tovrstna sreËanja potekajo po Sloveniji, postali prava velika druæina. IzroËilo in 
ljubezen do dediπËine se prenaπa na mlajπe rodove, saj je bil najmlajπi udeleæenec komaj 5-letni Urh RezoniËnik - Podmeninski gadje (na fotografiji 
na levi). Na Glavnem trgu je komisija ocenjevala starost in ohranjenost smuËarske opreme, oblaËil in celoten izgled smuËarja.

Veseli SavinjËani iz Mozirja so se sreËanja ljubiteljev smuËanja po starem v Kamniku udeleæili 
tretje leto. V okviru Zgornjesavinjskega smuËarskega kluba delujejo Ëetrto leto...

... najmlajπa med Veselimi SavinjËani je πest 
in pol letna Liza, ki pravi, da ima svoje stare, 
lesene smuËke πe posebej rada, saj je prav 
luπtno smuËati z njimi, le teæke so za nositi.

Niko Kordeæ iz Krope (Taleseni) se je 
pripeljal na lesenem kolesu, ki ga je v 
dobrem mesecu dni povsem sam izdelal 
iz jesenovega lesa, ogrodje pa naredil 
iz æeleza.

Le kaj se skriva pod debelim krilom starodobne smuËarke? To je za-
nimalo tako nas, kot tudi ljudskega godca Rada Kravanjo iz Trente, ki 
je starodavni zvoËnik vgradil v ≈kufer« avstroogrskega vojaka iz prve 
svetovne vojne. Tako je poskrbel za glasbo, vmes pa tudi komentiral 
dogajanje po mikrofonu.

Moπki, pa naj bodo starodobni ali sodobni smuËarji, radi ≈debatirajo«... 
le o Ëem tokrat?

Lovci: 
1. Roman Blaπko, Druπtvo Gora 
2. Luka Schnabl, Kamniπke grËe 
3. Tone Slapnik, Kamniπke grËe 

Vojaki 
1. Marjan Schnabl, Kamniπke grËe 
2. Edo MerËun, Kamniπke grËe 
3. Albin Kordeæ, Taleseni Kropa 

Veteranke nad 50 let: 
1. Ana Marinπek, Taleseni Kropa 
2. Neæa Osredkar, Taleseni Kropa 

Veterani nad 60 let: 
1. Marijan JelovËan, Taleseni Kropa 
2. Valentin Marinπek, Taleseni Kropa 
3. Ernest Bizjak, Kanin

Besedilo in foto SA©A MEJA»

Luka Schnabl v lovski smuËarski opravi.
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10 11. marec 2010 DESET MINUT ZA POGOVOR O KULTURI - UMETNOSTI

Kot devetletnega fantiËa iz Je-
lenka je mama Ivana poslala na 
delo na kmetijo v Litijo. Zdravko 
je bil kot otrok izredno iznajdljiv, 
priden in pameten. Povsod so ga 
imeli izredno radi, le na kmetiji 
v Litije ne!!! Zakaj je moral od 
doma, pove πtevilka 12. Bilo je 
12 otrok, hrane in prostora pa 
malo in tako je moral od doma 
tudi Zdravko. Na kmetiji v Litiji 
je moral od jutra do noËi delati, 
kaj delati, garati, a to le za griæljaj 
kruha. Po cele dneve je moral de-
lati na polju, pasti krave, poma-
gati na kmetiji in velikokrat pred 
spanjem ni dobil niti griæljaja, kaj 
πele, da bi se do sitega najedel. 
Sanjal je o tem, da bi zjutraj lah-
ko dobil koπËek kruha in Ëe ga 
ni dobil, so bile njegove sanje 
Ëez dan, da bi ta koπËek kruha 

Irena, kako bi opisala svojo 
odloËitev in pot, ki te je vodila 
skozi æivljenje, polno glasbe in 
harmoniËnih zvokov...?

(smeh) Æe kot deklica sem se 
postavila pred ogledalo in na 
glas povedala sebi in drugim: 
≈Ko bom velika bom pevka in 
≈trπica«!« Vedela sem. In oboje se 
je izpolnilo. (smeh)

Svojo ≈resno« glasbeno pot sem 
priËela kot flavtistka, nadaljevala 
kot vokalistka in se kot prva ge-
neracija leta 1992 vpisala na jazz - 
oddelek SGB© v Ljubljani (zdaj se 
imenuje Konzervatorij), nadalje-
vala πtudij v Gradcu na Univerzi 
za jazz in upodabljajoËo umetnost 
in januarja 2001 magistrirala. V 
slovenskem prostoru sem prva 
diplomantka v tej smeri in prva 
nosilka naziva Magister umet-
nosti - smer jazz. Pionirka torej. 
(smeh) Vedno se radi spominja-
mo tistega ≈prviË« in moja prva 
mentorica solo petja je bila Nada 
Ægur. Veliko mi je dala in upam, 
da v enaki meri dajem naprej mo-
jim uËencem solo petja. 

Prvi nastopi so bili v tercetu 
Lipa z mojim oËetom in bratom 
- trobenta, klarinet in flavta. V 
Glasbeni πoli Kamnik sem od 
leta 1991 do 1996 pouËevala ig-
ranje flavte, vendar zaradi takrat-
nih πtudijskih obveznosti nisem 
mogla veË zdruæevati πtudija in 
redne zaposlitve.

Moj ≈prvi solo« v FranËiπkanski 
cerkvi v Ljubljani leta 2005 v so-
delovanju z Janezom Perom in 
mladimi kristjani je bil zame ne-
pozabno in mogoËno doæivetje z 
moËnim vlivom na mojo poznejπo 
glasbeno pot. Do danes sem pri-
dobila kar nekaj izkuπenj z raz-
liËnimi naËini izvajanja glasbe. 
Letos teËe 21. obletnica mojega 
ukvarjanja z glasbo, od tega kar 18 
let ustvarjanja kot izvajalka jazza. 

Vmes je moja devetletna pot 
pevke pri Alpskem kvintetu 

Naπ pogovor z glasbenico, vokalistko in pedagoginjo Ireno Vidic

Glasba je ena, obstajajo  
le razliËni naËini izraæanja

Med nami æivijo in ustvarjajo dekleta in æene s posebnim 
poslanstvom. Lepo je, da se spomnimo na njih in osvetlimo 
njihovo æivljenjsko in ustvarjalno pot πe posebno na dan æena, 
praznik, ki ga k sreËi, πe vedno praznujemo. Da, lepo je praz-
novati, slaviti in Ëastiti ljudi s posebnimi talenti. In tako se 
njihova ≈luË« dotakne tudi nas. 

Umetnico, glasbenico, vokalistko, pedagoginjo Ireno Vidic 
sreËujemo v naπem oæjem in πirπem okolju. Glasba je njen ta-
lent, dar, æivljenje, duhovna rast in njeno darilo za nas. Zdi 
se, da njeno celotno æivljenje vibrira v sozvoËju glasbe, ki jo 
izvaja. ≈Æe pri izvajanju vsakodnevnih dejavnosti brez koncen-
tracije ne moremo veliko doseËi. Kjer ni koncentracije, tam se 
pojavita povpreËnost in povrπnost. Kdor se odloËi za dvig iznad 
mnoæic - kdor æeli vsaj enega od aspektov æivljenja razviti v 
mojstrstvo, mora s posebno pozornostjo slediti svojemu cilju. 
Glede na koncentracijo se po tem izraæa razvoj, uËinkovitost 
in mojstrstvo.« (Vista)

In Irena Vidic sledi svojemu cilju. Vidno in sliπno... 

(1995 - 2006). Ponosna sem na 
to, da so nam takrat podelili pri-
znanje za Kulturne ambasadorje 
Slovenije. Naπe poti so se zara-
di praktiËnih vidikov æivljenja 
razπle. Brez obæalovanja. Vse je 
tako, kot mora biti, saj ti vsaka 
pot prinese spoznanje o drugih 
in o samem sebi... Marsikdo pa se 
πe vedno spraπuje, kako sta lah-
ko v meni zdruæeni navidezno 
popolnoma razliËni obliki glas-
be - narodno zabavna, ki sem jo 
izvajala z Alpskim kvintetom, in 
jazz, ki ga izvajam zdaj. To se ne-
katerim zdi nasprotujoËe, morda 
celo izkljuËujoËe. Glasba pa je 
ena, obstajajo le razliËni naËini 
izraæanja.

Glasba me vodi, navdihuje, 
vzgaja, razsvetljuje. Kot umet-
nico so me za vedno navdihnile 
besede, ki jih je Karel Vojtila (op.
p. Papeæ Janez Pavel II.) v svojem 
nagovoru podal umetnikom: 
≈Umetnost je poklic v sluæbi 
ljubezni«. VËasih je temu teæko 
slediti, ker se dnevno ukvarjamo 
z veliko primesmi, ki jih Ëlovek 
nosi s seboj æe iz druæinskega 
drevesa æivljenja. VËasih nam dru-
æinske korenine æivljenje in po-
klicno pot olajπajo, vËasih morda 
oteæijo. Vendar Ljubezen vedno 
ostaja edini in najviπji cilj. In z 
glasbo jo lahko vedno izraæamo 
in se je dotikamo. 

Ali glasba lahko zdravi duπo 
in srce?

Absolutno. »e izhajam iz sebe, 
me glasba ozdravlja od nekdaj. Je 
popolna terapija, ki vodi k samo-
zavedanju. Kolikor dajem, toli-
ko sprejemam. Glasba prihaja 
k meni, ker je æe ustvarjena. 
Jaz sem le poustvarjalka. Le 
kadar improviziram - pred-
vsem v jazzu - sem tu ≈moË-
nejπi« Ëlen. Rada ≈komplici-
ram«, eksperimentiram, grem 
Ëez meje æe znanega, potujem v 
neznano... »e si upamo spustiti 

iz svojih okvirjev, ne vemo kaj 
lahko dobimo. In v tem je zame 
tudi izziv, Ëar, Ëarobnost, radost. 
Tako spoznaπ sebe. Ozavestiπ se. 
©ele takrat lahko pomagamo tudi 
drugim. Ko smo sami celostni. In 
glasba nam je tu v veliko pomoË. 
Vsaka vibracija glasu nam nosi 
sporoËilo. Vse pa je odvisno od 
posameznika in njegovega doje-
manja teh sporoËil glasbe in tega 
v kakπni meri dobesedno pustiπ, 
da te vibracije boæajo, objemajo, 
sporoËajo. V sebi nosijo otipljive 
informacije, s katerimi prihajamo 
do laæjega zaznavanja sporoËil, ki 
ti jih preko tvojih lastnih obËut-
kov in Ëustev ponuja glasba. To 
so intimna doæivetja. 

Irena Vidic - danes?
Na glasbeni πoli Grosuplje po-

uËujem solo petje, kjer si sluæim 
kruh za æivljenje, vendar mi to 
okolje predstavlja πe veliko veË, 
ker smo sloæni, spodbudni, kre-
ativni kolektiv, odprt za potrebe 
in razvoj vsakega posameznika. 
Le v takem okolju Ëlovek - πe po-
sebno umetnik - lahko ustvarja 
in nadgrajuje svoje doseæke. Vsi 
pa smo usmerjeni k realizaciji 
preseækov, k mojstrstvu - to velja 
tudi za glasbeno ustvarjanje. Cilj 
ne more biti nikoli doseæen, ker 
je cilj pot sama. Cilj je rast. 

OsreËujejo me pogovori uËen-
cev, ki mi jasno in iskreno po-
vedo, da jim poleg glasbenega 
znanja doprinesem tudi k njiho-
vemu duhovnemu razvoju in da 
jim kaæem vizijo poti, ki jih pelje 
k osvoboditvi miselnih okvirov. 
Otroke uËim, da ima vsaka 
Ërka, beseda svojo energijo, 
svoje sporoËilo. Spodbujam 
jih k pozitivni naravnanosti v 
æivljenju, k pozitivnim pogo-
vorom z drugimi in s samim 
seboj. OzaveπËam pozitivni 

pristop dojemanja æivljenja. 
Tako je tudi v glasbi.

Kot zanimivost naj povem, da je 
zakonsko doloËeno, da solo petje 
lahko pouËujemo le mladostnike 
stare od 17 do 24 let, oziroma po 
njihovem pubertetnem obdobju 

in mutaciji glasu. Glasil-
ke poπiljajo moæganom 
razliËne informacije, 
zato je pomembno, da 
je fizionomija posamez-
nika ≈zrela«, da ne utrpi 
nobene πkode.

Moji trenutki na odrih 
- predvsem ob izvajanju 
jazza - so me dvignili 
nad ≈tuzemsko« izku-
πnjo oziroma zavedanje, 
kje sem. Mnogokrat 
izvajam glasbo transce-
dentalno, sem v stiku z 
viπjim zavedanjem nad 
menoj in tistim v sebi. 
Okolica in publika se 
v takπnih trenutkih od-
makneta.  Obstaja  le 
glasba. Ko v izvajanju 
t.i. ≈mikro« glasbe pride 

do majhnega premika, spontano 
pride do ≈makro« uËinkov. Ta-
krat nam glasba ponuja razliËne 
perspektive zaznavanja, mreæo 
priloænosti... Spoznavaπ samega 
sebe. Spontana, trenutna im-
provizacija omogoËa najveËjo 
svobodo v izraæanju, ki mi jo 
narekuje podzavest in jo mo-
ram in æelim izraæati. 

Zadnja, energetsko in duhovno 
izredno moËna koncertna izku-
πnja je bila pred kratkim z Gajo 
jazz kvintetom in pianistom Gre-
gorjem FtiËarjem (iz Kamnika). 
Ta koncert je bil zaradi vse spro-
πËene energije dejansko koncert 
≈preseækov«. Bila sem v t.i. transu, 
nisem se zavedala okolice. Po 
koncertu so mi povedali, da sem 
govorila molitve v dveh jezikih. 
Sama se tega ne spomnim. Vsak 
koncert je uspeπen, ko se zgodi 
nekaj novega in to prinese nad-
gradnjo mojim æe znanim in for-
muliranim izkuπnjam. 

Kot opaæam je energija in moË 
glasbe za 70 - 80% moËnejπa na 
æivem dogodku.

Dokaz za to je moja mami, ki 
je nekoË posluπala predvsem 
narodno zabavno glasbo in ko 
me je prviË v æivo doæivela na 
koncertu nad Kavarno Veronika 
v Kamniku, sem ji s petjem jazz 
pesmi segla v srce. Tako je spro-
πËena energija - zanjo nove glasbe 
povzroËila, da ji je glasba, ki ji ni 
bila blizu, postala vπeË.

Irena Vidic - v popolni viziji 
svoje prihodnosti?

Æelim si novih izkuπenj in 
preizkuπenj, ker nam omo-
goËajo, da rastemo. Tudi na-
videzno negativne izkuπnje 
so dobrodoπle, ker me utr-
jujejo za tisto, kar trenutno 
poËnem, kar sem in kar si πe 
æelim biti.

Æelim si, da po desetih letih zasi-
je novi izdelek v obliki CD-ja, saj to 
Ëutim tudi kot dolænost do tistih, 
ki spremljajo mojo glasbeno pot, 
da jim s tem izpolnim æeljo o traj-
nem zapisu moje glasbene progre-
sije in glasbenega udejanjanja. 

Moja glasbena mentorica, 
uËiteljica prof. Sheila Jordan (iz 
ZDA, stara 80 let, proglaπena za 
najboljπo belo jazz izvajalko med 
Ërnimi izvajalci jazza) pravi:

≈VsakiË, ko se zgodi nekaj nove-
ga, je to tvoj napredek v vsakem 
smislu. In tako se πe bolj izpopol-
niπ od prejπnjiË, ne glede na to 
koliko si dejansko star. Nikoli nis-
mo do konca izpeti.« To me po-
mirja in mi prinaπa olajπanje, ker 
se lahko razvijam, lahko rastem in 
se mirno pustim usmerjati razliË-
nim vplivom glasbe same. Teh-
nologija se razvija astronomsko 
hitro, glasba pa nas vabi, da se ob 
vsem hitrem napredku in razvoju 
nauæijemo trenutka.

V sebi æe dalj Ëasa Ëutim, da 
sem festivalska pevka. Æelim si 
izæiveti to æeljo po nastopanju 
na festivalih, zato bom vztrajala 
tudi v tej smeri pridobivanja glas-
benih izkuπenj. MoËno si æelim 
Ëim veË ustvarjati, sodelovati na 
razliËnih koncertih in nastopati 
na razliËnih odrih. »utim, da se 
znam prilagoditi razliËni publi-
ki, tudi tisti najzahtevnejπi. Sem 
kompleksna oseba, ki rada prese-
ga okvirje in rada eksperimentira 
s teæjimi izvajanji glasbe. Æelim si 
veË priloænosti in izpolnjenih po-
gojev, da ovekoveËim izraz moje-
ga talenta tudi na CD-jih.

Tujina? (smeh) Seveda! Kot do-
slej, me vleËe predvsem na nem-
πko govorno podroËje (Avstrija, 
NemËija), saj sem tam æe ≈doma-
Ëa« in se lahko polno ustvarjalno 
izraæam tudi v njihovem okolju. 
Skrite sanje in æelja pa je nastop 
v Carnegie Hall v New Yorku v 
ZDA... Tako - zdaj veste... (smeh)

Kako so posamezniki vpli-
vali na tvojo glasbeno kariero 
in ljubezen do glasbe?

Ponosna sem na trenutek, ki mi 
je bil podarjen, ko sem v ljubljan-
skih Kriæankah lahko sodelovala z 
legendo duhovne jazz glasbe kot 
je Bobby Mcferin. To je bil moj 
privilegij, posebna Ëast. On je po-
osebljena duhovnost. Zato je takπ-
na tudi glasba, ki jo izvaja. Znano 
je, da pred vsakim koncertom 
moli in prebira Sveto pismo. 

Moji umetniπki pedagogi so 
Nada Ægur, Sheila Jordan, Miche-
le Hendrix (hËi Johna Hendrixa, 
πe æiveËe legende jazza). Vesela 
sem, da sem bila deleæna tekstov 
Preπernovega nagrajenca Milana 
Dekleve. V svojih tekstih se izraæa 
za veËnost...

Ustvarjala sem z znanimi umet-
niki, kot so Mark Murphy, Peter 
MiheliË (pianist Sheile Jordan), 
Renato Chicco, Jani KovaËiË in 
©entpolh Sextetzz in project Post-

boæiËni psalmi, Big band je Graz, 
Big band RTV Slovenija, Big band 
Grosuplje in celjske Æabe, Alfa in 
Omega jazz sacral in mnogimi 
drugimi. Joæe AntoliË, ustanovni 
Ëlan Alpskega kvinteta, je kot Ëlo-
vek in glasbenik v mojem æivlje-
nju in glasbi pustil opazno sled.

Okusila sem sladkosti njiho-
vega znanja v popolnosti. Za to 
sem hvaleæna. Æelim si, da bi v 
Sloveniji vsi doæiveli preboj v 
izraæanju samozavesti, da do-
datno oplemenitimo vse, kar 
æe nosimo v sebi. Opaæam, 
da smo preveË skromni - v 
bistvu pa smo moËni, sposo-
bni, ustvarjalni. 

Posebno doæivetje je bilo 
zame na koncertu na gradu 
Zaprice v Kamniku, kjer smo 
s pianistom Gregorjem FtiËar-
jem izvajali jazz za domaËine 
- KamniËane in okoliËane in z 
njimi preko glasbe delili svojo 
radost. VËasih je teæko vzpo-
staviti pristen in moËan stik 
s svojimi sokrajani. Tokrat 
pa sem bila prijetno presene-
Ëena in celo presunjena nad 
njihovo odprtostjo in spre-
jemanjem naπe glasbe. To je 
bil zame eden izmed najbolj 
radostnih trenutkov.

Tvoj vsakdanjik je izredno 
izpolnjen tudi s praktiËnimi 
vidiki æivljenja - organizaci-
jo, logistiko... Kje in kako ob-
navljaπ energijo?

Pri ustvarjanju - ne glede na to 
kaj poËnem: piπem povezovalne 
tekste, ustvarjam z uËenci in otro-
ci, organiziram projekte, dogod-
ke in koncerte - se vzajemno tudi 
æe napajam, ker pri svojem delu 
uæivam, se izpopolnjujem, sem 
kreatorka svojega æivljenja. Moja 
sluæba je moje æivljenje, uËenci so 
moji ≈otroci«...

Moj prvi motivator je seveda 
glasba. Drugi ≈napajalnik mojih 
baterij« pa je stik z naravo. Ste 
videli vËerajπnji ples sneæink? 
Boæanski trenutek. To je daritev 
narave.

Pri mojem naËinu æivljenja je 
vËasih moja ≈πibka toËka« v po-
manjkanju Ëasa za vse, kar bi πe 
rada storila. Zato vedno, kadar 
imam vsaj malo Ëasa, obiπËem 
naravo, gozdne poti, morje. To 
je edinstvena sprostitev v soæitju 
Ëloveka in narave. Morda s kakπ-
no knjigo o duhovnosti. (smeh)

Za obvladovanje umskega dela, 
ki je preteæno pri mojem poklicu, 
nujno potrebujem dobro telesno 
kondicijo, ki jo zdruæujem z opa-
zovanjem narave, letnih Ëasov in 
vseh vsakdanjih Ëudeæev, ki nam 
jih narava ponuja. Diham in se 
spreminjam z letnimi Ëasi. 
Vse to se dogaja tik pred na-
πimi oËmi, zato si srËno æelim, 
da bi znali ohraniti naravo v 
takπni obliki, kot jo πe vedno 
poznamo. 

Pogovarjala se je NINA IRT

Ko sluæba preraste v ljubezen

Valentin Cukjati in njegovih 80 let
Æivljenjska pot naπega korenjaka se zaËne 6. februarja leta 

1929 v zgodnjih jutranjih urah, ko je zemlja πe poËivala, ko je 
bil zrak πe sveæ, πe ne onesnaæen od tovarn, ko so se kmetje 
ravno odpravljali v hleve - takrat je mali Zdravko prviË pogle-
dal na ta svet, πe ne vedoË, kako zelo trnovo pot bo prehodil. 
Æe kot majhen otrok je moral poprijeti za delo. Najprej je bila 
to otroπka igra, vendar æe kot devetleten je izkusil, kaj pomeni 
garanje, lakota, mraz in ne-ljubezen do soËloveka.

Valentin Cukjati, bolj poznan po imenu Zdravko, je vedno 
nasmejan, pripravljen pomagati vsem in vsakomur, nikoli mu 
ni niË preteæko in nikoli mu ni niËesar æal dati ali narediti za 
soËloveka. Poznan je kot dobrovoljec, odliËen gobar, rezbar, 
restavrator, urar, πahist, dober kuhar, moæ, oËe, stric, dedek, 
pradedek... 

dobil zveËer, pa ga vËasih tudi 
takrat ni dobil. Nekega dne je 
gospa, ki je æivela poleg kmetije, 
priπla povedat Zdravkovi mami, 
Ëe æeli imeti sina æivega, naj ga 
takoj vzame nazaj domov, saj ga 
bodo sicer izstradali in zgarali do 
smrti. Tako je ponovno posijal 
sonËek v Zdravkovem srcu, ko je 
izvedel, da se lahko vrne domov 
rodni Jelenk. Po njegovi vrnitvi 
v domaË kraj je obiskoval πolo v 
©entgotardu in kot zelo nadarjen 
uËenec je en razred preskoËil, 
ker so menili, da je ta devetlet-
ni otrok zelo bister in nadarjen. 
Tako je med πolanjem cela tri 
leta skrbel za dom in njegovo 
druæino, marljivo delal na pol-
jih in poprijel za vsako delo na 
kmetiji. Za vsak griæljaj kruha je 
bil izredno hvaleæen, kar se mu 

pozna πe danes, saj je za vsako 
stvar zelo hvaleæen, pa Ëeprav je 
malenkost, ki je nekdo drug ne 
bi niti opazil. Veliko je hodil po-
magat tudi v Hrastnik k PRLET, k 
starejπemu moæakarju, ki je imel 
Zdravka zelo rad, on pa njega. 
Zdravko je namreË pogreπal svo-

jega oËeta, ki so mu ga partizani 
odpeljali izpred oËi v gozd in ga 
tam tudi ustrelil. 

»eprav so bili hudi Ëasi in je 
divjala vojna, so otroci naπli Ëas 
tudi za ≈lumparijo«. Igrali so se 
partizane in Nemce. NekoË je 
med igro eno od deklet odπlo 
zatoæit pravim Nemcem, da v 
gozdu streljajo partizani in so ti 
takoj z oroæjem in v samih ≈gatah« 
odhiteli na kraj dogodka. Ker so 
videli, da to niso bili pravi parti-
zani, ampak so se otroci le igrali, 
so jih zlasali in naπeπkali, ampak 
med njimi æe ni bilo veË Zdravka, 
ker jim je spretno uπel. 

Tri leta je Zdravko delal tudi 
na kmetiji v Trbovljah, kjer je æi-
vel njegov oËe. Od tod ljubezen 
do ur, za kar pa je ≈kriv« sosed iz 
vasi Povπnik pri Hrastniku, ki je 
popravljal ure. Æe kot fantiË je 
Zdravko vedno hodil k njim in ga 
opazoval pri delu. Kasneje je tudi 
sam zaËel popravljati ure in tako 
se je razvil v odliËnega serviserja 
stenskih ur, kar mu je v æivljenju 
πe kako prav priπlo. To znanje je 
pozneje prenesel tudi v restavri-
ranje starih, redkih in zelo dragih 
ur - za vse to pa je zasluæen Grbin-
ski Niko.

Kot najstnik je priËel s trdim 
delom v rudniku premoga Za-
gorje. Delal je v jami in se tudi 
izuËil za minerja ter leta 1953 
kot 24-letni fant priËel z delom 
pri SCT-ju, kjer je spoznal Kar-
la RogaËa. On je bil zaljubljen v 
©marËanko Mici in zato je Zdrav-
ka povabil s seboj v ©marco, kjer 

je spoznal æivljenjsko sopotnico 
Milko MiheliË.

Leta 1961, ko so ustanavljali 
Kamniπki muzej, so potrebovali 
hiπnika in hiπnico. Nudili so hi-
πniπko stanovanje, kar je bil za 
Zdravka velik ≈luksuz«, saj je do 
tedaj, kjerkoli je delal, æivel po 
barakah. Ko se je poroËil, je z 
druæino æivel pri taπËi v ©marci in 
prviË v æivljenju se mu je ponudi-
la priloænost, da pride do lastne-
ga doma zase in za svojo druæino. 
Zato se je leta 1962 zaposlil kot 
hiπnik kulturnega centra Muzej 
Kamnik - grad Zaprice.

Od zaËetka razvoja kamniπkega 
muzeja do danaπnjih dni je nepo-
greπljiv Ëlan kulturne skupnosti 
Kamnik. Potrebno pa je omeni-
ti, da se je takrat tudi izπolal za 
restavratorja. Z nekdanjo direk-
torico muzeja Kamnik Mirino 
ZupanËiË sta veliko hodila na 
Trojane, saj so tam izkopavali oz 
so med gradnjo ceste naleteli na 
arheoloπko najdbiπËe in je bilo 
potrebno predmete izkopati in 
jih pripeljati v muzej. Tako so v 
muzej Kamnik poËasi zaËeli pri-
naπati razne umetnine in starine 
iz vse Slovenije. Predmete, ki so 
bili izkopani v Trojanah, lahko 
πe danes obËudujete v lapidariju 
muzeja Kamnik.

Zdravko je postal zelo priljub-
ljen s svojim humorjem in svojo 
karizmo. Bil je zelo iskan, starinarji 
in umetniki so hodili k njemu, da 
jim je popravljal in rezbaril stare 
predmete ter jih ponovno oæivel 
in jim dal prvotno obliko, a to ni 

Irena Vidic: ≈ Ljubezen vedno ostaja edini 
in najviπji cilj. In z glasbo jo lahko vedno 
izraæamo in se je dotikamo. Moj prvi mo-
tivator je seveda glasba. Drugi ≈napajalnik 
mojih baterij« pa je stik z naravo. Ste videli 
vËerajπnji ples sneæink? Boæanski trenutek. 
To je daritev narave.«

80-letni Valentin Cukjati je moæ, 
ki z nasmeπkom odpira vrata mu-
zeja v gradu Zaprice æe 48 let. 
Umetnost in kultura sta sprem-
ljevlaki njegovega æivljenja, mno-
gi starinarji in umetniki so hodili 
k njemu, da jim je popravljal in 
rezbaril stare predmete ter jih 
ponovno oæivel in jim dal prvotno 
obliko

bilo enostavno, saj je vËasih dobil 
v roke delce predmetov. Tako je 
za znamenitega in odliËnega kam-
niπkega rezbarja Berganta poma-
gal sestaviti oltarni okvir Marije 
z Jezusom na Brezjah. Postavljal 
je razstave za znane akademske 
slikarje in kiparje, kot so: Aladin 
Lanc, Lojze Perko, Ferdo Mayer, 
Maksimiljan Gaspari. Restavriral 
je za znane kamniπke zbiralce sta-
rin, kot so Julij Cassagrande, Pol-
de MiheliË, Aladin Lanc in πe in πe. 
Lahko bi naπtevali, kaj vse je po-
pravil in koliko razstav je postavil, 
koliko kipov restavriral, okvirjev 
pozlatil, med drugim je z dletom 
mrtvega Jezusa oæivel, a je tega 
preveË v vseh teh letih. Zdravko 
je ponosen, da se πe danes obraËa-
jo nanj z vpraπanji, ko so v dilemi 
glede starin. Njegovo ostro oko 
πe vedno prepozna vsak detajl 
in ga je teæko preslepiti. Zrezba-
ril je ogromno Moravπkih pip, ki 
so mu nudile dodaten zasluæek, v 
prostem Ëasu pa je zrezbaril tudi 
jaslice, ki vsako leto romajo v drug 
konec Slovenije na razstavo. 

Ko se odpravite na ogled muze-
ja Kamnik v gradu Zaprice, vam 
bo prav Valentin z nasmeπkom 
na obrazu odprl vrata, ki jih od-
pira æe 48 let, vse od leta 1962, 
in jih bo odpiral, dokler mu bo 
to omogoËalo zdravje. Je moæak, 
ki je prispeval svoj del æivljenja k 
ohranitvi kulture mesta Kamnik.

Tekst: 
MILI, ZDENKA,  

TOMAÆ IN TINE
Foto: CUKJATI TOMAÆ
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Vselej privlaËen Kras
ObËine Seæana, DivaËa, Ko-

men, Hrpelje-Kozina in Miren-
Kostanjevica sodijo v obmoËje 
matiËnega Krasa. Kraπka planota 
je porasla z borom in hrastom 
ter prepletena s πtevilnimi vino-
gradi. Na povrπju nima tekoËih 
voda, pod zemljo pa skriva veliko 
πtevilo jam, urejenih za turistiËni 
obisk. Kras je zapeljiva pokrajina, 
ki pripada mediteranskemu svetu 
in katerega posebnosti se kaæejo 
skozi njegove geoloπke in klimat-
ske znaËilnosti. Ponaπa se z neπte-
timi naravnimi danostmi, njegovo 
podobo bogatijo πtevilni naravni 
ter kulturno-zgodovinski spome-
niki, medtem ko imajo ugodna 
klima, prijazni ljudje ter prπut in 
kraπki teran tu svoje mesto.

LEPOTE SLOVENSKEGA KRASA
je v 15. stoletju sluæil za obram-
bo pred turπkimi vpadi, kasneje 
tudi kot vaπka æitnica. Danes je v 
gornjem delu stolpa urejen voja-
πki muzej z zbirko oroæja in uni-
formami. ZnaËilno podobo kraju 
daje tudi cerkev sv. Mihaela.

A ime vasi je daleË po Sloveniji 
in izven meja ponesla predvsem 
Prπutarna Lokev na Krasu, ki ve-
lja za najstarejπo prπutarno na slo-
venskem Krasu. Organizatorji iz-
leta so si to znamenito prπutarno 
izbrali za naπ prvi cilj - tam nas je 
Ëakal kar najbolj okusen, krepak 
zajtrk - ravno prav posuπen in na 
tanko narezan prπut.

Osebje prπutarne nam je pred-
stavilo tradicijo proizvodnje 
kraπkih mesnin. Ugodno kraπko 
podnebje je prva izkoristila Emo-
na-mesna industrija Zalog, ko je v 
petdesetih letih prejπnjega stoletja 
priËela s soljenjem svinjskih ste-
gen. Za suπnje pa so tedaj koristili 
kaπËe po okoliπih vaseh. Tradicija 
proizvodnje kraπkih mesnin se 
prenaπa iz roda v rod po preiz-
kuπenih receptih nonotov. Izkuπ-
nje in tradicija domaËinov pa so 
prerasle v mojstrstvo. Izdelki so 
naravni, brez umetnih dodatkov, 
v kar prepriËata poln okus in 
mamljiv vonj. V oktobru 2003 so 
se veËji proizvajalci kraπkega pr-
πuta povezali v GIZ - gospodarsko 
interesno zdruæenje Kraπki prπut 
z namenom, da zaπËitijo kraπki 
prπut kot regionalno zaπËiteno 
blagovno znamko v Evropski uni-
ji. Samo zdruæeni prπutarji lahko 
proizvajajo kraπki prπut po nata-
nËno doloËenih in nadzorovanih 
postopkih na zaπËitenem geo-
grafskem obmoËju, to je na Krasu. 
Oktobra 2004 se je proizvodnja 
kraπkega prπuta s PGO (priznana 
geografska oznaËba) æe zaËela.

Vojaπki muzej v 
protiturπkem taboru

Tabor, v katerem je razstavljena 
vojaπka zbirka, so leta 1485 zgra-

©tiristo glava Ëreda znamenitih konj Lipicancev se je na dan naπega obiska poveËala za ærebiËko, ki je prva 
od letoπnjih priËakovanih tridesetih ærebet. To je bil tudi eden prvih dogodkov v jubilejnem letu Kobilarne 
Lipica, ki v oazi sredi Krasa praznuje 430-letno tradicijo.

Marsikdo je æelel poboæati imenitnega, plemenitega Lipicanca. Veste, 
da je znaËilnost konj lipicancev, da so ærebeta temne barve in dobijo 
znaËilno belo barvo, ko odrastejo?

©tanjelu, enemu najstarejπih in najslikovitejπih kraπkih naselij, daje svojevrstno podobo grad, ki danes skupaj 
z grajskim dvoriπËem sluæi kot prizoriπËe razliËnih kulturnih prireditev. Grad, ki ga v teh dneh obnavljajo,  
smo izbrali tudi za najlepπo kuliso skupnega spominskega posnetka.

Zanimiv prehod iz kamnitega dela naselja v zeleno okolico ©tanjela pred-
stavlja Ferrarijev vrt z beneπko oblikovanim mostiËkom, ki ga je zasnoval 
arhitekt Maks Fabiani v dvajsetih in tridesetih letih 20. stoletja. 

Med sprehodom po ozkih ulicah ©tanjela 
nas je presenetila samopostreæna prodaja 
pristnega kraπkega medu. Kraπevci stavijo 
na poπtenost, ni kaj!

Kobdiljski stolp ali Stolp na vratih, vËasih del 
Ferrarijeve vile, je prevzel tudi naπo sopo-
tnico 72-letno Vido Rosulnik iz Noæic. Lepote 
naπega Krasa je obËudovala in jih shranila v 
fotoaparat.

Minulo soboto, 6. marca, je Mercator center Kamnik avtobus 
zvestih kupcev, ki smo imeli tudi kanËek sreËe pri ærebanju, ob 
zakljuËku nagradne akcije Sodeluj in potuj popeljal na nagrad-
ni izlet po Krasu. Z namenom dobrega sodelovanja in povezo-
vanja najboljπega soseda s svojimi kupci so nam druæbo delali 
in za nas gostoljubno skrbeli predstavniki Mercatorja: Janez 
Strniπa, vodja oddelka operativni marketing, Barbara Klinar, 
samostojna strokovna sodelavka v maloprodajnem obmoËju, 
vodja Mercator centra Kamnik Joæica Rupar ter Boπtjan Cerar, 
Barbara Galin in Tamara Kramar iz Hipermarketa Kamnik.

Kras, ta apnenËasta planota, dvignjena nad Træaπkim zali-
vom, kjer se Jadransko morje najgloblje zajeda v kopno, ob-
dana z Vipavsko dolino, Brkini, Pivko in Slovensko Istro, je za 
ljubitelje naravnih in kulturnih lepot ter zanimivosti kraπkega 
sveta vselej privlaËna. Tudi naπa skupina πtiridesetih sreËnih 
izærebancev v druæbi ≈Mercatorjevcev« in vodiËke Nine iz M 
Holidays je bila vesela povabila na Kras in dobre volje smo se 
podali novim doæivetjem naproti - po kraπkih vaseh in med 
Kraπevce, ki so prav posebne vrste ljudje. Sonce, ki ga je na 
Krasu res obilo, dela te ljudi nasmejane, zemlja in burja pa sta 
jih naredila delovne, trmaste in skromne, a z gostoljubnost-
jo radi ponudijo kozarËek odliËnega terana in odreæejo kak 
kos na kraπki burji suπenega prπuta. Zato ni nakljuËje, da smo 
dan zaËeli æe s pravim kraπkim zajtrkom v prπutarni Lokev 
na Krasu, ga nadaljevali z ogledi lepot slovenskega Krasa, Vo-
jaπkega muzeja Tabor v Lokvah, znamenite kobilarne Lipica 
in seveda tudi Casinoja ter ©tanjela kot enega najstarejπih in 
najbolj slikovitih kraπkih naselij. Kot je znaËilno za Kras, smo 
dan zakljuËili ob domaËih dobrotah v gostilni Rustja v Skriljah 
in se zavrteli ob domaËih viæah.

Vsem æeljnim spoznavanja 
kraπkega sveta je na ogled jama 
Vilenica, ki velja za najstarejπo tu-
ristiËno jamo v Evropi, saj beleæi 
prve obiske æe po letu 1633. Jama 
se nahaja v bliæini Lipice, kjer si 
lahko ogledamo kobilarno avto-
htonih vrst konjev lipicancev, 
galerijo Avgusta »ernigoja, se 
sprehodimo ali pa se odpeljemo 
do bliænje vasi Lokev, kjer je v 
protiturπkem taboru odprt Vo-
jaπki muzej Tabor, odlikovan s 
πtevilnimi priznanji in plaketami. 
Vas se ponaπa z znano prπutarno 
ter kamnolomom sivega kraπkega 
marmorja.

Mesto Seæana je metropola 
Krasa, kjer se je mogoËe sreËati 
s tipiËno kraπko arhitekturo, si 
ogledati botaniËni park z mu-
zejsko zbirko geologije. Park je 
prvotno uredila grπka trgovska 
druæina Scaramanga ob svoji vili 
in zasadila rastline z vseh koncev 
sveta. Lahko se podamo po uËni 
poti okrog hriba Tabor nad Seæa-
no ali pa si v stavbi ljudske uni-
verze v Seæani ob recitalih pesmi 
ter diaprojekciji kraπkih motivov 
ogledamo spominsko sobo zna-
menitega pesnika SreËka Koso-
vela. In prav izpred te njegove 
rojstne hiπe se lahko odpravimo 
po poti SreËka Kosovela do vasi 
Tomaj, kjer stoji njegova doma-
Ëija in grob. Bliænja vas Dutovlje 
je znana po prazniku terana in 
prπuta, ki se vsako leto odvija v 

mesecu avgustu. Blizu DivaËe je 
Park ©kocjanske jame, ki je od 
leta 1986 vpisan na UNESCO-v 
seznam kulturne in naravne de-
diπËine. Splet ©kocjanskih jam 
je sestavljen iz mnogih jam in 
rovov, udornic, naravnih mostov 
in ponorov. 

Zajtrk v najstarejπi 
prπutarni na 
Slovenskem Krasu

Naπi prijazni gostitelji so za 
prvi cilj izbrali vas Lokev, ki leæi 
3 km vzhodno od Lipice. ZnaËil-
nost naselja je taborski stolp, ki 

dili BeneËani. Ob vhodu v muzej 
se nahaja slikovni material iz Ëasa 
prve svetovne vojne. V razstavnem 
prostoru soπke fronte je razstavlje-
na uniforma generala Svetozarja 
BorojeviËa iz leta 1914, avstroogr-
ski in italijanski vojaki in bunkerji. 
Ob stopnicah za drugo nadstropje 
je razstavljena faπistiËna in nacisti-
Ëna propaganda. V drugem nad-
stropju so razstavljene uniforme: 
Ëetniπka, domobranska in ustaπka, 
nemπke in italijanske uniforme 
ter uniforme zaveznikov in par-
tizanov (angleπkega podËasnika, 
padalca in tankista, kanadskega 
vojaka, primorskega partizana, 
sovjetskega vojaka in uniforme, ki 
so jih nosili ameriπki vojaki ob iz-
krcanju v Normandiji. Posebnost 
zbirki dajejo tudi angleπka otroπka 
plinska maska VDV, prekomorske-
ga partizana in KNOS. V tretjem 
nadstropju je slikovno prikaza-
na zgodovina Lokve od 1765 do 
1975. Tu najdemo tudi arheoloπke 
najdbe in uniforme vojakov, ki so 
se v obdobju 1765 do 1991 leta 
nahajali v Lokvi. Vse to pa bogati 
etnoloπka zbirka. 

Muzej se nahaja v bliæini ko-
bilarne Lipica, za javnost je bil 
odprt leta 1994, odlikovan je s 
65 plaketami in priznanji, med 
njimi je priznanje NATO. Tudi 
ob ogledu smo se prepriËali, da 
so ta priznanja πla v prave roke, 
saj nam je lastnik muzeja SreËko 

Roæe strokovno in zelo izËrpno 
predstavil zelo bogato vsebino 
muzeja in zgodovinska dogajanja 
na Primorskem, v Sloveniji, bivπi 
Jugoslaviji in v svetu. 

Lipica je domovina 
znamenitih konj 
Lipicancev

Lipica je zaselek, ki leæi na 
kraπki planoti juæno od Seæane. V 
senci stoletnih lip in hrastov do-
muje Kobilarna Lipica s 430-letno 
tradicijo vzreje znamenitih konj 
Lipicancev - avtohtonih kraπkih 
konj, ki so jih kriæali s πpanskim, 
neapeljskim in arabskim konjem. 
ZnaËilnost konjev lipicancev je, 
da so ærebeta temne barve in 
dobijo znaËilno belo barvo, ko 
odrastejo. 

Danes eden najlepπih kultur-
no-zgodovinskih spomenikov 
Republike Slovenije nudi dom 
400 Lipicancem. Zavarovano 
obmoËje Kobilarne Lipica tvori 
kultivirana kraπka krajina, Ëreda 
konj lipicanske pasme ter stavb-
na in umetnostna dediπËina. Od 
leta 1580 neguje kobilarna Lipica 
tradicijo vzreje in selekcije konj 
Ëistokrvne pasme. V povojnem 
Ëasu je razvila lastno klasiËno 
πolo jahanja, s katero se uspeπno 
udeleæuje konjeniπkih prireditev 
πirom po svetu. 

Lipica je tudi svetovno znan re-
kreativni center s pridihom tradi-
cije za preæivljanje Ëudovitih tre-
nutkov sprostitve: nedotaknjena 
narava, jahalni teËaji v sedlu Ëu-
dovitih lipicanskih konj, prijeten 
izlet v koËiji po lipiπkem parku, 
ogled ene najstarejπih kobilarn na 
svetu in zbirke Ëudovitih umetni-
πkih del v stalni galeriji Avgusta 
»ernigoja, plesoËi ponosni korak 
lipicanskih lepotcev v ritmu glas-
be na predstavah klasiËne umet-
nosti dresurnega jahanja.

Ena najstarejπih pasem na svetu 
- Lipicancev je nastala prav zaradi 
slovesa trdnosti in hitrosti konj 
na Krasu, kar je bilo poznano æe 
iz rimskih Ëasov. Æe leta 1580 so 
za plemenitenje teh kraπkih konj 
uvozili iz ©panije prve ærebce, 
znamenite andaluzijske ærebce, 
kasneje tudi druge: Ëeπke Favory 
in Maestoso, neapeljske - Conver-
sano in Neapolitano, danske - Plu-
to in arabske. Po kobilah vzgajajo 
v Lipici 16 rodov: 

©tanjel nas je oËaral
Na naπi poti Ëez Kras je æe od 

daleË pritegnila naπ pogled idili-
Ëna vasica na vzpetini 
in skrita za grajskim 
obzidjem. To je ©tanjel, 
eno najstarejπih in naj-
slikovitejπih kraπkih na-
selij. Sprehod po ozkih 
srednjeveπkih ulicah, 
kjer πe vedno stojijo 
tipiËne kraπke hiπe z 
bogatimi kamnoseπki-
mi elementi, portali, s 
kamnitimi strehami in 
celo kamnitimi ælebovi 
ter ohranjeno roman-
sko in gotsko arhitek-
turo, je navduπil tako 
tiste, ki smo bili tu pr-
viË kot tiste, ki so ga æe 
kdaj obiskali. 

Do 16. stoletja je bil ©tanjel po-
znan kot trgovska postaja, v Ëasu 
beneπkih vojn in turπkih vpadov je 
postal pomembna vojaπka utrdba, 
zato so prav zaradi Turkov konec 
15. stoletja tu zgradili obzidje. 

Dominantni  del 
naselja predstavljata 
grad in cerkev sv. 
Danijela, ki dajeta 
©tanjelu svojevrstno 
podobo. Grad je bil 
najprej v lasti goriπkih 
grofov, pozneje Habs-
buræanov, Cobenzlov 
in πtevilnih drugih 
druæin. Na sprehodu 
po ozkih πtanjelskih 
ulicah smo obËudova-
li kamnite hiπe, porta-
le, vodnjake in druge 
kamnoseπke detajle. 

Najstarejπi del gra-
du sega v srednji vek. 
Podoba prenovljene-
ga dela gradu, kjer je 
od leta 1988 urejena 
stalna razstava del 
znanega grafika in sli-
karja Lojzeta Spacala, 
sega v 17. stoletje. 
Grofi Cobenzl so grad 
preuredili v renesanË-
no in baroËno rezi-
denco. Danes lahko v 
gradu doæivite nepo-
novljivo barvitost in 
podobo Krasa skozi 
oËi svetovno znanega 
grafika Lojzeta Spacala. V grajskih 
sobanah je urejena tudi poroËna 
dvorana. 

Ulice se iztekajo v manjπe trge, 
nekdaj priljubljena zbiraliπËa sta-
rih in mladih. Da je bil na Krasu 

vedno problem z vodo, dokazuje 
tudi ©tanjel, kjer na trgih izstopa-
jo kamniti vodnjaki. Zelo zanimi-
va je tudi Romanska ali Kraπka 
hiπa, ki v svoji notranjosti skriva 
pripoved o tem, kako je druæina 

vËasih æivela (etnoloπka zbirka).
Zanimiv prehod iz kamnite-

ga dela naselja v zeleno okolico 
predstavlja Ferrarijev vrt, edin-
stveno delo znanega arhitekta 
Maksa Fabianija. Iz Ferrarijevega 
vrta pelje Fabianijeva sprehajalna 
pot do Kobdilja. 

Kobdiljski stolp ali Stolp na 
vratih je leta 1928 postal del Fer-
rarijeve vile. Dr. Enrico Ferrari je 
bil znan træaπki zdravnik. V pr-
vem nadstropju je bila jedilnica, 
na strehi pa je bila terasa z razgle-
dom na okoliπko pokrajino. Leta 
1944 je bil stolp na pol poruπen, 
pozneje so ga obnovili. Danes je 
v stolpu galerija z obËasnimi raz-
stavami in trgovinica s spominki 
v pritliËju. 

©tanjel je res mogoËen pomnik 
tradicije in kulture in vredno ga 
je obiskati!

Besedilo in fotografije: 
VERA MEJA»
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Iz študentskega kluba
Ledno plezanje je zakon!!!

Na trenutke æe lahko zavohamo pomlad, ki poËasi prihaja v naπe kraje, 
a zasneæeni vrhovi gora priËajo o zimi, ki nas πe ni Ëisto zapustila. Pri ©KK-
ju zato v teh zadnjih dneh æelimo izkoristiti sneg in poskrbeti, da bodo 
naπi Ëlani imeli bogato sneæno letino.

Zagotovo najbolj atraktiven projekt, ki smo ga imeli, je ledno plezanje. 
Projekt smo izpeljali prviË, zanimanje zanj je bilo ogromno in v Mojstrani 
so nam pokazali osnove lednega plezanja, varovanja in æe smo se podali 
v strmino. Vsi udeleæenci so se odliËno izkazali in prijetno smo bili pre-
seneËeni, da obstajajo tudi tako pogumne punce, ki jih led in viπina ne 
zmotita. Ker je bilo vsem udeleæen-
cem ledno plezanje tako vπeË, bomo 
v marcu potrdili, da ni πlo le za za-
Ëetniπki pogum in sreËo.

Poleg lednega plezanja, ki je 
popolni hit, smo se odpravili tudi 
v Kranjsko Goro na noËno smuko, 
kjer smo uæivali pod sojem reflek-
torjev. Ker pa je treba poskrbeti 
enakovredno tudi za nesmuËarje, 
smo nekaj dni po noËnem smuËanju 
na Veliki planini pripravili πe noËno 
sankanje. Sicer smo pri organizaciji 
imeli precej teæav, zagodlo nam jo 
je vreme, vendar po prestavljanju 
sem ter tja, smo konËno lahko pro-
jekt izpeljali.

Zanimive in zabavne projekte 
pripravljamo tudi v prihajajoËih 
mesecih, ko bo tudi veË sonËka in 
bo πe lepπe preæivljati Ëas s ©KK-jem 
v naravi, v dobri druæbi ter aktivno 
in zabavno.

Na www.skk.si si poiπËite tiste 
projekte, ki so za vas najbolj zani-
mivi, prijavite se in se vidimo!!!

Osnovne podatke o gimnazij-
skem programu, ki omogoËa 
πiroko sploπno izobrazbo za na-
daljevanje πtudija na univerzi, je 
predstavil pomoËnik ravnateljice 
gimnazije Pavel ©koberne, prof.; 
prenovljen program ekonom-
ski tehnik, ki se z vsebinami 
prilagaja æeljam in potrebam lo-
kalne skupnosti in nov program 
predπolska vzgoja, ki omogoËa 
pridobitev poklica vzgojitelj-ica 
predπolskih otrok, pa sta pred-
stavili ravnateljica Srednje eko-
nomske πole mag. Tatjana Novak 
in Darinka Vrhovec, prof., sveto-
valna delavka.

V predstavitvah so vsi pouda-
rili prednosti πolanja v domaËem 
kraju: prihranek Ëasa, energije 
in finanËnih sredstev, saj ni vsa-
kodnevnih utrujajoËih voæenj, 
enoizmenski pouk (7.50-14.05) 

Mladi nogometaπi pokazali 
veliko nogometnega znanja  
in vztrajnosti

V πportni dvorani Frana Albrehta se je v soboto, 21. februarja. odvijal 
nogometni turnir selekcije U8 v organizacij NK Kamnik. Turnirja se je 
poleg domaËe ekipe udeleæilo πe dvanajst ekip iz vse Slovenije. Borbeno 
razpoloæeni nogometaπi so z dvoboji priËeli ob 9. uri in ob polni tribuni 
navijaËev skozi ves dan pokazali veliko nogometnega znanja in vztraj-
nosti. Videli smo res moËno zasedbo in lepo igro, ki je bila prava paπa 
za oËi gledalcev. DomaËa ekipa NK Kamnika je pokazala izvrstne igre in 
pravi pristop ter v svoji skupini iztræila tri prepriËljive zmage ter tesen 
poraz, kar je zadostovalo za preboj v polfinale in tekmo proti odliËni 
ekipi NK Bistrice. Tekmo so po pravi borbi domaËi fantje izgubili, kar je 
pomenilo, da se bodo pomerili za tretje mesto z ekipo Tolmina. Tako kot 
naπa πampijonka Petra MajdiË dan prej, so tudi naπi borci osvojili konËno 
tretje mesto in velik bronast pokal. Prvo mesto so osvojili gostje iz Dom- 
æal, drugo mesto pa NK Bistrica. Najboljπi strelec turnirja je bil domaËi 
golgeter Dejan KusturiË. »estitamo. 

Po konËanem turnirju so bili pohval deleæni tudi odliËni gostitelji, tako 
se lahko zahvalimo tudi starπem selekcije U8 za celodnevni trud in tudi 
pokrovitelju turnirja, turistiËni agenciji Zvezdica zaspanka, ki je omogoËil 
organizacijo naπega turnirja. R©

Æe dve desetletji se demokracija 
poraja æe v otroπkih vrstah. Zveza 
prijateljev mladine æe od leta 1990 
izvaja programe vzgoje otrok in 
mladostnikov za demokracijo pod 
naslovom Otroπki parlamenti. Po-
menijo oblike demokratiËnega 
dialoga in spodbujanja otrok k 
izraæanju lastnih mnenj o razli-
Ënih vpraπanjih, izvajajo pa se v 
vseh πolah po Sloveniji. Nadgradi-
jo se s parlamenti na obËinski in 
regionalni ravni ter se zakljuËijo 
na nacionalnem otroπkem parla-
mentu. 

Teme otroπkega parlamenta 
v letoπnjem πolskem letu so po-
vezane z diskriminacijo, rasiz-
mom in stereotipi. Mladinski 
center Kotlovnica je v sredo, 
3. marca, pripravil obËinski 
otroπki parlament v sodelo-
vanju z vsemi osnovnimi πolami 

Tudi letos smo organizirali tek-
movanje v namiznem tenisu za ga-
silsko mladino GZ Kamnik in GZ 
Komenda. Tekmovanja v dvorani 
kulturnega doma v Motniku se je 
v soboto, 27. februarja, udeleæilo 
123 otrok iz 11 gasilskih druπtev 
iz GZ Kamnik in 2 gasilskih dru-
πtev iz GZ Komenda. Tekmovalo 
je 24 pionirk, 25 pionirjev, 33 
mladink in 41 mladincev. Pri pi-
onirkah je tretje mesto zasedla 
NEJA URANI» iz PGD Kamniπka 
Bistrica, drugo mesto NIKA PE- 
TEK iz PGD Gozd in prvo mesto 
SA©A PIKL iz PGD Motnik. Pri 
pionirjih je tretje mesto zasedel 
JAN SPRUK iz PGD Nevlje, drugo 
mesto DAVID PETERLIN iz PGD 

Ledno plezanje v MlaËci pri Moj-
strani — letošnji najbolj atraktiven  
projekt ©KK-ja.

INFORMATIVNI DAN V ©OLSKEM CENTRU 
RUDOLFA MAISTRA

in bliæina πole omo-
goËata sodelovanje 
dijakov tudi na πolskih 
popoldanskih dejavno-
stih (fakultativni pouk 
tujih jezikov, πportni 
kroæki), laæje sodelo-
vanje med dijaki izven 
pouka (skupno uËenje, 
izdelava seminarskih, 
projektnih in razisko-
valnih nalog), opravljanje prak-
tiËnega pouka v domaËem kraju 
oz. podjetjih iz okolice, moænost 
prehajanja med programi v okvi-
ru πolskega centra, bolj urejena in 
zdrava prehrana (πolska kuhinja), 
manj stresni vsakdanjik in veË 
prostega Ëasa, veËja vpetost in 
pripadnost lokalni skupnosti.

Po skupnem uvodnem delu so 
si obiskovalci ogledali uËilnice, 
kjer so jim dijaki in profesorji 

predstavili posamezne predme-
te in odgovarjali na zastavljena 
vpraπanja.

Vodstvo πole in profesorji smo 
bili veseli velikega obiska, saj 
informativni podatki kaæejo, da 
bodo zapolnjeni vsi razpisani od-
delki. ©e posebej pa nas veseli po-
zitiven odziv starπev in bodoËih 
dijakov, ki so bili navduπeni nad 
naËinom predstavitve programov 
in predmetov, dobro opremlje-

nostjo πole in prijaznostjo dijakov 
in profesorjev.

Upamo, da smo obiskovalcem 
olajπali odloËitev o ustrezni izbiri 
izobraæevalnega programa, saj je 
23. marec kot zadnji dan za pri-
javo na srednjih πolah æe zelo bli-
zu, in da bomo jeseni nadaljevali 
in nadgradili naπe sodelovanje v 
skupno zadovoljstvo. 

Mojca Krevs, prof.
Foto: Tadej DidoviË

ObËinski otroπki parlament 
o temah stereotipov, rasizma 
in diskriminacije

V petek in soboto, 12. in 13. februarja, je v ©olskem 
centru Rudolfa Maistra potekal informativni dan. 
Osnovnoπolci in njihovi starπi so pridobili koristne 
informacije o treh programih, ki jih bomo v πolskem 
letu 2010/2011 izvajali v naπem centru.

v obËini (O© Frana Albrehta, O© 
Toma Brejca, O© ©martno, O© Stra-
nje, O© Marije Vere, O© 27. julij, 
Zavod CIRIUS). Æe v tednih pred 
obËinskim parlamentom, kot tudi 
na samem dogodku, so uËenci s 
pomoËjo anket, referatov, skeËev, 
delavnic, itd. izrazili svoja mnenja 
glede obravnavanih tem, ob tem 
opozorili, da je razlikovanje priso-
tno tudi po kamniπkih osnovnih 
πolah ter bili na koncu enotni, da 
do razlikovanj na podlagi osebnih 
lastnosti in znaËilnosti ljudi ne bi 
smelo prihajati.

Po besedah Boπtjana Koπirja, 
direktorja Mladinskega centra Ko-
tlovnica, je obËinski otroπki parla-
ment dosegel svoj namen, ob tem 
pa je opaziti, da se uËenci z leta v 
leto bolj poglobijo v teme ter se 
tako vedno bolj pripravljeni ude-
leæujejo obËinskih parlamentov.

V uvodu je osnovnoπolce po-
zdravila varuhinja Ëlovekovih 
pravic dr. Zdenka »ebaπek 
Travnik, ki je spomnila na vred-
note posameznika, kot so to po-

πtenost, iskrenost, pripravljenost 
za pomoË, sposobnost soËutja in 
podpore, katere, kot pravi, zares 
πtejejo. ZakljuËila je z mislijo, da 
verjame, da bodo vsi otroπki par-
lamenti v Sloveniji pokazali, da 
otroci verjamejo v enakost ter 
spoπtovanje drugaËnosti. Parla-
menta sta se udeleæila tudi æupan 
obËine Kamnik Tone Smolnikar 
ter podæupan Brane GoluboviË. 
Æupan Smolnikar je v nagovoru 
zbranim dejal, da verjame v spo-
roËilo in misel ≈vsi drugaËni, vsi 
enakopravni«, ki ga kot æupana 
spremlja na vsakem koraku, kam-
niπkim osnovnoπolcem pa ob kon-
cu zaæelel uspeπno nadaljevanje 
razprave. 

Svojo zgodbo ter poglede na ra-
sizem in diskriminacijo je ob kon-
cu predstavil reper Zlatko, ekipa 
spletne televizije KoTV Kamnik 
pa je poskrbela za prvi prenos do-
godka v æivo preko spleta.

20. nacionalni otroπki par-
lament na temo stereotipov, 
rasizma in diskriminacije, ki so 
jo mladi izbrali na 19. otroπkem 
parlamentu v Dræavnem zboru 
23. marca 2009, bo potekal v DZ 
RS v ponedeljek, 22. marca 
2010. 

SA©A MEJA»

Varuhinja Ëlovekovih pravic dr. Zdenka »ebaπek Travnik je mlade 
spomnila na vrednote posameznika, kot so to poπtenost, iskrenost,  
pripravljenost za pomoË, sposobnost soËutja in podpore.

Otroπki parlamenti spodbujajo otroke k izraæanju lastnih mnenj o razliËnih vpraπanjih. Kamniπki osnov-
noπolci so razpravljali o temah stereotipov, rasizma in diskriminacije in ob tem opozorili, da je razlikovanje 
prisotno tudi po kamniπkih osnovnih πolah.

Kriæ in prvo mesto SIMON ZUPA-
N»I» iz PGD Motnik. V kategori-
ji mladink je tretje mesto zasedla 
KLARA MA»EK iz PGD Komenda, 
drugo mesto KRISTINA GOLOB 
iz PGD Gozd in prvo mesto ÆANA 
HRIBAR iz PGD Zgornji Tuhinj. V 
kategoriji mladincev je tretje 
mesto zasedel MARTIN PIKL iz 
PGD Motnik, drugo mesto DO-
MEN SEMPRIMOÆNIK iz PGD 
Motnik ter prvo mesto LUKA 
POTO»NIK iz PGD Kriæ. Najbo-
ljπe rezultate so osvojili mladi 
gasilci iz PGD Motnik in tako 
osvojili prehodni pokal.

Ker pa je v Ëlanku o smuËa-
nju gasilske mladine v prejπ- 
nji πtevilki Kamniπkega obËa-

na priπlo do napake pri seπtevanju 
rezultatov, objavljamo pravilne 
razvrstitve, za katere so tekmo-
valci tudi prejeli medalje. Mlajπe 
deklice, rojene leta 2000 in 2001, 
so osvojile naslednja mesta: tret-
je mesto MARTINA SMOLNIKAR 
iz PGD Komenda, drugo mesto 
ANJA POTO»NIK iz PGD Kriæ in 
prvo mesto LUCIJA PAVLINI» iz 
PGD Komenda. Pri mlajπih deËkih 
je tretje mesto osvojil NEJC PIR© 
iz PGD Zgornji Tuhinj, drugo me-
sto JAKOB PETEK iz PGD Tunjice 
in prvo mesto LUKA URANI» iz 
PGD Kamniπka Bistrica. Pri mlajπ-
ih deklicah, rojenih 1998 in 1999, 
je tretje mesto osvojila SA©A PIKL 
iz PGD Motnik, drugo mesto TINA 

POLJAN©EK iz PGD Zgornji Tuhinj 
in prvo mesto LARA UR©I» iz PGD 
Tunjice. Pri mlajπih deËki je tretje 
mesto osvojil SIMON ZUPAN»I» 
iz PGD Motnik, drugo mesto GRE-

TEKMOVANJE GASILSKE MLADINE  
V NAMIZNEM TENISU V MOTNIKU

Za ekipo NK Kamnik so tekmovali: Igor Dæunov, Matic Toni,  
Nik Jeretina, Gal Æagar, Jaπa Ravnikar, Maj Drolc, Dejan KusturiÊ, 
Nejc Krmavnar, Mark Pograjc, Blaæ Rus, Jakob Podbevπek.

GA ABUNAR iz PGD Gozd ter prvo 
mesto TADEJ POGA»AR iz PGD 
Komenda. Pri starejπih deklicah, 
rojenih leta 1996 in 1997, je tret-
je mesto osvojila SARA KREGAR 

iz PGD Kamniπka Bistrica, drugo 
mesto VESNA DROLC iz PGD 
©pitaliË in prvo mesto KLARA 
ZADRGAL iz PGD Komenda. Pri 
starejπih deËkih je tretje mesto za-
sedel DOMEN SEMPRIMOÆNIK iz 
PGD Motnik, drugo mesto ALJAÆ 
SODNIK iz PGD Komenda in prvo 
mesto ANÆE ©ORN iz PGD Gozd. 
Pri starejπih deklicah, rojenih leta 
1994 in 1995, si je drugo mesto 
prismuËala NINA STEHNI»AR iz 
PGD Sela in prvo mesto KLARA 
MA»EK iz PGD Komenda. Pri 
starejπih deËkih si je tretje mesto 
prismuËal ANÆE GREGL iz PGD 
Tunjice, drugo mesto TADEJ PIKL 
iz PGD Motnik ter prvo mesto 
MARTIN ABUNAR iz PGD Gozd. 
NA POMO»!

MK GZ Kamnik
Urπka Orehovec



Za zakljuËek dvoranske loko-
strelske sezone je Lokostrelski 
klub MINS iz Postojne organiziral 
dræavno prvenstvo, ki je potekalo 
27. in 28. februarja v πportni dvo-
rani tamkajπnje srednje πole. Te vr-
ste dræavno prvenstvo predstavlja 
dvodnevno tekmo, ki je psihiËno in 
fiziËno zelo zahtevna. Na dræavno 
prvenstvo se uvrstijo samo tisti lo-
kostrelci, ki v dvoranski sezoni na 
vsaj eni tekmi ustrelijo normo, ki 
je predpisana s strani LZS. VeËina 
kamniπkih lokostrelcev je 
dosegla zahtevano normo 
in se z 19 tekmovalci in s 4 
ekipami udeleæila dræavnega 
prvenstva.

V soboto je  potekalo 
posamiËno dræavno pr-
venstvo, prav tako pa 
tudi dræavno prvenstvo 
za ekipe. KamniËani, ki 
so tekmovali v treh slogih 
- z ukrivljenim lokom, go-
lim lokom in sestavljenim 
lokom, so zopet prikazali 
odliËno pripravljenost, ki 
so si jo pridobili s treningi 
v urejeni klubski dvorani, 
ki jim jo zavida marsikateri 
slovenski lokostrelski klub. 
Pripadlo jim je kar 5 naslo-
vov dræavnih prvakov, πtiri 
druga mesta in tretje mesto:

Adrijan Kriæman, mlajπi 
deËki, ukrivljeni lok — 1. me-
sto — dræavni prvak

Gaπper ©trajhar, deËki, 
ukrivljeni lok — 1. mesto 
— dræavni prvak

Klemen ©trajhar, kadeti, ukriv-
ljeni lok — 1. mesto — dræavni pr-
vak

Gregor Rajh, mladinci, ukriv-
ljeni lok — 1. mesto — dræavni 
prvak

Æiga Ravnikar, mlajπi deËki, 
ukrivljeni lok — 2. mesto

Maja Fiderπek, kadetinja, ukriv-
ljeni lok — 2. mesto

Mesec februar je bil za mlade 
vaterpoliste precej naporen in 
dolg. Vrstile so se mnoge tekme, 
na katerih so KamniËani do-
kazovali svoje ≈vodno« znanje. 
Treningi, ki so se vrstili drug za 
drugim, so fante dodobra pri-
pravili na tekme.

Naj za zaËetek omenimo mlajπe 
deËke do 11 let, ki so na turnirju v 
Mariboru visoko in gladko prema-
gali Koper in Kokro. S tema zma-
gama so dokazali, da s svojo vater-
polsko kariero odliËno napredujejo 
in bodo kmalu pokazali vse svoje 
vaterpolsko znanje. Borbenost so 
pokazali tudi mladinci, ki so bili na 

Na prvo marËevsko soboto 
so na Kaninu kljub muhastemu 
vremenu, uspeπno izvedli zdaj æe 
tradicionalno tekmo v prostem 
smuËanju in deskanju na snegu 
≈Freeride Battle«. Na tekmovanju z 
moËno mednarodno udeleæbo smu-
Ëarjev in deskarjev prostega sloga 
sta izmed slovenskih tekmovalcev 
najviπje segla KamniËan Jani Poga-
Ëar in KomendËan Miha Loboda. 
Oba sta zasedla osmo mesto. Jani 
v konkurenci smuËarjev, Miha pa 
deskarjev.

Iz odbojkarskih vrst

CALCIT VOLLEYBALL  
V LEPEM VODSTVU

Odbojkarice Calcit Volleyballa so po sedmem kolu drugega dela dræav-
nega prvenstva po dveh spodrsljajih Maribora kljub tekmi manj na prvem 
mestu. V primeru zmage nad Gorico to sredo doma in vsaj eni osvojeni 
toËki v dveh dvobojih z Mariborom, pa bodo KamniËanke v razigravanje 
≈πtartale« s prvega mesta. KamniËani so kljub dvema porazoma v Radov-
ljici in v Novi Gorici πe naprej na petem mestu. 

KamniËanke so v πestem krogu gostovale v Kopru. Prvi set so dobile 
domaËe, nato pa so se KamniËanke prebudile in brez teæav zmagale s 
3:1. V sedmem krogu pa so gostovale pri neugodni ekipi ©empetra, ki 
je v tem delu prvenstva æe presenetila Maribor. KamniËanke so v prvem 
setu ubranile kar πtiri zakljuËne æoge domaËih in nato celo set dobile 
na razliko. V drugem setu so bile precej boljπe. Tudi v tretjem setu so 
nadaljevale z dobro igro, a v konËnici popustile in domaËinke so zniæale 
na 2:1. Kaj veË pa jim KamniËanke niso pustile, saj so bile v Ëetrtem zo-
pet tiste prave in zmagale s 3:1. KamniËanke so tako trenutno vodilne 
na lestvici s petimi zmagami (Ruπe so izstopile iz lige, z Mariborom pa 
bodo odigrale zaostalo tekmo 17.3.) in 21 toËkami, medtem, ko jih ima 
Maribor s tekmo veË 19. Tretja Gorica jih ima 15, prav slednje pa so to 
sredo gostovale v Kamniku. Zadnjo tekmo v tem delu lige in mogoËe celo 
odloËilno za prvo mesto, pa bodo KamniËanke igrale 20. marca, ob 20.00 
uri proti Novi KBM v Kamniku.

V Interligi so KamniËanke na koncu po nekaterih presenetljivih re-
zultatih zasedle πesto mesto, z istim πtevilom toËk kot Ëetrto uvrπËena 
ekipa Splita (KamniËanke so jih dvakrat premagale). Finalni turnir bo 
konec tedna v Splitu, poleg domaËe ekipe pa bodo igrale πe ReËanke, 
MariborËanke in DunajËanke.

KamniËani so v zadnjih dveh krogih uspeli zadræati peto mesto kljub 
dvema gladkima porazoma. Prvega so priËakovano doæiveli pri najboljπi 
ekipi zadnjih let ACH Volleya, drugega pa v Novi Gorici proti ekipi Pr-
vaËine. KamniËani so v obeh tekmah odliËno zaigrali v prvem setu, ki so 
ga nato izgubili v konËnici. Po izgubljenem prvem setu so nato v ostalih 
dveh popolnoma popustili in obe tekmi izgubili. Povejmo πe, da v zadnji 
tekmi pri KamniËanih ni zaigral prvi organizator igre Ropret. KamniËani 
imajo tako na petem mestu πe naprej πtiri toËke in kot kaæe bo odloËila 
tekma za to mesto prav tekma v Kranju. To sredo pa so KamniËani doma 
gostili Prekmurce, zadnjo tekmo v drugem delu pa bodo igrali 20.3., ob 
17.30 uri proti Salonitu v Kamniku. 

Tudi druga moπke ekipa v tretji ligi je zaËela zmagovati. V prejπnjem 
kolu so doma s 3:2 premagali tretjeuvrπËeno ekipo Æirovnice, v zadnjem 
kolu pa πe v gosteh drugo ekipo Triglava. Trenutno so na sedmem me-
stu.

Uspeπni pa so bili na turnirju A lige v Mariboru kadeti, ki so se z dvema 
zmagama zopet povzpeli v boje za najviπja mesta v dræavi, medtem, ko 
so kadetinje πe naprej brez zmage v A ligi. V zadnjem tednu so v A ligi 
igrali v kategoriji deËkov in deklic. Uspeπnejπi so bili deËki, ki so enkrat 
zmagali in enkrat izgubili in so na tretjem mestu, medtem ko je prva 
ekipa deklic premagal drugo, ostale tekme pa so KamniËanke izgubile 
in so trenutno v spodnjem delu lestvice. ©e enkrat pa so nas lepo prese-
netile najmlajπe odbojkarice, ki so na turnirju v Stranjah osvojile drugo 
mesto in se uvrstile med 12 najboljπih slovenskih ekip, medtem ko so 
bili igralci mini odbojke prvi v prvem krogu repasaæa in se tako uvrstili v 
drugi krog repasaæa.

Cico1. 

DRÆAVNO PRVENSTVO V LOKOSTRELSTVU 18 m FITA dvoranski krog

KamniËani imajo v svojih vrstah 
vrhunske lokostrelce

Mateja Andrejka, Ëlanice, ukriv-
ljeni lok — 2. mesto

Matej Fiderπek, Ëlani, ukrivljeni 
lok — 3. mesto

Ekipa kadetov, ki so jo sestavlja-
li Gaπper ©trajhar, Jan Pipan in 
Andrej MajdiË so zasedla odliËno 
2. mesto, πe bolj pa se je izkazala 
ekipa mladincev v sestavi Klemen 
©trajhar, Gregor Rajh in Jaka 
KomoËar, ki je zasedla 1. mesto in 
z odliËnim rezultatom 1700 krogov 
dosegla nov dræavni rekord.

Najbolj zanimivi  
so bili dvoboji ekip

KamniËani so tekmovali s tremi 
ekipami in sicer z dvema z ukrivlje-
nim lokom in z eno s sestavljenim 
lokom. Fantje kamniπke 2. ekipe 
(Klemen ©trajhar, Gregor Rajh 
in Jaka KomoËar) so z vrhunskim 
streljanjem v enem od dvobojev z 
rezultatom 233 krogov krepko pre-
segli dræavni rekord, v finalnem 
dvoboju pa spravili na noge domala 

Iskreno veselje po veliki zmagi: 1. mesto ekipa Kamnik 2. ( Jaka KomoËar, Gre-
gor Rajh in Klemen ©trajhar), 2. mesto LK Logatec in 3. mesto ekipa Kamnik 1  
(Matej Fiderπek, Maja Fiderπek in Mateja Andrejka).

V nedeljo so se v isto dvorano 
vrnili vsi najboljπi kadeti, mla-
dinci, Ëlani in veterani, ki so se v 
istem slogu po kvalifikacijah v sobo-
to uvrstili med 16. najboljπih, prav 
tako pa tudi mladinske in Ëlanske 
ekipe. V nedeljo je bilo na vrsti ab-
solutno dræavno prvenstvo, ki pa je 
bilo za obËinstvo in udeleæence pr-
venstva prava poslastica, za katero 
so poskrbeli mladi kamniπki loko-
strelci. Takπne tekme so zanimive 
predvsem zato, ker se lokostrelci 
med seboj pomerijo v dvobojih, v 
katerih vsak ustreli 4 x 3 puπËice. 
Boljπi se potem pomeri z zmagoval-
cem iz sosednjega dvoboja. Najboljπi 
kamniπki lokostrelec z ukrivljenim 
lokom Klemen ©trajhar, ki kljub 
mladosti dosega najboljπe rezulta-
te v dræavi, je v finalnem dvoboju 
zaradi napake izgubil dvoboj proti 
Ëlanu »rtu Dorniku iz LK Gorica 
in osvojil skupno 2. mesto, sledil 
mu je Gregor Rajh na 4. mestu, 
Matej Fiderπek na 5. mestu in 
Jaka KomoËar na 8. mestu, Mate-
ja Andrejka je v æenski konkurenci 
zasedla 4. mesto, Maja Fiderπek 
pa si je priborila 8. mesto. Duπan 
MoËnik je z golim lokom zasedel 
4. mesto, Duπan Fiderπek pa 11. 
mesto. Aleπ Novak, ki je tekmoval 
s sestavljenim lokom, je zasedel 8. 
mesto.

vso dvorano, saj so za en sam krog 
premagali prav tako odliËno ekipo 
iz LK Logatec in postali absolutni 
ekipni dræavni prvaki. Kamniπka 
1. ekipa (Mateja Andrejka, Matej 
Fiderπek in Maja Fiderπek) so za-
sedli prav tako odliËno 3. mesto, 
ekipa s sestavljenim lokom (Aleπ 
Novak, Æagar SreËo in Andraæ 
Koroπec) pa je v svoji konkurenci 
zasedla 8. mesto.

KamniËani so na tem dræavnem 
prvenstvu zopet dokazali, da imajo 
v svojih vrstah vrhunske lokostrel-
ce. Klemen ©trajhar in Mateja 
Andrejka sta v zimski sezoni dose-
gla normo za uvrstitev na evropsko 
Ëlansko in mladinsko prvenstvo in 
se uvrstila v slovensko reprezentan-
co za nastop na tem prvenstvu, ki bo 
potekalo konec marca v PoreËu.

Ob tej priliki vabimo vse lju-
bitelje lokostrelstva, prav tako 
pa tudi tiste, ki æelite spoznati ta 
zanimiv in vse bolj popularen 
πport v naπi obËini tudi nekoli-
ko bliæje, da si 14. marca v πport-
ni dvorani O© Frana Albrehta 
v Kamniku ogledate dræavno 
lokostrelsko prvenstvo sloven-
skih osnovnih in srednjih πol. 
Na njem bodo nastopili tudi vsi 
mladi kamniπki lokostrelci.

VSE V ZLATO!
LKK

Mlada upa slovenskega lokostrel-
stva: Æiga Ravnikar (2. mesto)  
in Adrijan Kriæman (1. mesto) - 
LK Kamnik

ODLI»NI VATERPOLISTI
ljubljanskih tleh moËnejπi od doma-
Ëe Olimpije. SreËanje vaterpolistov 
je bilo ves Ëas zelo napeto, saj Kam-
niËani niso dobro izkoriπËali vseh 
priloænosti, ki so si jih med tekmo 
priigrali, a na koncu so vseeno sla-
vili. V tekmi s Kokro pa so zopet 
dokazali, kako dobro so pripravlje-
ni na vse nasprotnike in zmagali s 
konËnim rezultatom 21:4.

Med πtevilnimi ≈preizkusi« se je 
odvijal tudi pokal deËkov do 15 let. 
V predtekmovanju so kamniπki va-
terpolisti po podaljπku premagali 
ekipo Kopra za razliko enega gola. 
OdloËilni strel je dosegel mlad per-
spektiven igralec Jaka Zorman. Naj-

boljπi igralec tekme pa je bil Martin 
Stele. V kasnejπi polfinalni tekmi so 
KamniËani gladko odpravili z ma-
riborskim Branikom. V finalu pa 
je bil Triglav za mlade igralce, æal, 
premoËan nasprotnik.

V Dræavnem prvenstvu so mlajπi 
kadeti do 15 let visoko izgubili z 
ekipo AVK Triglava. 

Zadnji in hkrati najnovejπi rezul-
tati pa prihajajo s tekem mladincev 
in deËkov do 13 let. DeËki do 13 let 
so izgubili z ekipo iz Kopra. Trener 
Primoæ Romπak je dejal, da so deËki 
igrali dobro, a so v povpreËju mlajπi 
in njihov Ëas πele prihaja. 

V nedeljo, 7. marca, je mladince 
Ëakal razburljiv dan. Æe zgodaj do-
poldne so odigrali prvo tekmo z 
ekipo Triglava in na koncu jim je 

≈Freeride Battle Kanin 2010«

Najuspeπnejπa Slovenca  
na Kaninu PogaËar in Loboda

vedno dokaj visoko, je zame velik 
uspeh. Tekem se udeleæujem brez 
veËjega treninga, le zaradi veselja 
do smuËanja«, je povedal izkuπeni 
vsestranski smuËar, ki je sicer redno 
zaposlen na Ministrstvu za πolstvo 
in πport in se zato smuËanju lahko 
posveËa le med vikendi. Nekdanji 
dræavni reprezentant in eden naj-
uspeπnejπih slovenskih akrobatskih 
smuËarjev vseh Ëasov, ki se je v za-
dnjih letih uveljavil tudi v prostem 
smuËanju, je v preteklem mesecu se-
veda pozorno spremljal tudi olimpij-

Medtem ko je bil KamniËan s 
svojim nastopom na Kaninu zado-
voljen, pa njegov mlajπi kolega s so-
sednje obËine, 28-letni KomendËan 
Loboda, z osmim mestom ni bil za-
dovoljen. ≈Vem da lahko odpeljem 
πe precej bolje. Razmere so bile res 
teæke, sneg veËinoma poledenel, na 
doloËenih delih skorjast, spet drug-
je napihan. Predvsem za deskarje 
je bilo teæko,« pravi Miha, ki veËji 
del zime, kot uËitelj v πoli deskanja 
na snegu ≈NiË laæjega«, preæivi na 
Krvavcu. Z uvrstitvijo se pretirano 
ne obremenjuje, saj kot pravi, je 
bistvo prostega deskanja in smu-
Ëanja v druæenju in uæivanju v na-
ravi. Le-to pa je lahko maksimalno 
le ob znanju in poznavanju razmer 
v visokogorju. ≈Varnost je izredno 
pomembna! V zadnjem Ëasu se je 
veliko ljudi zaËelo ukvarjati s ‘fre-

KomendËan Miha Loboda 
odliËen v konkurenci deskarjev.

KamniËan Jani PogaËar odliËen v konkurenci smuËarjev.

zmaga uπla za las. Druga tekma je 
mladim vaterpolistom prinesla pre-
priËljivo zmago nad KoprËani in jim 
vrnila upanje. KonËni rezultat je bil 
20:8. NajveË, kar 12 golov je zadel 
Kristjan Novak, ki je postal najboljπi 
igralec tekme. Zadnja tekma dneva 
pa se je odvijala pozno popoldne. 
Ekipa Branika je bila pretrd oreh 
za kamniπke fante. Prvo Ëetrtino 
tekme so se fantje izjemno trudili, 
vendar jih je na koncu izdala moË-
na utrujenost.

Fante v prihodnjih mesecih Ëaka 
πe veliko poti in seveda vsi upamo 
na poti zmage. »as in fantje bodo 
pokazali kaj vse zmorejo. 

V aprilu kadetsko reprezentanco 
Slovenije Ëakajo πe kvalifikacije za 
Evropsko prvenstvo na Portugal-
skem. Tudi tokrat priËakujemo, da 
bodo barve slovenske zastave bra-
nili tudi nekateri igralci Kamnika.

25. marca bo potekal tudi ObËni 
zbor, kjer bo izbran nov upravni 
odbor in ostali Ëlani organov dru-
πtva. Vse bolj pa se bliæa Ëas po-
mladi in nato poletja, zato se tudi v 
vaterpolu obetajo πtevilne poletne 
aktivnosti. ZaËenjajo se priprave 
in organizacije poletnih radosti, 
kot so razliËni tabori in sreËanja. 
Za letoπnje leto polagamo tudi upe 
na zgodnje odprtje letnega bazena, 
s tem pa uËinkovite treninge, ki bi 
jih bazen lahko nudil kamniπkim 
vaterpolistom. Kaj kmalu pa se 
bodo zaËele tudi priprave na æe 
17. dneve vaterpolistov, ki bodo 
tudi letos brez dvoma organizira-
ne po najboljπih moËeh. Seveda v 
znamenju sklepanja prijateljstev in 
novih zmag. 

AJDA LESKOVEC

Zmagovalca kaninske ≈bitke«, ki 
je kot del serije ≈Freeride World 
Qualifier« tudi uradno kvalifika-
cijsko tekmovanje smuËarjev in 
deskarjev prostega sloga za na-
stop v ≈prvoligaπki« svetovni seriji 
≈freeriderjev«, sta postala Francoz 
Mathieu Imbert med smuËarji 
in Avstrijec Roland Hofer med 
deskarji. Najviπje uvrπËena sloven-
ska tekmovalca v obeh kategorijah 
sta zasedla osmo mesto: KamniËan 
Jani PogaËar med smuËarji in 
KomendËan Miha Loboda med 
deskarji. Fantje so nastope opravili 
preden je Kanin zagrnil oblak in je 
bilo tekmovanje zaradi slabe vidlji-
vosti prekinjeno. Nastopilo je vseh 
17 deskarjev, pred prekinitvijo pa 
tudi 35 od 45 smuËarjev. Tako je 
po pravilih serije Freeride World 
Qualifier vrstni red veljaven, saj sta 
nastop opravili dve tretjini nasto-
pajoËih. Tekma deklet je bila zaradi 
slabih razmer odpovedana. 

Izmed 250 prijavljenih deskarjev 
in smuËarjev se jih je s kaninsko 
strmino lahko spopadlo manj kot 
sto. Med izbranci je bil seveda tudi 
37-letni PogaËar, zmagovalec pred 
dvema letoma, tokrat pa je osvojil 
osmo mesto. ≈Raven tekmovanja 
je bila bistveno viπja kot v prejπnjih 
letih. Zato sem tako z uvrstitvijo kot 
tudi s svojim smuËanjem zadovo-
ljen. To da sem pri svojih letih πe 

Kamniπki vaterpolisti tudi letos niso manjkali na podelitvi najboljπim πportnikom v obËini Kamnik. Prizna-
nje je prejela ekipa kadetov za naslov dræavnega prvaka v letu 2009 (na sliki), med posamezniki pa Luka 
Komatar in Tilen Leskovec za udeleæbo na EP mladincev.

sko tekmo akrobatskih smuËarjev v 
njegovi nekdanji disciplini ≈grbine«. 
≈SmuËanje na olimpijskih igrah v 
disciplini ‘grbine’ je bilo na izredno 
visokem nivoju, o medaljah so odlo-
Ëale malenkosti. V prihodnosti v tej 
disciplini lahko priËakujem rahlo 
spremembo pravil, veËjih premikov 
z izvajanjem dvojnih salt na skokih 
pa ne priËakujem,« napoveduje Po-
gaËar.

eride-om’. Mnogo se jih æal ne za-
veda, da ob nepoznavanju razmer 
v gorah to lahko postane smrtno 
nevarno. Prav zato je predhodno 
izobraæevanje na lavinskih teËajih 
in v alpinistiËnih πolah obvezno,« 
poudarja uËitelj deskanja na snegu 
in Ëlan kamniπkega alpinistiËnega 
odseka. 

DAMIJAN RIFL
FOTO: URŠA DROFENIK
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PLANINSKI KOTI»EK
PD KAMNIK — OBRA»UN DELOVANJA

Tudi v letu 2009 je Planinsko druπtvo Kamnik uspeπno delovalo. 
Poleg redne dejavnosti (vzdræevanje koË in poti, obiskov gora in pla-
nin) je bilo veliko organiziranih izletov, izveden je bil tradicionalni 
Rokovnjaπki pohod, zelo uspeπni so bili tudi alpinisti doma in na 
tujem. Planinska sekcija na osnovni πoli v ©martnem v Tuhinju je 
izvedla planinsko πolo. Tudi odpiranje in zasilna oskrba KoËe na 
Kamniπkem sedlu ob lepih koncih tedna Ëez celo leto — izven sezo-
ne — od oktobra do junija, se je pokazala za uspeπno. Kdor hoËe 
o dejavnosti PD Kamnik izvedeti kaj veË, naj pride na obËni 
zbor v petek, 19. marca, ob 18. uri v dvorani nad kavarno v 
Kamniku.

ZA KAMNI©KO SMU»KO IN CEPIN
Letoπnji ≈Kamniπki memorial za smuËko in cepin« - prireditev, ki 

je posveËena vsem Ëlanom PD Kamnik, ki so svojo æivljenjsko pot 
konËali v gorah in planinah, bo v nedeljo, 28. marca. Kdor se ga 
æeli udeleæiti in biti nezgodno zavarovan, prejeti spominsko znaËko, 
diplomo, Ëaj in enolonËnico v Kamniπki Bistrici, se mora prijaviti 
med 8. in 10. uro Na sedlu — Pri pastirjih in plaËati 7 EUR startnine. 
V kategoriji ≈smuËka« mora imeti vsak s seboj smuËi, cepin in dereze, 
v kategoriji ≈cepin« pa cepin in dereze. Skupinski start bo ob 9. uri, 
vendar ni obvezen. Sledi vzpon do KoËe na Kamniπkem sedlu, ki bo 
za to priloænost zasilno oskrbovana. V njej bo do 12. ure kontrolno 
æigosanje kartonËkov, nato pa spust do cilja Na sedlu - Pri pastirjih, 
kar mora biti opravljeno v roku, ki bo objavljen na startu. Po 14. 
uri bo v Kamniπki Bistrici podelitev diplom in spominskih znaËk. V 
primeru slabega vremena ali nevarnih razmer bo prireditev temu 
ustrezno prilagojena. 

ALPINISTI»NI ODSEK IN ODSEK ©PORTNEGA 
PLEZANJA KAMNIK V PRETEKLEM LETU

V Ëetrtek, 4. marca, sta imela alpinistiËni odsek (AO) PD Kamnik 
in odsek πportnega plezanja (O©P) redni letni obËni zbor. Pregledali 
so delo v preteklem letu in sprejeli naËrt za naprej. Lansko delovanje 
je bilo uspeπno in raznoliko, Ëeprav ga je zaznamovala izguba ene-
ga najboljπih svetovnih alpinistov, tudi Ëlana AO Kamnik, Tomaæa 
Humarja.

Dvanajst teËajnikov je zakljuËilo alpinistiËno πolo pod vodstvom 
Marka Petka in Marjana Kregarja. Novo A©, ki se je zaËela v sep-
tembru 2009 in jo obiskuje 11 teËajnikov, vodi Jure Prezelj. Zelo 
uspeπna je bila tudi πola πportnega plezanja. V letu 2008-2009 jo je 
obiskovalo 35 otrok, jeseni 2009 pa se je vanjo vpisalo kar 90 otrok, 
ki jih vodijo Ambroæ Bajde, Rok in Saπo Hribar, Ana Mali, Ana Pod-
peËan in Luka Podbreænik. Matjaæ Kramar in Tadej Kriπelj sta po 
uspeπno opravljenem izpitu in krstu na Kamniπkem sedlu postala 
kamniπka alpinista, ta naziv pa si je pridobil tudi Peter Meænar. 4 
AI so se udeleæili licenËnega seminarja.

Po enotni kategorizaciji slovenskih πportnikov so imeli mednarod-
ni razred Tomaæ Humar, Matej Kladnik in Marko Prezelj, dræavni 
razred pa Ambroæ Bajde, Aleπ Koæelj, Tadej Kriπelj in Urban Novak 
pri alpinistih, pri πportnih plezalcih pa Rok Hribar perspektivni raz-
red in Saπo Hribar dræavnega. Za svoje doseæke v letu 2009 je KA PZS 
podelila priznanja Urbanu Novaku in Marku Prezlju. Prezelj je dobil 
tudi priznanje ObËine Kamnik za doseæke v letu 2009.

Veliko Ëasa, volje in energije je bilo posveËeno uspeπnemu nasto-
panju na festivalu KAM-FEST, kjer je AO Kamnik postavil umetno 
plezalno steno pred kavarno Veronika, ki je pritegnila veliko po-
zornosti, kot tudi zelo zanimiva predstavitev — ≈barve kamniπkega 
alpinizma«. Izvedena je bila tudi tradicionalna nogometna tekma 
na najviπji ravni na Koroπici — od prve je minilo æe 30 let! Izveden 
je bil tudi spominski pohod na Grintovec in Kamniπki memorial. 
Organizirana sta bila dva plezalna tabora tradicionalna Pipa miru 
na Koroπici in tabor v Ospu. Za obveπËanje o kulturnih dogodkih, 
zanimivih za alpiniste je skrbel Boπtjan Borπtnar.

Seveda pa je bila najveËja pozornost posveËena osnovni dejavnosti 
AO — plezanju. Ambroæ Bajde, Matej Kladnik, Aleπ Koæelj (pozimi 
pomrznil v Eigerju), Tadej Kriπelj, Urban Novak, Matjaæ Plemeniti 
in Marko Prezelj (prvenstvene smeri na Lofotih pozimi) so opravili 
veliko uspeπnih vzponov v evropskih gorstvih. »lani AO so bili uspe-
πni tudi na odpravah. Marko Prezelj na Aljaski (okoli ledenika Kahilt-
na s soplezalcem iz Avstralije) in v Himalaji (skupina Bagiratijev). 
Monica KambiË je bila uspeπna v æenski odpravi na Aljasko (okoli 
ledenika Ruth Gorge), Ambroæ Bajde in Urban Novak pa v Himalaji 
(Fari LapËa). Poleg tega so na Aconcaguo πli Pavle Ocepek, Tomaæ 
Pibernik in Igor Urankar (Ocepek dosegel vrh). Na Elbrus so se od-
pravili v razliËnih skupinah Anæe Osolnik (priπel na vrh), Ivan Resnik 
in Matjaæ ©erkezi, ki pa jima to ni bilo dano. Monica KambiË je bila 
decembra tudi v »ilu, kjer je plezala v Cochamu (v stenah Pared del 
Arco in Monte Trinidad). Duπan Podbevπek, Bojan Pollak in Tone 
©karja pa so se udeleæili spominske odprave ob trideseti obletnici 
prvega jugoslovanskega vzpona na Sagarmato. ©portni plezalci so 
obiskali razna plezaliπËa predvsem v Evropi, Saπo Hribar pa tudi po 
ostalem svetu, kjer je plezal smeri do vkljuËno 8b+.

©portno plezanje je zaznamovalo uspeπno nastopanje v gorenjski 
ligi, dræavnem pokalu in dveh mednarodnih tekmovanjih (v Arcu 
in Imstu). V gorenjski ligi so bili Tinkara Capuder, Luka Drolc, Peter 
Jereb in Lana Skuπek zmagovalci v svojih razredih. Dræavni prvak 
v balvanskem in teæavnostnem plezanju v kategoriji cicibani je po-
stal Luka Drolc, Tinkara Capuder pa je bila v enaki kategoriji 3. v 
teæavnostnem in 4. v balvanskem plezanju. Tudi ostali tekmovalci so 
se uvrstili zelo solidno. V Imstu je Luka Drolc zasedel 4. mesto, Peter 
Jereb 14. mesto, v Arcu pa je Luka Drolc v svoji kategoriji osvojil prva 
mesta v treh kategorijah: teæavnostnem, hitrostnem in balvanskem 
plezanju.

Leto 2009 je zaznamovala tudi formalna loËitev alpinistov in πport-
nih plezalcev, ki so ustanovili svoj odsek pod vodstvom Staneta Æida-
na. Vendar to ni pomenilo popolne loËitve, ampak se je sodelovanje 
πe naprej nadaljevalo, kot da loËitve ne bi bilo, saj so ostali sestanki 
skupni. UËinki nove organiziranosti se bodo pokazali v prihodnje.

Vodstvo alpinistiËnega odseka je ostalo isto: naËelnik je Marko Pe-
tek, njegov namestnik je Ambroæ Bajde, blagajniËarka je Saπa LindiË, 
gospodar opreme je Urban Novak, tajnik je Aleπ HoËevar. Odsek je 31. 
decembra πtel 134 Ëlanov, od tega 6 alpinist in 51 alpinistov, ostali so 
bili teËajniki in pripravniki. Imel je tudi 34 AI in I©P.

Tudi v letu 2010 je naËrtovana velika aktivnost. Poleg rednega ple-
zanja po Evropi tudi odprave na Ak-Su (5355 m, Pamir), Gaπerbrum 
I (8068 m, Karakorum), Rimo III (7385, Karakorum ), Gauriπankar 
(7134 m, Himalaja) in Muztagh Ata (7546 m, Kitajska). Poleg tega 
pa πe druge prireditve: spominski pohod na Grintovec, Kamniπki me-
morial, udeleæba na Kamfestu, nogometna tekma na najviπji ravni 
in alpinistiËni tabori na Okreπlju, Koroπici in v Dolomitih, seveda pa 
je tu alpinistiËna πola.

BojË

V tem tednu so vse ekipe Kegljaπkega kluba Kamnik zmagale. Obe 
prvi ekipi sta gostovali, obe drugi ekipi pa sta zmagali doma. Igralci 
Calcita so gostovali v Postojni in premagali domaËi Proteus s 5:3. Ta 
ista ekipa nam je prizadela v jesenskem delu kar boleË poraz doma, 
tako je revanπa uspela. Tokrat so igralci Calcita priπli na gostovanje 
brez poπkodovanega Marka Omana. Ekipa Calcita je nastopala v po-
stavi: Franci Grubar — 582 podrtih kegljev, Gaπper Burkeljca - po 60 
metih ga je trener Spruk Franci zamnenjal s ©tefanom Flerinom - 548, 
Zdravko ©trukelj - 616, Aleπ Prosen — 575, Slavko Zorman - 592 in Fran-
ci Kozjek - 567. Rezerva je bil Branko Mihajlov. Skupno so KamniËani 
podrli 3483 kegljev in premagali domaËine za 20 kegljev.

Eta Kamnik je gostovala v Gorici in proti domaËi ekipi zabeleæila 
zanesljivo zmago z rezultatom 6:2 in 3385 podrtimi keglji. Tako so 
s 13. zmago z enim porazom in enim remijem trdno na drugem me-
stu. Tako bodo letos zopet nastopile v evropskem pokalu. Igrale so v 
postavi Lidija Pirman — 539 podrtih kegljev, Boæa Habat — 579, Ivka 
Nardoni — 539, Majda Luæar — 560, Tadeja Kokalj 580, Silvana Belcija 
— 588 in Joæi ©uπtar, rezerva.

Obe drugi ekipi Calcit II in Eta Kamnik II sta prav tako zmagali. 
Calcit II je v drugi ligi drugi na lestvici, Eta II pa so vodilne v drugi 
ligi in borijo za napredovanje v 1.B ligo. Tako imajo sedaj pred drugo 
uvrπËeno ekipo 4 toËke prednosti. Igralci Calcit II so premagali ekipo 
Coma iz Medvod. Za drugo ekipo je odigral tudi Peter Jantol in bil s 
545 podrtimi keglji zelo uspeπen. Najboljπa v drugi ekipi sta bila Drago 
Flerin s 575 in Rudi Vidic s 569 podrtimi keglji. Eta Kamnik II pa je 
prav tako zmagala proti ekipi Trebnje s 6 :2. Za drugo ekipo nastopata 
tudi Klara Koprivec in Anja Rutar. Toda ta teden so bile najboljπe Joæi 
Vidic s 523 in Tatjana Hace s 504 podrtimi keglji.

Nadaljuje se tudi ObËinska liga,
odigrali so 13. in 14. kolo.

Rezultati 13. kola: DU Kamnik : ©D Soteska 3:5, Mladinci : Kam Bus 

7 : 1, Calcit : Kegelj team 3 : 5, Zarja elektronika — ©D Policist 6 : 2, Alu 
Alprem prost.

V tem kolu so pripravili preseneËenje igralci Kegelj Teama in prema-
gali ekipo Calcita. V ekipi Kegelj teamu so blesteli Joπko Traven s kar 
602, Brane Hribar s 555 in Joæi Vidic s 556 podrtimi keglji. V poraæeni 
ekipi Calcita pa je Uroπ Zupanc podrl 527, Grubar Albin 547, Dejan Lo-
renËiË pa 555, Samo Podjed 500 kegljev. Kegelj team je podrl kar 3220, 
Calcit pa 3154 kegljev. V ekipi DU je Drago Leben podrl 581 kegljev, 
Franci Poljanπek pa 541. V ekipi Kam busa je Igor Zamljen podrl 555, 
Boπtjan Jordan pa 505 kegljev. K zmagi Zarje elektronike so najveË 
dodali Dane IsteniË 547, Janko Poljanπek 508, Smajo BekriË prav tako 
508 podrtih kegljev. Pri ©D Policist pa so najbolj izkazali Tatjana Hace 
s 504, Matej Razdevπek s 556 in Joæi ©uπtar s 521 podrtimi keglji. 

Rezultati 14. kola: Alu Alprem : Zarja elektronika 7 : 1, Kam Bus : 
Du Kamnik 3 : 5, ©D Policist : Calcit 1 : 7, Kegelj Team — Mladinci 2 : 
6, ©D Soteska prosta.

V tem kolu je bil verjetno najbolj boleË poraz za igralce Kam Busa,  
saj jih je porazil direktni tekmec za play off. Ostali rezultati so bili bolj 
priËakovani.

Lestvica po 14 kolu:
1. Alu Alprem 12 11 0 1 22
2. ©D Soteska 12 10 0 2 20
3. Du Kamnik 13 8 0 5 16
4. Mladinci 12 8 0 4 16
5. Kam Bus 13 7 0 6 14
6. Zarja elek. 13 4 1 8 9
7. Calcit 13 4 0 9 8
8. Kegelj team 12 2 1 9 5
9. ©D Policist 12 1 0 10 2

Vse o delu naπega kluba si lahko ogledate tudi naπi internetni strani 
www.kk-kamnik.si. Leon Pirman

Med kegljaËi

Calcit in Eta na drugem mestu

PASTIR BO GORSKE TEKA»E 
VODIL NA VELIKO PLANINO

Verjetno ni veË KamniËana, ki ne bi vedel, 
da bo 5. septembra obËina Kamnik gostila 26. 
svetovno prvenstvo v gorskih tekih, kjer bodo 
tekmovalci tekli na Veliko planino. Priprave na 
dogodek so stekle æe s samo prijavo, v januarju 
pa se je prviË sestal πirπi organizacijski odbor, na 
katerem so bile razdeljene zadol æitve. Redna 
meseËna sreËanja in vmesna dogovarjanja so 

tako æe dala prve rezultate, med katerimi je trenutno najbolj opazen 
uradni logotip. Glede na lokacijo svetovnega prvenstva smo se odloËili, 
da bo prireditev predstavljal pastir z Velike planine z ukrivljeno palico v 
roki, s plaπËem iz lipovega lesa, v lesenih coklah in s klobukom z velikim 
krajcem. Logotip je æe del vseh uradnih dokumentov. 

Kljub temu, da je do septembra πe veliko Ëasa, je organizacijskemu 
odboru do sedaj uspelo doreËi potrebe po nastanitvah tekmovalcev in 
delegacij, vse potrebno za zagotavljanje varnosti tako udeleæencev kot 
obiskovalcev, prometno ureditev, prehrano πportnikov ... Ob πportni 
prireditvi pa se bodo zvrstile tudi kulturne prireditve, med njimi foto-
grafske razstave, predstavitev slovenskih obiËajev, noπ ipd. Æe sedaj se 
vidi, da sta Mira in Duπan Papeæ sprejela pravo odloËitev s prijavo sveto-
vnega prvenstva, ki bo ime Kamnika in Velike planine zarisal na πportni 
zemljevid sveta. 

Nina KlisariË

OB»NI ZBOR ÆUPNJISKE KARITAS KAMNIK

LuË v temi, ki daje upanje
Æupnijska Karitas Kamnik je imela v januarju obËni zbor, na katerem 

smo obravnavali opravljeno delo v preteklem letu in si postavili cilje za 
naprej. Gospod æupnik je v duhovni misli poudaril, da je bila prav Kari-
tas v preteklem letu marsikateremu luË v temi, ki daje upanje. Upanje, 
da ni sam, da vedno obstaja reπitev, Ëe Ëlovek le hoËe.

Karitas je prostovoljna organizacija. Osem prostovoljcev dela redno, 
pet pa obËasno. V lanskem letu je bilo opravljenih 1325 ur prostovoljne-
ga dela. Razdelili smo 650 prehrambnih paketov (trikrat veË kot pretekla 
leta). 435 paketov je bilo iz EU in 140 vladnih paketov. Za 1.200 evrov 
smo poravnali stanovanjskih stroπkov. Pomagali smo otrokom s πolskimi 
potrebπËinami, obiskali smo ostarele, osamljene za boæiË in veliko noË. 
Evidentiranih imamo 7 brezdomcev, 77 samskih, ki so potrebovali po-
sebno obravnavo. Razdeljeno je bilo preko 13 ton hrane, 700 kg pralnih 
sredstev tono krompirja in preko 6.000 kosov oblek. NajveËja pridobitev 
so novi prostori za delovanje Karitas. 

Sredstva za delovanje smo pridobili iz proraËuna ObËine Kamnik po 
uspeπni prijavi naπih programov, nekaj pa tudi od Lions kluba Kamnik, 
æupnije Kamnik in posameznikov. Pri vsem tem ogromnem delu gre 
zahvala gospodu æupniku, ki poleg svojega pastoralnega dela pripelje 
in razloæi vso hrano iz Ljubljane. Hvala tudi tajniku Martinu Gorencu, 
ki ima ogromno dela z evidentiranjem vsakega kilograma posebej, saj 
smo pod budnim oËesom inπpekcije. Hvala obema.

Naj bo skozi leto ogromno Boæje luËi in Ljubezni v nas in v Vas. Le 
tako bomo zmogli. Metka M.

Po uspelem projektu pribliæati 
nebo πirπemu krogu ljudi ob Med-
narodnem letu astronomije v letu 
2009 se je mednarodna organiza-
cija astronomov odloËila, da bi 
dobro obiskane prireditve, ki so 
jih pripravili tako profesionalni, 
predvsem pa amaterski astrono-
mi, nadaljevali. Za letoπnji marec 
so tako razpisali projekt Zemlja 
ponoËi, s katerim se æeli ob po-
gledu v noËno nebo tudi ozave-
stiti ljudi, da zaradi nezadrænega 
πirjenja obsega javne razsvetljave 
vidimo vse manj zvezd in lahko 
opazujemo vse manj lepot no-
Ënega neba. KamniËani smo æe 
lansko leto pokazali kar precej 
poleta pri pripravljanju dogod-
kov, pa tudi inovativnosti. Tako 
tudi letos ponujamo moænost, 
da si lahko ogledate kako izgleda 
nebo na nekaterih razliËnih loka-
cijah. Tako boste lahko v PETEK, 
19. marca, od 18h do 22h, ko bo 
JAVNO OPAZOVANJE LUNE 
na Zapricah v Kamniku, ob 
pogledu na Luno ter planete 
Mars, Venero in morda πe Sa-
turna kar mimogrede ugotovili, 
kako malo zvezd lahko vidimo iz 

GLOBE AT NIGHT V KAMNIKU
mesta. Rezervni termin za primer 
slabega vremena bo ponedeljek, 
22. marca, ob istem Ëasu. Dva dni 
pozneje - v NEDELJO, 21. marca, 
od 17h do 21h pa bo DAN OD-
PRTIH VRAT OBSERVATORI-
JA REZMAN. Kometovci bodo 
verjetno tudi tokrat poskrbeli, da 
si bo kakπno zanimivost na nebu 
mogoËe ogledati tudi v ≈æivo« sko-
zi razliËne teleskope, saj so tisti v 
observatoriju namenjeni le foto-
grafiranju. Mimogrede boste lah-
ko zveËer pogledali kako izgleda 
ozvezdje Oriona iz ≈vasi«.

»e pa bi æeleli videti, kako 
bi lahko ali pa moralo izgledati 
ozvezdje Oriona, se nam pri-
druæite v SOBOTO, 17. aprila, od 
17. ure dalje ob POMLADNEM 
LOVU NA GALAKSIJE NA KI-
SOVCU, saj to lokacijo amaterji 
radi uporabljamo takrat ≈ko bi res 
radi kaj videli«. Planina Kisovec 
æe spada med tiste temnejπe loka-
cije, kjer je πe ob dobrih pogojih 
videti zvezd ≈kot peska«. V prime-
ru zasneæene ceste ali slabega vre-
mena bo rezervni termin 8. maja 
ob istem Ëasu in na istem kraju. 

Za AD Komet Tone ©penko 

DOM 
V KAMNI©KI 
BISTRICI

Postreæemo vam z domaËo hrano in ælahtno 
kapljico odprtih vin.

Vabljene zakljuËene druæbe do 70 oseb
na razliËna praznovanja!

Na voljo so tudi prenoËiπËa.

Informacije: % 01/832 55 44 kambistrica@volja.net
Dom je odprt od 8. do 20. ure, ob ponedeljkih zaprto.

UGODNO - sluænostno klanje æivine:
cca 15% niæja cena klavnine in niË stroπkov prevoza.
©e vedno ugoden odkup krav, bikov in telic za izvoz.

Izvoæeno æivino plaËamo v 10 dneh.
Tel.: 831-76-28, GSM: 041/612-646

KME TIJ SKO GOZ DAR SKA ZAD RU GA z.o.o.
Trg tal cev 1, Kamnik
Tel.: 839-73-45

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:

* POMLADNIH LON»NIC (trobentice, vrtnice ...)
* SEMEN IN SADIK VRTNIN
* SEMENSKI KROMPIR in SEMENSKA KORUZA
* gozdarskega programa (zagozde, verije, olja ...) in 

ostalega programa po ugodnih cenah

UGODNA PONUDBA:
- ÆIT, KRMIL in pesnih rezancev

- UMETNIH GNOJIL

                             - Iz da ja telj Bi stri ca, d.o.o., Ka mnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Sa πa Me jaË, univ. dipl. ekon. Na pod la gi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Na slov ure dniπt va: Ka mnik, Glav ni trg 23 (zgrad-
ba med ob Ëi no in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860,  e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 9. do 15. ure, sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 11. 3. 2010.



POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13

4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424
GSM: 041/624-685

Opravljamo storitve: 

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU
• NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS),
• SVETOVANJE 

NO»EMO DA LJUDJE UMIRAJO, TODA, KO DO TEGA 
PRIDE, JIM SKU©AMO NUDITI KAR NAJBOLJ©E. 

www.pogrebnik.com

TomπiËeva 17, Kamnik, tel. 83 91 888
vam nudi po ugodnih cenah:

SPOMLADANSKI PROGRAM - vse vrste PVC KORIT 
IN LON»KOV ZA ROÆE, zemljo za presajanje, PVC zalivalke, 
razne cevi in prikljuËke za vodo, vrtno orodje in orodje za ob-
rezovanje sadnega drevja, lesene lestve ... barve, lake, gaπeno 
apno, pipe Armal, posodo, porcelan, vse vrste gospodinjskih aparatov, 
suπilce za perilo, likalne mize, PVC prte za mize
KOLESA in πe in πe... tudi sukanci, πivanke, elastike

Velika izbira aranæiranih daril. DARILNI BONI

VELIKONO»NA PONUDBA!
Prti iz blaga razliËnih velikosti, koπare, koπarice, peharji, 

dekorativni izdelki

Delavni Ëas: od 7. do 19. ure, sobota od 8. do 12. ure!

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata

* izdelava termopan stekla

* bruπenje stekla in ogledal

* izdelava izboËenih stekel

* peskanje stekel

* fuzije - vitraæi

* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

Pomlad priπla bo na tvoj vrt
pogrinjati zeleni prt.
Tebe ne bo veË tam naπla,
zajokala bo in odπla.

ZAHVALA

V 58. letu nas je nenadoma zapustil 
naπ dragi

MEHO ALIBA©I∆
Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga imeli radi in ga v tako 

velikem πtevilu pospremili na njegovi zadnji poti.

Iskrena zahvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem 
in njegovim sodelavcem.

ÆalujoËi: æena ©efka, sinova Alen in Anel ter hËerka Adisa z 
druæinama in drugo sorodstvo

Marec 2010

ZAHVALA

V 75. letu je odπel od nas naπ dragi 
moæ, oËe, stari ata, tast in stric

ANDREJ BALANTI»
Iskrena hvala sorodnikom, sosedom in prijateljem za nesebiËno 
pomoË, izreËena soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in darove za 

svete maπe ter spremstvo na njegovi zadnji poti.
Zahvala g. æupniku za lepo opravljen pogrebni obred, 
govornikoma za besede slovesa in gasilcem za poslednje 

slovo.

ÆalujoËi: vsi njegovi
Februar 2010

Kogar imaπ rad,
nikoli ne umre,
le daleË, daleË je ...

ZAHVALA

Niti za trenutek nismo pomislili, da 
se ne bi vrnil, toda usoda je hotela 

drugaËe, 1. marca si nas zapustil dragi 
mo;, oËka, tast in ata

JULIJ UR©I» starejπi
z Duplice, JakopiËeva 10 a

Vedno boπ ostal v naπih srcih, spominjali se bomo tvoje 
ljubezni, tvojega nasmeha, tvojih dejanj ...

Hvala vsem za izreËena soæalja, cvetje, sveËe in spremstvo 
na njegovi zadnji poti.

ÆalujoËi: vsi tvoji
Marec 2010

≈Æivljenje lahko razumemo za nazaj,
æiveti pa ga je treba naprej.«

ZAHVALA

V 92. letu starosti je tragiËno preminula 
naπa draga mama, babica, prababica in 

teta

ROZALIJA RESNIK
Podskalarjeva Rozi, rojena Koroπec iz Kamnika

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam v teh teækih trenutkih stali ob strani, izrekali soæalje, 
darovali cvetje in sveËe ter jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala gospodu æupniku za opravljen pogrebni obred, pevcem 
kvarteta Krt za ganljivo petje in trobentaËu za zaigrano 

poslednjo pesem.
Posebna zahvala gre prizadevnemu osebju Doma starejπih 
obËanov Kamnik, kjer je mama preæivela zadnje leto svojega 

bogatega æivljenja.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni
Kamnik, februar 2010

NiË veË trpljenja, ne boleËine,
æivljenje je trudno konËalo
svoj boj.

ZAHVALA

V 59. letu æivljenja je izgubil boj z 
boleznijo naπ dragi mo\, oËe, ata, brat, 

stric, tast

FRANC JERAS
iz Okroga pri Motniku

Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, za izreËena soæalja, darovano cvetje, sveËe, darove za 

svete maπe in cerkev ter denarno pomoË.
Hvala g. æupniku Francu HoËevarju za lepo opravljeno 
pogrebno slovesnost, pevcem pevskega zbora Mavrica, 
trobentaËu Jaki, dr. Ahlinu, njegovemu osebju ter patronaæni 
sestri Lojzki, ki ste nam pomagali in nam stali ob strani, 
vsem prijateljem in znancem, sosedom, svojcem, Francetovim 
sodelavcem iz Hribles  æage ter Mileninim sodelavcem iz 

Titana.
Vsem imenovanim in neimenovanim πe enkrat iskrena 

hvala.
Vsi njegovi
Feruar 2010

 Zdaj leæem, da zaspim
 in Ëe umrem, preden se zbudim,
 to ne bo slovo,
 saj sem srce pustil pri vas,
preden sem πel v nebo. 

 ZAHVALA

V 75. letu se je poslovil od nas naπ 
dragi moæ, oËe, dedi in pradedi

 IVAN SMREKAR
z RoæiËnega 8a

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za pomoË,

darovano cvetje, sveËe in izreËeno soæalje.
Posebna zahvala zdravnici dr. Logar RadonjiË in sestri Zarnik 

ter drugemu osebju
ZD Kamnik, sosedi Mini Homar za nesebiËno pomoË ter 

æupniku Danijelu Kaπtrunu
za lepo opravljen pogrebni obred.

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga boste ohranili v lepem 
spominu.

Vsi njegovi
RoæiËno, Ljubljana, februar 2010

Zemeljski krog je sklenjen ∑ 
od rojstva do groba!

ZAHVALA

V veËnost je odπel

ALBERT SATTLER
Zahvaljujemo se za spremstvo na zadnji 
poti, ki smo jo na njegov 66. rojstni dan, 
23. februarja, prehodili po kamniπkih 
Æalah. 
Posebej se zahvaljujemo osebni zdravnici 
dr. Damjani Pleπnar ∑ Cvirn, sestri Heleni, 
patronaæni sestri Darji, gospeVeri iz 
zavoda Pristan, zdravstvenemu osebju 
iz bolniπnice KOPA Golnik in OI 
Ljubljana za lajπanje teæav v Ëasu bolezni 
ter sokrajanom, sosedom, sorodnikom, 
prijateljem in znancem iz druπtva Ajda 
Domæale, Revmatiki Slovenije, DI Kamnik 
in naπim sodelavcem za izreËena soæalja, 
darovano cvetje in sveËe.
Zahvaljujemo se tudi kvartetu Krt za 
Ëudovito zapete pesmi in govornikoma za 
poslovilne besede.
Bil je skromen, prejemnik zahvale 
RK Slovenije za 80-krat darovano kri, 
duhovit in delaven in takega bomo 
ohranili v naπih spominih. Hvala vsem, ki 
ste ga imeli radi.
ÆalujoËi: æena Slava Miπvelj, hËi Doris 
Sattler ter sinova Renato in Alan s Suzano 
in Ireno ter vnuka Lana in Samuel
Kamnik ∑ Bakovnik, Ljubljana, Maribor, 
Deskle, februarja 2010

Ko tvoje zaæelimo si bliæine,
gremo tja, v ta mirni kraj tiπine.
Tam srce se mirno zjoËe,
saj verjeti noËe,
da te veË med nami ni.

ZAHVALA

Z boleËino v srcu sporoËamo, da je v 83. 
letu sklenil svojo æivljenjsko pot naπ dragi 

moæ, ati, deda in praded

FRANC PIVK starejπi
iz Kamnika, Steletova 15

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe ter za 

spremstvo na njegovi zadnji poti.
Lepa hvala njegovemu osebnemu zdravniku dr. Ahlinu in patronaæni 
sestri Katarini, πoferjem Z©AM Kamnik, govorniku Marjanu za 
obËutene besede slovesa, praporπËakom, gospodu æupniku za lepo 
opravljen obred, pevcem kvarteta Krt za ganljivo petje in trobentaËu 

za zaigrano Tiπino. 
Vsem imenovanim in neimenovanim πe enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi
Kamnik, marec 2010

Kdor v mislih svojih dragih
æivi ∑ ni umrl,
umrl je samo, 
kdor je pozabljen!
                         (Kosovel)

ZAHVALA

V 88. letu starosti je mirno zaspala 
naπa mama, babica, prababica in teta

IVANA HOM©AK
roj. Strmπek iz Bele 19

Iskreno se zahvaljujemo vsem za ustne in pisne izraze 
soæalja, za darovano cvetje, sveËe in sv. maπe ter spremstvo 
na njeni zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo g. æupniku 
Francu HoËevarju za lepo opravljeno zadnje slovo, g. Mirku 
Æelezniku za poslovilne besede ter pevcem Lire za obËuteno 

petje v cerkvi in ob grobu. 
Vsi njeni

Marec 2010

V naπih srcih ti naprej æiviπ
zato pot nas vodi tja,
kjer v tiπini mirno spiπ.
Tam luËka ljubezni vedno gori
in tvoj nasmeh med nami æivi.

Od nas je odπel naπ dragi mož, 
oËe, dedi, brat, stric

IVAN GREGOR»I»
Iskrena hvala vsem, ki ste ga imeli radi.

Hvala za soæalja, cvetje, sveËe in spremstvo na zadnji 
poti.

Hvala osebju doma starejπih obËanov Kamnik za skrb 
in nego. 

ÆalujoËi vsi njegovii

Kamnik, marec 2010



Kranj ska 3a, Kam nik
tel.: 01/831 04 81,
051/399 577

KLINIKA
ZA MALE ÆIVALI
VETERINARSTVO
TRSTENJAK-ZAJC d.o.o.
Ulica padlih borcev 23,
Ljubljana

Tel.: 01/56-55-120
www.klinika-vtz.si

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.
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% 041/631-148

. . . to ni edini naËin . . .

S&P d.o.o., GodiË 4, Stahovica 

. . . mi imamo . . .

klima naprave

DO KLIME
V SPLETNI TRGOVINI

www.klime.si9

Opravite
SERVIS klima naprave

pred poletjem!

v Kamniku, Ljubljanska 3d,
SV vogal objekta SVETILNIK, tel.: 01/831 79 50

Prodaja ur in jeklenega nakita

Popravilo vseh vrst ur

ZAUPAJTE SVOJO URO STROKOVNJAKOM!

Delovni Ëas: pon-petek 9h-19h, sobota: 9h-13h

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

AKCIJSKA PONUDBA BLAGA IZ ZALOGE
do 31. 3. 2010

UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI
veË na www.pernecom.si

•Akcijska ponudba velja pri plaËilu z gotovino.

% 01/83 91 311,
       041/662 450


